
مدیر اکتشاف شرکت ملی نفت ایران تشریح کرد:

جزئیات شناسایی یک ذخیره  عظیم گاز طبیعی در جنوب کشور

محمدرضا عارف: 

عدهای به راحتی قانون را دورمی زنند
رئیس بنیاد امید ایرانیان با بیان اینکه فساد در کشور ما نهادینه شده است،گفت:یکی از بسترهای 
تولید فساد در جامعه نوع نگاه به قانونگذاری است. متاسفانه نگاه به قانون گذاری در کشور ما بر اساس مچ 

گیری بوده و عده ای هم به راحتی برای رسیدن به اهداف خود قانون را دور می زنند. 
به گزارش ایسنا، محمدرضا عارف در دیدار جمعی از دبیران کل احزاب و اعضای جبهه اصلاح طلبان ایران با اشاره به 
اجتماع عظیم مسلمانان در اربعین حسینی، آن را افتخار بزرگی برای شیعیان دانست و گفت: حضور میلیونی عاشقان ابا 
عبدالله الحسین)ع( در کربلا که به حق باید آن را حماسه اربعین نامید تنها مختص شیعیان نیست، بلکه از مذاهب دیگر 
هم در این حماسه شرکت کردند و جلوه های زیبایی از وفاق و همدلی بین خواهران و برادران اهل سنت و تشیع را به 

نمایش گذاشتند. وی تاکید کرد: تفکر اصلاح طلبی نقش موثری در پیروزی انقلاب اسلامی داشت و جفاست کسانی که 
خود در زمان انقلاب نام و نشانی از آنها نبود، اصلاح طلبان را خارج از دایره نظام معرفی می کنند. رئیس بنیاد امید ایرانیان 
به تلاش جریانی خاص در جهت شکاف بین نیروهای اصیل انقلاب اشاره کرد و گفت: از بعد از پیروزی انقلاب اسلامی 
جریان هایی همچون منافقین تلاش گسترده ای در جهت تخریب برخی چهره های سیاسی و مذهبی انجام دادند امروز 
هم با نام و نشان دیگری می خواهند بین نیروهای اصیل انقلاب فاصله بیاندازند که باید مراقبت کرد در دام طراحی شده 
این جریانات نیفتاد. وی وظیفه سخنوران و تریبون داران را در راستای وفاق و همدلی در جامعه بسیار با اهمیت برشمرد 

و خاطرنشان کرد: اگر می خواهیم بین خانواده انقلاب فاصله نیافتد باید به گونه ای سخن بگوییم ....
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پسر طلایی ایران از موانع پیش روی پیشرفت کاراته می گوید

ناگفته های »مهدی زاده« 
قهرمان کاراته جهان
 مسکن و شغل مهم ترین خواسته »مهدی زاده« از مسئولان

 نیمی از افتخارات کاراته ایران متعلق به قم است
 طلای جهانی من را به برنز تبدیل کردند

  برخی نمی توانند افتخارآفرینی کاراته قم را ببینند
 »پیریایی«  به هیچ کدام از قول هایش عمل نکرد

 برای ادامه کار هیچ انگیزه ای ندارم

ایمان: مدیرکل راه و شهرسازی استان قم از افزایش دو 
برابری ظرفیت ناوگان ریلی مسافری با مبدا و مقصد قم از 

ابتدای آذرماه سالجاری تاکنون خبر داد. 
محسن بهشتی روز گذشته  در جلسه شورای حمل و نقل 
استان قم که در اداره کل هواشناسی برگزار شد با اشاره به نزدیکی 

هفته راهداری و حمل و نقل جاده ای و روز راهدار )۲۶ آذر الی 
۱ دیماه( گفت: برگزاری مراسم این هفته باید در حد نام و جایگاه 
راه و شهرسازی که ۴۰ درصد بودجه های عمرانی را در اختیار دارد 
باشد. رئیس شورای حمل و نقل استان قم گفت: ظرفیت ناوگان 

ریلی مسافری با مبدا و مقصد قم....

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم اعلام کرد:

ناوگان ریلی مسافری با مبدا و مقصد قم 
دو برابر شد

 به کمیته انضباطی و مراجع کیفری

شکایت مرفاوی از مدیرعامل باشگاه صبا

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم: 

پزشکان حق دریافت وجه خارج از تعرفه ندارند 
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تجلیل روزنامه ایمان
 از  قهرمان جهان
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مدیر اکتشاف شرکت ملی نفت ایران با اشاره به شناسایی یک ذخیره عظیم گاز طبیعی در جنوب 
کشور، اعلام کرد: حفاری چاه های اکتشافی به منظور تخمین دقیق حجم این سازند جدید گازی آغاز 

شده است. 
هرمز قلاوند در گفتگو با مهر جزئیات شناسایی یک ذخیره جدید گاز طبیعی در جنوب کشور، گفت: هم اکنون 
تست و ارزیابی بر روی سازند "پائولوزوئیک" زیرین در حال انجام بوده که وجود ذخایر گاز طبیعی و میعانات گازی 
قطعی شده است. این مقام مسئول با اعلام اینکه شناسایی این سازند گازی فصل جدیدی را در عرصه اکتشافات 
گازی کشور رقم خواهد زد، تصریح کرد: در حال حفر یک حلقه چاه در منطقه خارک تنگ در نزدیکی بوشهر در 
حال انجام بوده که شواهد اولیه وجود گاز و میعانات گازی را تائید می کند. قلاوند با بیان اینکه پیش بینی می شود 
وسعت سازند گازی زکین تا تنگه هرمز امتداد یابد، اظهار داشت: هم اکنون وسعت این سازند جدید گازی و میزان 

ذخیره هیدروکربور درجا و قابل برداشت این سازند در حال انجام است. مدیر اکتشاف شرکت ملی نفت ایران پیشتر 
با تاکید بر اینکه اما ایران در استان فارس به یک سفره عظیم زیر زمینی گاز طبیعی دست یافته است، بیان کرده بود: 
پیش بینی می شود این سفره عظیم گاز طبیعی از منطقه برازجان آغاز و تا گسل میناب و سواحل خلیج فارس امتداد 
داشته باشد. وی با یادآوری اینکه این سفره عظیم گاز طبیعی با حفر یک حلقه چاه در عمق 33۰۰ متری زیر زمین 
کشف و شناسایی شده است، تاکید کرده بود: برای نخستین بار با حفاری این چاه اکتشافی در لایه هیدروکربوری 
"زکین" که لایه زیرین پالوئوزیک بوده ذخایر غنی هیدروکروبوری به ویژه گاز طبیعی و نفت سبک کشف شده است.

قلاوند با با بیان اینکه نفت استخراجی از این سفر زیر زمینی را درجه API حدود 5۶ است، تبیین کرده بود: 
هم اکنون مطالعات تکمیلی زمین شناسی و حفاری دست کم 9 حلقه چاه جدید گازی در دستور کار شرکت نفت 

قرار دارد. 
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شهرسازی  و  راه  مدیرکل  ایمان: 
استان قم از افزایش دو برابری ظرفیت 
ناوگان ریلی مسافری با مبدا و مقصد 
قم از ابتدای آذرماه سالجاری تاکنون 

خبر داد. 
محسن بهشتی روز گذشته  در جلسه 
در  که  قم  استان  نقل  و  حمل  شورای 
اشاره  با  برگزار شد  اداره کل هواشناسی 
به نزدیکی هفته راهداری و حمل و نقل 
جاده ای و روز راهدار )۲۶ آذر الی ۱ دیماه( 
گفت: برگزاری مراسم این هفته باید در حد 
نام و جایگاه راه و شهرسازی که ۴۰ درصد 
بودجه های عمرانی را در اختیار دارد باشد.

رئیس شورای حمل و نقل استان قم 
با  مسافری  ریلی  ناوگان  ظرفیت  گفت: 
مبدا و مقصد قم از ابتدای آذرماه سالجاری 
تاکنون به بیش از دو برابر افزایش یافته 
است. وی ادامه داد: از نخستین روز آذرماه 
امسال تعداد قطارهای حمل مسافر از قم 
به تهران و بالعکس از دو رام به ۶ رام )رفت 
و برگشت( و از آغاز نیمه دوم همین ماه 
و  - مشهد  قم  قطارهای مسافری  تعداد 
بالعکس به یک و نیم برابر افزایش یافته 

است.
و  یک  افزایش  خصوص  در  بهشتی 
نیم برابری تعداد قطارهای مسافری قم - 
مشهد و بالعکس توضیح داد: پیش از این 
همه روزه یکدستگاه قطار با ظرفیت حمل 
۶۰۰ مسافر از قم به مشهد و یکدستگاه 
جابجایی  وظیفه  قم  به  مشهد  از  قطار 
مسافران را به عهده داشت که از نیمه دو 
م آذرماه یکدستگاه دیگر جهت جابجایی 
مسافران قم به مشهد به این خط اضافه 

شده است.
یکدستگاه  افزایش  به  همچنین  وی 

قطار دیگر در روزهای زوج تقویم به خط 
مشهد - قم که وظیفه جابجایی مسافران 
را در برگشت به قم عهده دار می باشد 

اشاره کرد.
مدیرکل راه و شهرسازی استان قم ابراز 
امیدواری کرد با توجه به تمهیدات به عمل 
آمده توسط اداره کل راه آهن استان قم 
انشاءاله در دهه فجر سالجاری قطارهای 
مسیر قم - مشهد و بالعکس به دو دستگاه 

در روز در هر دو مبدا افزایش یابد.
بهشتی ضمن ابراز خوشحالی از امکانات 
باعث  گفت:  نیز  استان  هواشناسی  بروز 
افتخار است که ایران یکی از کشورهای 
پیشرفته جهان در خصوص بهره مندی از 
امکانات بروز هواشناسی می باشد که این 
مهم در سایه همت جمعی کارشناسان و 
نیروهای نخبه کشورمان بدست آمده است.

ساخت مرکز تحقیقات
 هواشناسی در قم

ادامه جلسه یحیی زارع، مدیرکل  در 

در  گزارشی  ارائه  با  استان  هواشناسی 
خصوص تاریخچه هواشناسی به تشریح 
امکانات و همچین قابلیت های این اداره 
کل در پیش بینی هواشناسی پرداخت و 
گفت: متاسفانه استان قم در زمره معدود 
نبود ساختمان  از  استان هایی است که 
مستقلی جهت مرکز تحقیقات هواشناسی 

رنج می برد.
وی در ادامه افزود: با پیگیری های بعمل 
آمده و همکاری های خوب استانی کلنگ 
ساخت مرکز تحقیقات هواشناسی استان 
متر  هزار  ده  مساحت  به  زمینی  در  قم 
مربع به زمین خورد که انشاء الله تا چند 
روز آینده پس از اجرای مناقصه و انتخاب 
پیمانکار اصلح ساخت آن آغاز خواهد شد.

تسریع در تقسیط وام 
واحدهای مسکن مهر

در این جلسه محسنی مدیر شعب بانک 
مسکن استان نیز با تأکید بر اینکه بانک 
مرکزی منابع مالی دیگری غیر از برگشت 

وام های مسکن مهری که تاکنون پرداخت 
شده است را جهت ساخت دیگر واحدها 
در اختیار این بانک نگذاشته است خواستار 
مهر  مسکن  وام های  تقسیط  در  تسریع 

پرداختی توسط مالکان این واحدها شد.
محل استقرار طرح زمستان پلیس راه 

استان قم باید بروز باشد
راد،  جمشیدی  اردشیر  سرهنگ 
در  نیز  قم  استان  راه  پلیس  فرمانده 
را  راه  پلیس  زمستانی  طرح  جلسه  این 
بزرگترین مانور این نیرو در سال عنوان 
کرد و افزود: باید محل استقرار اکیپ های 
و  بروز  استان  راه  پلیس  زمستانی  طرح 

دارای تجهیزات کامل باشد.

ناوگان ریلی مسافری به مبدا و مقصد 
قم به ۸۰ دستگاه در هفته ارتقاء یافت

مدیرکل راه آهن استان قم نیز ضمن 
ناوگان  برابری  دو  از  بیش  افزایش  اعلام 
ریلی مسافری با مبدا و مقصد قم به ساعت 
های حرکت این قطار اشاره کرد و افزود: 
و  - مشهد  قم  قطارهای  در حال حاضر 
بالعکس که پیش از این دو دستگاه بوده و 
هر روزه ساعت ۱۴ و5۰ دقیقه عازم مشهد 
و ۱5 و 5۰ دقیقه از مشهد به قم در حرکت 
بود از نیمه دوم این ماه روزهای فرد تقویم 
در ساعت ۲3 و ۲5 دقیقه یکدستگاه دیگر 
قطار از قم به مشهد وظیفه حمل مسافران 

را عهده دار خواهد بود.
فرشاد زادخور به اضافه شدن یکدستگاه 
قطار دیگر در روزهای زوج تقویم به ساعت 
حرکت ۲3 و ۱۰ دقیقه از مقصد مشهد به 
قم خبر داد و گفت: ظرفیت ناوگان ریلی 
هشتاد  به  قم  مقصد  و  مبدا  با  مسافری 

دستگاه در هفته افزایش یافته است.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم اعلام کرد:

ناوگان ریلی مسافری با مبدا و مقصد قم بیش از دو برابر شد

ترافیک  کنترل  و  نقل  و  حمل  معاون   : ایمان   
شهرداری قم، گفت: ممانعت از دپو و تجمع اتوبوس 
های شرکت واحد در هسته مرکزی شهر مهمترین 
حسن و فایده راه اندازی سامانه اتوبوس بی آرتی در 

قم بوده است. 
مسیح الله معصومی اظهار داشت: تا پیش از راه اندازی 
اتوبوس های بی آرتی از ابتدای سال جاری ناوگان اتوبوس 

رانی قم در وضعیت مطلوبی قرارنداشت. 
وی با بیان اینکه طی انجام مطالعات جامع در حوزه حمل 
و نقل وجود این وضعیت در سیستم حمل ونقل اتوبوس 
رانی برای مسوولان شهری مسلم و قطعی شد،افزود: از 
آنجا که هرگونه تغییر و دگرگونی در چرخه موجود اتوبوس 
رانی احتمال بروز تنش های اجتماعی بین رانندگان بخش 

خصوصی را در پی می داشت، اصلاح خطوط اتوبوسرانی در 
سطح شهر در دستور کار قرار گرفتوی با اشاره به معضل 
دپوی اتوبوس در هسته مرکزی شهر بویژه میدان شهید 
مطهری، افزود: با راه اندازی خطوط بی آر تی اتوبوس ها 
بدون تجمع در نقطه ای از شهر ضمن جابجایی مسافر از 
نقطه ای به نقطه دیگر شهر با سرعت در حرکت هستند، و 
این مساله تجمع آنها و در نتیجه مشکلات ترافیکی شهر را 

حل نموده است.
وی مدیریت عبور و مرور و کنترل ترافیکی شهر قم 
در ایام مختلف سال را از جمله محاسن دیگر اجرای طرح 
مذکور در قم توصیف کرد، و افزود: شهر قم در مناسبت 
های مختلف سال مانند نوروز، نیمه شعبان و همچنین محرم 
و صفر پذیرای خیل عظیمی از زایران است، لذا سامانه بی 

آرتی توانسته معضل ایجاد گره های ترافیکی در این ایام را نیز 
تا حدود زیادی بر طرف کند. معصومی ،همچنین استقبال 
شهروندان از این سامانه را خوب توصیف کرد، و افزود: از 
ابتدای راه اندازی این طرح تعداد مسافران خطوط بی آرتی 
شش برابر شده که این بیانگر اقبال مردم به استفاده از این 

وسیله حتی بین دارندگان وسایل نقلیه شخصی است.
رانی  اتوبوس  مقایسه سامانه  کرد:  نشان  وی خاطر 
قم با تهران و شهرهای بزرگ به دلیل عدم برخورداری 
خیابان های قم از گنجایش و ظرفیت های لازم ،درست 
نیست، اما بدون شک با فراهم شدن زیر ساخت ها،شاهد 
رفع نقایص روز افزون این طرح در قم خواهیم بود.درحال 
راه  درقم  آرتی  بی  های  اتوبوس  سامانه  فاز  دو  حاضر 

اندازی شده است.

ایمان: مدیرعامل شرکت مخابرات 
استان قم گفت: 6۰ دفتر خدمات ارتباطی 
و 5۰ دفتر ICT روستایی نسبت به انجام 
و  ساکنین شهرها  نیاز  مورد  خدمات 

روستا های استان قم اهتمام دارد.
سیداسدالله دهناد با اشاره به اقدامات 
شرکت مخابرات قم برای سهولت در امر 
و  ثابت  تلفن  مشترکان  بدهی  پرداخت 

همراه بیان کرد: سامانه ۱8۱8 برای اعلام 
و پرداخت بدهی تلفن ثابت و سامانه 999۰ 
برای پرداخت بدهی تلفن همراه مشترکان 
مخابرات استان قم در نظر گرفته شده است. 
وی از راه اندازی سامانه دیگری برای ارتباط 
با مشتریان خبر داد و بیان کرد: راه اندازی 
این سامانه ها برای تسهیل در خدمات رسانی 
و در زمینه حقوق شهروندی صوت گرفته 

است. مدیرعامل شرکت مخابرات استان قم، 
خدمات رسانی شرکت مخابرات به مشترکان 
را مورد توجه قرار داد و گفت: حدود ۶۰ دفتر 
خدمات ارتباطی و 5۰ دفتر ICT روستایی 
نسبت به انجام خدمات مورد نیاز ساکنین 
شهرها و روستا های استان قم اهتمام دارد. 
وی همچنین از تدوین استراتژی های مرتبط 
با مشتری مداری و بهبود روابط با مشتریان 

در سند استراتژی شرکت مخابرات قم خبر 
داد و اظهار کرد: پایش این سند استراتژی 
از دیگر فعالیت های این شرکت در راستای 
از حقوق شهروندی است. دهناد  صیانت 
خاطرنشان کرد: تدوین منشور صیانت از 
حقوق شهروندی و منشور عفاف و حجاب از 
جمله اقداماتی است که در شرکت مخابرات 

قم صورت گرفته است.

 ایمان : رییس دانشگاه علوم پزشکی 
قم گفت: هیچ پزشکی حق ندارد ریالی 
خارج از تعرفه موجود به هر شکلی و به 

هر عنوانی از مردم دریافت کند. 
به  اشاره  با  ایرانی خواه  ابوالفضل  دکتر   
در  نظام سلامت  تحول  موفق طرح  اجرای 
نیز  پزشکان  خوشبختانه  افزود:  قم،  استان 
این طرح همکاری می  اجرای  با  بزرگوارانه 
کنند و تاکنون بجز یکی دو مورد تخلف که به 
سرعت برطرف شده، موردی نداشتیم و از این 

جهت از پزشکان تشکر می کنیم.
وی با بیان اینکه شهروندان باید بدانند که 
پرداختی های خارج از ضوابط و مقررات تعیین 
شده وجهه قانونی ندارد، اضافه کرد: مردم می 

توانند در صورت مواجهه با هرگونه دریافت غیرمتعارف در مراکز بهداشتی، مراتب را با شماره 
تلفن ۱۶9۰ در میان بگذارند.

وی با اشاره به نگرانی نابجای برخی بیماران که تصور می کنند اگر پول درخواستی پزشک 
را پرداخت نکنند، درخواستشان محقق نمی شود، تصریح کرد: بنده اطمینان می دهم که 
اینگونه نخواهد بود و کار بیماران انجام خواهد شد و مطمئن هستم که اگر مردم همکاری 

کنند، مرحله سوم طرح تحول نظام سلامت نیز به طور کامل اجرا می شود.
ایرانی خواه با اشاره به اینکه طرح تحول نظام سلامت از ۱5 اردیبهشت ماه امسال آغاز 
شده، افزود: این طرح که هدف عمده آن تکریم هرچه بیشتر و کاهش پرداختی مردم در 
مراکز درمانی می باشد، به شکل کامل و با تامین اعتبارات لازم، در تمام مراکز دولتی و خیریه 

استان اجرایی شده است.
وی با بیان اینکه برنامه تحول نظام سلامت یکی از بهترین و موثرترین برنامه های حوزه 
سلامت می باشد که در دولت تدبیر و امید به منظور رفاه حال مردم به اجرا درآمده است، 
اضافه کرد: درمرحله اول طرح تحول نظام سلامت که اهدافی از جمله کاهش میزان پرداختی 
بیماران بستری در بیمارستان های دولتی، برنامه ترویج زایمان طبیعی، ارتقاء کیفیت هتلینگ 

نحو  به  داشت،  دولتی  های  بیمارستان  در 
مطلوبی در حال اجرا می باشد.

وی ادامه داد: کیفیت فضای بیمارستان ها 
در حد توان ارتقا یافته است و در این راستا 
آنچه که موجب رفاه و رضایت مردم شود را 

مورد توجه قرار داده ایم.
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به 
موفقیت این طرح در مراحل دوم و سوم، گفت: 
معتقدیم که شان مردم بالاتر از وضع موجود 
است و با تمام توان نسبت به ارتقاء کیفیت 
خدمات مراکز درمانی اقدام کرده ایم و در این 

مسیر از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد.
وی گفت: هدف اجرای مرحله سوم از این 
طرح برخورد با دریافت های غیرقانونی بوده که 

به جد در تمام مراکز دولتی و خیریه استان اجرایی شده است. 
در مرحله اول طرح تحول نظام سلامت، کاهش میزان پرداختی بیماران بستری در 
بیمارستان های دولتی، برنامه ترویج زایمان طبیعی، ارتقاء کیفیت هتلینگ در بیمارستان 
های دولتی، حمایت از ماندگاری پزشکان در مناطق محروم، حضور پزشکان متخصص مقیم 
در بیمارستان های دولتی، ارتقاء کیفیت خدمات ویزیت در بیمارستان های دولتی، برنامه 
حفاظت مالی از بیماران صعب العلاج، خاص و نیازمند و نظارت بر حسن اجرای برنامه های 
تحول سلامت، اجرا شد. مرحله دوم طرح تحول نظام سلامت مربوط به طرح تحول در حوزه 
بهداشت بود که این طرح پنج هدف مهم شامل ارتقاء شاخص های بهداشتی، بهبود کیفیت 

خدمت، رضایت مردم، کنترل هزینه ها و عدالت در سلامت را دنبال می کند.
مرحله سوم این طرح نیز با ابلاغ اجرای مفاد کتاب 'ارزش های نسبی سلامت جمهوری 
اسلامی ایران در سال 93' کلید خورد؛ با اجرای مفاد این کتاب بیش از 3۰۰ خدمت جدید 
تحت پوشش بیمه قرار می گیرد و پرداختی مردم بابت خدمات سلامت در بخش های 
دولتی و خصوصی کاهش می یابد، به نحوی که در بخش خصوصی، پرداخت ها در قالب 

صورتحساب های رسمی بیمارستان و در چارچوب قانون خواهد بود. 

 ایمان: نخستین نمایشگاه تخصصی صنعت رستوران، غذا و شیرینی استان 
قم از سوم تا پنجم دی  ماه در محل دائمی نمایشگاه های دائمی استان قم برگزار 

می شود.
  نخستین نمایشگاه تخصصی صنعت رستوران، غذا و شیرینی استان قم با برند تجاری 
منو باز در محل دائمی نمایشگاه استان قم برگزار می شود. اعضای اتحادیه های رستوران، 
فست فود، کافی شاپ، شیرینی و سوهان که در مجموع ۴۰ برند استانی و کشوری هستند 
در نخستین نمایشگاه تخصصی صنعت رستوران، غذا و شیرینی حضور دارند. این نمایشگاه 
تخصصی از سوم تا پنجم دی ماه از ساعت ۱۶ تا ۲3 برگزار می شود و علاقه مندان به این 
صنعت می توانند در این نمایشگاه حضور پیدا کنند و از آخرین دستاورد های آن آگاهی پیدا 
کنند. شرکت کنندگان در این نمایشگاه را بخش عمده ای از فعالان حوزه صنعت رستوران و 
غذا، برندهای رستوران های کشور، هتل ها و تالارهای زنجیره ای، فست فودها و کافی شاپ ها، 

برندهای حوزه سوهان و شیرینی شکلات، تولیدکنندگان و تامین کنندگان مواد اولیه صنعت 
رستوران و غذا و شرکت های مرتبط و مستقیم با صنعت غذا و رستوران تشکیل می دهند. 
از جمله اهداف برگزاری این نمایشگاه می توان به برگزاری نمایشگاه در سطح کیفی و کمی 
بالا، برگزاری نخستین نمایشگاه به صورت الکترونیکی در سطح استان، فرهنگ سازی 
و انتقال مباحث روز علمی به رستوران ها، کافی شاپ ها، قنادی ها و سوهان پزی ها، ایجاد 
ارتباط مستقیم بین تولیدکنندگان و مصرف کنندگان، آشنایی با شیوه های پخت غذاها در 
رستوران ها، قنادی ها، سوهان پزی ها به صورت کارگاهی، آشنایی با شیوه های جدید پخت 
غذای سالم و حلال و آشنایی مخاطبین با شیوه های ارائه خدمات ویژه به مشتریان اشاره 
کرد. در نمایشگاه تخصصی صنعت رستوران، غذا و شیرینی برنامه های ویژه و متنوعی از جمله 
تجلیل پیشکسوتان صنعت رستوران، شیرینی و سوهان و برگزاری مسابقات آشپزی برای 

بازدیدکنندگان اجرا خواهد شد.

خانواده  قم  استان  انتظامی  فرمانده  ایمان:   
معظم شهدا را اسوه های صبر و استقامت در جامعه 
زکیه  نفس  واقعی  معنای  شهدا  گفت:  و  دانست 

بودند.
محمد  شهید  خانواده  با  دیدار  در  مجتبایی  کاظم 
نوروزی از شهدای گرانقدر نیروی انتظامی گفت: وظیفه 
ما این است که از این امنیت ایجاد شده پاسداری کرده و 

رهرو راه شهیدان باشیم.
بیمه  انقلاب ما را خون شهیدان  اینکه  بیان  با  وی 
کرده و تا زمانی که فرهنگ غنی شهادت در جامعه باشد 
خدشه ای به آرمان های والای اسلامی ما وارد نخواهد شد، 
عنوان کرد: شهدا معنای واقعی نفس زکیه بودند که با نثار 

جان خود برای ما عزت و افتخار و آبرومندی آفریدند.
خانواده  جایگاه  سپس  قم  استان  انتظامی  فرمانده 

معظم شهدا را بسیار ارزشمند دانست و افزود: سرافرازی 
خانواده های  دعای  و  شهدا  خون  برکت  به  ملت  این 

آن هاست.
خانواده های  بردباری  و  کرد: صبر  تصریح  مجتبایی 
معظم شهدا پشتوانه مستحکم نظام مقدس جمهوری 
اسلامی است و این جایگاه، جایگاه ارزشمندی است که 

همه باید قدرشناس آن باشند.

معاون شهردار قم عنوان کرد :

نقش بی آرتی درعدم دپوی اتوبوس ها درهسته مرکزی شهر قم 

مدیر عامل شرکت مخابرات استان قم خبر داد 

تسهیل خدمات مخابراتی در 11۰ دفتر خدمات ارتباطی و ICT روستایی قم

حوادث  سرمقاله

اخبار

 رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدراستان قم  خبرداد:

دستگیري قاچاقچیان در پمپ بنزین 
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهي انتظامي استان قم از دستگیري 
قاچاقچیان مواد مخدر حین سوخت گیري خودروهایشان در یکي از پمپ 
بنزین هاي بین راهي خبر داد و گفت: در این عملیات بیش از 26 کیلوگرم 

تریاک کشف شد. 

سرهنگ منوچهر طالبي گفت: در پي کسب خبري مبني بر فعالیت یکي از قاچاقچیان 
حرفه اي مواد مخدر در استان، دستگیري وي در دستور کار ماموران مبارزه با مواد مخدر 

فرماندهي انتظامي استان قم قرار گرفت. 
وي افزود: متهم قصد داشت مقادیر قابل توجهي تریاک را از یکي از استان هاي مرکزي 
به استان همجوار قم منتقل کند که با استقرار ماموران این پلیس در محورهاي مواصلاتي 

استان، دو دستگاه خودرو سمند در این رابطه شناسایي شد. 
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهي انتظامي استان ادامه داد: با بررسي دقیق 
و اطمینان از صحت موضوع در حالي که خودروهاي مذکور قصد سوختگیري در یکي از 
پمپ بنزین هاي بین راهي داشتند بلافاصله ماموران در اقدامي ضربتي متهم اصلي و ۴ تن 

از همدستان وي را دستگیر کردند. 
سرهنگ طالبي گفت: در نهایت با انتقال خودروها به پلیس مبارزه با مواد مخدر استان 
و طي بازرسي دقیق، ۲۶ کیلو و 5۶۰ گرم در قالب ۲۲ بسته از خودروهاي مذکور کشف و 

متهمان نیز به دست قانون سپرده شدند. 

مدیر عامل سازمان آتش نشانی قم خبر داد:

وقوع 11 حریق طی ۷2 ساعت گذشته
  ایمان : مدیر عامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم از وقوع 11 حریق طی 

۷2 ساعت گذشته در این استان خبر داد. 
عباس جعفری بیان کرد: طی ۷۲ ساعت گذشته 35 عملیات آتش نشانی در قم انجام 

شد که شامل ۱۱ حریق، ۱8 ایمن سازی و ۶ عملیات نجات می شود.
وی گفت: حریق های بوقوع پیوسته شامل سه حریق مغازه، ۲ حریق خودرو، یک حریق 

منزل، چهار حریق ضایعات و یک حریق تیر برق می شود.
مدیر عامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم بیان کرد: ایمن سازی های انجام شده 
شامل ۱۱ مورد بازگشایی درب خودرو و منزل، پنج مورد قطع آژیر، یک مورد رهاسازی 

گربه و یک مورد واژگونی خودرو است.
وی گفت: نجات های انجام شده نیز شامل سه مورد گیرکردن در آسانسور، یک مورد 
محبوس شدن داخل منزل، یک مورد صید مار، یک مورد گیر کردن شخص بالای کوه 

خضر می شود.
جعفری عنوان کرد: در روز اربعین از ساعت هشت صبح تا هشت شب، ۱۶ مورد 
استقرار خودروهای عملیاتی آتش نشانی در پل حجتیه، سه راه بازار، انقلاب، بستر رودخانه، 

عوارضی، درب اتابکی، میدان ظهور جمکران و غیره انجام گرفته است.

اداره کل هواشناسی استان قم:

هوای قم بارانی می شود
 ایمان :رئیس اداره تحقیقات و پیش بینی اداره کل هواشناسی استان قم از 

بارش باران طی دو روز آینده در این استان خبر داد. 
محمدرضا قاضی با بیان اینکه امروز آسمان قم کمی ابری همراه با وزش باد ملایم است، 
گفت: در بعد از ظهر دوشنبه هوا ابری و همراه با بارش باران و وزش باد ملایم خواهد بود.

وی عنوان کرد: در روز سه شنبه هوای قم ابری همراه با بارش باران و به تدریج همراه با 
کاهش ابر و وزش باد ملایم پیش بینی می شود.رئیس اداره تحقیقات و پیش بینی اداره کل 
هواشناسی استان قم بیان کرد: طی سه روز آینده سرعت وزش باد بین ۱5 تا ۲5 کیلومتر 

بر ساعت و جهت وزش باد نیز غربی خواهد بود.
وی گفت: امروز حداقل دما منهای ۶ و حداکثر دما نیز ۱۴ درجه و سه شنبه حداقل دما 
منهای ۲ و حداکثر دما نیز ۱۴ درجه پیش بینی می شود.قاضی عنوان کرد: دمای هوا طی 
هفته جاری مانند هفته گذشته و به صورت تقریبا ثابت خواهد بود.وی بیان کرد: وارونگی 

دما طی سه روز آینده در استان قم وجود نخواهد داشت.

معاون امداد و نجات جمعیت هلال احمر استان قم خبرداد

 امدادرسانی به 13۰ نفر در روز اربعین
 ایمان :معاون امداد و نجات جمعیت هلال احمر استان قم گفت: در روز اربعین  
13۰ نفر از عزاداران  حسینی از خدمات جمعیت هلال احمر قم بهره مند شدند.

محمدرضا بهرامی با اشاره به خدمات جمعیت هلال احمر قم در ایام اربعین اظهارداشت:  
جمعیت هلال احمر قم طبق سنوات گذشته در ایام اربعین امسال نیز خدمات امدادی به 

زائرین ابا عبد الله الحسین)ع( درحرم حضرت معصومه )س( داشت.
 وی بیان داشت: طی این روز 55 نفر از امدادگران، پزشکان و پرستاران جمعیت هلال 

احمر استان قم مشغول خدمات رسانی بودند 
به منظور پوشش  قم  استان  احمر  تدابیر جمعیت هلال  بهرامی در خصوص 
مسجد  و  )س(  معصومه  حضرت  مطهر  حرم  زائران  و  عزاداران  امدادی  های 
مقدس جمکران در اربعین حسینی، اظهار کرد:  در این روز  یک دستگاه اتوبوس 
آمبولانس، ۴دستگاه آمبولانس،3 دستگاه خودروی نجات، ۲ دستگاه موتورلانس 
اربعین حسینی را در حرم کریمه اهل بیت )س( و مسجد  پوشش امدادی روز 

مقدس جمکران انجام دادند.
معاون امداد و نجات جمعیت هلال احمر استان قم یاد آور شد: در روز اربعین  ۱3۰ نفر 

از زائرین و شهروندان از خدمات جمعیت هلال احمر قم بهره مند شدند.

به منظور ارائه خدمات فرهنگی به زائران اربعین حسینی: 

بروشور محض اطلاع 
میان شهروندان  قمی توزیع شد

 ایمان :جدیدترین اقدام سامَپ قم در زمینه فرهنگ سازي و آشنا کردن 
شهروندان با موضوع اهمیت نظافت شهري تهیه و توزیع بروشور با عنوان محض 

اطلاع است که در روز اربعین و توسط پرسنل میان شهروندان توزیع شد.

 به گزارش روابط عمومي سامَپ قم، سازمان مدیریت پسماند همانند دیگر مناطق و 
سازمان هاي شهرداري قم، اقداماتي را در راستاي آماده سازي شهر کریمه اهل بیت براي 

خدمات دهي به عزاداران حسیني در روز اربعین در دستور کار خود قرار داد.
تهیه و پخش یک تن پلاستیک زباله  و استقرار کارتن پلاست در سطح معابر در راستاي 

حفظ نظافت شهري صورت گرفت.
همچنین تمام پرسنل سازمان به منظور خدمت رساني به زائرین و مجاورین حرم مطهر 

در آماده باش بوده و در ستادهاي خدمات دهي به زائران مستقر بودند.
جدیدترین اقدام سامَپ قم در زمینه فرهنگ سازي و آشنا کردن شهروندان با موضوع 
اهمیت نظافت شهري تهیه و توزیع بروشور با عنوان محض اطلاع است که در روز اربعین و 

توسط پرسنل میان شهروندان توزیع شد.
نصب تعداد 5۰ عدد بنر در سطح شهر با موضوع اهمیت حفظ پاکیزگي معابر شهري 
و همچنین اهداي بنر به ایستگاه هاي صلواتي با مضمون اهمیت به تنظیف شهر در اربعین 

سالار شهیدان از سوي سامَپ قم صورت گرفت.
نظارت ویژه بر عملکرد پیمانکاران بخش خصوصي در زمینه رفت و روب و نظافت 
شهري یکي دیگر از اقداماتي است که سازمان مدیریت پسماند در ایام منتهي به اربعین 

انجام داد.

خرید خدمت سربازی 
یا خرید افتخار؟! 

تکنوکراسی، صد حُسن هم داشته باشد، با یک عیب 
آن برابری نمی کند، وآن آفت برج عاج نشینی وفاصلۀ پر 
مخافت آن با واقعیات ملموس جامعه است. برخی افرادی 
که در کسوت برنامه ریزی کلان دارای این نوع سلیقه از 

اسلوب مدیریتی هستند ویا می نمایند که چنین هستند، گاهی تصمیماتی را در خروجی 
کار دولت قرار میدهند که با هزاران توجیه ، جبران خساراتی را نمی کند که از حیث تبعات 

اجتماعی بر پیکر جامعه ومناسبات اجتماعی تحمیل می کند.
تفکیک وتمایز فرزندان کشور درمدارس انتفاعی ودولتی بر مبنای قدرت پرداخت مالی 
بس نبود، تزریق مدارک تحصیلی برای دارندگان ثروت به زور شهریه های سنگین وبا ویژه 
کاریها و ویژه خواریها،کافی نبود، که خبر پر حرف وحدیث خرید خدمت سربازی هم ، 
بر روی رسانه و سایت خبر گزاریها قرار گرفت، و بلافاصله هم با استقبال تعداد زیادی از 
کامنتهایی مواجه شد که چنین پرداختهایی را در وسع وامکان خود رصد کرده واز فربهی 
داشته های مالی خود اطلاع واطمینان دارند .گویی آنانی که به به شیوه های غیر متعارف، 
گوی سبقت را در تحصیل علم ومدرک از سایرین ربودند وبه اصل معروف وکلاسیک 
موضوع انشا که »علم بهتر است یا ثروت؟« پاسخ عریان وبی رحمانۀ »علم قابل خرید 
بوسیلۀ ثروت است« دادند اکنون ، برای خرید افتخاری دیگر خیز برداشته اند ومیخواهند 
ره دوساله را به قدمی و لحظه ای بپیمایند.اما این مورد، اندکی فرق میکند ولقمه ای گلوگیر 
است. باید دانست که همه چیز با پول قابل خرید وفروش نیست.اگر رفاه شخصی وگشت 
وگذارهای داخل وخارج با آن عملی است ،خرید افتخار خدمت وتحمیل حقارت بر کثیری 
از جوانان که خدمت سربازی را وظیفه ای واقعی وغرور آفرین در زندگی خود میدانند ، 

امکانپذیر نیست ومیتواند عوارض وپیامدهای مخربی در پی داشته باشد.
آنانی که تحت هر شرایط سخت،با کمال وظیفه شناسی وروحیۀ دلاورانه در سرمای 
زیر بیست درجه وگرمای بالای پنجاه درجه از سر حدات وانتظامات این مرز وبوم پاسداری 
وحفاظت می کنند مزد بگیران طبقات فرادست نیستند، بلکه با کمال افتخار برای حفاظت 
از مرزها وانتظامات وامنیت کشور کمر همت بسته اند. بهتر است بر اینگونه وظیفه شناسی 
ها بامتر و معیار پول قیمت ننهیم .آیا خیل کثیری از جوانان که مفتخرانه به وظایف خطیر 
سربازی مشغولند، با تصویب چنین طرحی وعملی شدن آن باید احساس افتخار نمایند 

یا حقارت؟
آنها خود را صرفا به دلیل نداشتن قدرت پرداخت مالی ،محکوم به انجام خدمت سربازی 
خواهند دید وافتخاری از آن جهت احساس نخواهند کرد. ما اجازۀ چنین دگرگونی روحی 
وروانی را در میان آحاد جامعه وجوانان نداریم. جوانان ما با تصور اینکه اقلیتی از هم سن 
وسالانشان،به بهای پرداخت مالی در کنار خانواده و در جای گرم ونرم غنوده اند، شرایط 
روحی وروانی سالمی در پستهای حساس مرزی، انتظامی،نظامی و.... که تامین کنندۀ 
امنیت وسلامت ما وجامعه است نخواهند داشت .بهتر است تصمیم گیرندگان به این 
واقعیت که میتواند تیشه به ریشۀ همبستگی ملی بزند توجه جدی مبذول دارند. و اینچنین 
، فرزندان کشور را با معیار ثروت و طبقه بندی اجتماعی از هم جدا نکنند .آسیبی که با این 
نوع از تصمیمات به انسجام اجتماعی وهمبستگی ملی خود میزنیم به آسانی قابل جبران 

نخواهد بود .
فراتر از طرح دردمندانۀ موضوع که زبان حال بخش وسیعی از اقشار جامعه است، برای 
نهادینه شدن فرهنگ خاصی که با تمامی آرمان ها و ایده های اخلاقی و دینی ما فاقد 
سازگاری است چه پاسخی خواهیم داشت ؟ برای مشروعیت بخشیدن فاصله طبقاتی 
و رسمیت یافتن فرهنگی که حضرت امیر)ع( دوست خود میثم خرمافروش را با مخلوط 
کردن خرمای وی از آن برحذر داشت و مصرانه تاکید فرمود که درهم بفروش و بندگان 

الهی را از هم متمایز مکن، چه فکری خواهیم کرد؟
ناپسندترین تصور از چنین برداشتی چه می تواند باشد؟ جز نهادینه ساختن یک ذهنیت 
در میان بخش کثیری از جوانان جامعه که به جای حس افتخار از خدمت سربازی ،تلقی 
محکومیت به انجام آن داشته باشند، چرا که والدینشان قادر به پرداختی نبوده اند که 
دیگران به آن قادر بوده اند؟ از اختلافاتی که میان اعضای خانواده ها از تصویب واجرایی 
شدن چنین طرحی بوجود میاید،چیزی نمی گویم چرا که ،سخن این یادداشت در ابعاد 

مختلف، واضح تر از آنست که بیش از این نیاز به بحث وبسط آن باشد. 

حجت الاسلام والمسلمین غروی:

راهپیمایی روز اربعین 
بهترین مانور قدرت مسلمانان بود

ایمان: عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: حضور گروه های تکفیری 
در کشورهای اسلامی در باورهای مردم نمی تواند تاثیر بگذارد و راهپیمایی مردم 

در روز اربعین به نوعی بهترین مانور قدرت مسلمانان در برابر دشمنان بود.
حجت الاسلام والمسلمین سید محمد غروی با اشاره به حضور میلیونی زائران در 
کربلای معلی اظهار کرد: بیش از یک میلیون و 5۰۰ هزار نفر از مردم ایران در مراسم 
روز اربعین در کربلای معلی حضور داشتند. وی افزود: با تهدیدات گروه های تکفیری و 
دشمنان غربی احتمال خطر برای زائران حرم سیدالشهدا )ع( وجود داشت اما مردم با 
توجه به ارادت و علاقه ای که به ائمه اطهار )ع( و به ویژه شهدای کربلا داشتند در این 
مکان مقدس حضور یافتند و پایبندی خود را به دین و دینداری به جهانیان نشان دادند. 
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با اشاره به تهدید مسلمانان توسط دشمنان ضد 
اسلام گفت: هرچه تهدیدها از سوی دشمنان بیشتر باشد مردم بیشتر در مراسم دینی 
و مذهبی شرکت خواهند کرد که در راهپیمایی روز اربعین تجمع میلیونی مردم و 
محبان اهل بیت )ع( این ادعا را ثابت کرد. غروی تصریح کرد: حضور گروه های تکفیری 
در کشورهای اسلامی در باورهای مردم نمی تواند تاثیر بگذارد و راهپیمایی مردم در 
روز اربعین بهترین مانور قدرت مسلمانان در برابر دشمنان بود. وی با اشاره به اینکه 
دشمنان خواستار فعالیت در امور کشورهای اسلامی هستند گفت: دشمنان می خواهند 
مسلمانان به عنوان تماشاگران فعالیت های آنان باشند اما نمی دانند که مراجع و علمای 
دینی هیچ گاه اجازه فعالیت به دشمنان را نخواهند داد و در برابر توطئه های آنان سکوت 
نمی کنند. عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم خاطرنشان کرد: دشمنان باید از عزم 
مردم برای حضور در مراسم روز اربعین در کربلای معلی تجربه کسب کنند و دیگر علیه 
مسلمانان و اسلام فعالیت نکنند. غروی با اشاره به اینکه علاقه به اهل بیت )ع( تنها 
مختص شیعیان نیست گفت: در بسیاری از مواقع در مراسم های که ویژه اهل بیت )ع( 
برگزار می شود افرادی از ادیان دیگر حضور پیدا می کنند که امسال نیز در مراسم های ماه 
محرم و صفر از گروه های اهل سنت و ادیان دیگر نیز حضور پیدا کردند. وی بیان کرد: 
امام حسین )ع( اختصاص به تمام محبان اهل بیت )ع( دارد و افرادی با مذاهب و ادیان 
دیگر نیز با توجه به ارادت و کرامت هایی که از ائمه اطهار )ع( تماشا کرده اند در مراسم 

روز عاشورا و اربعین حضور پیدا می کنند.

حجت الاسلام رفیعی:

بدحجابی جامعه را به فساد می کشاند
ایمان: عضو هیئت علمی جامعةالمصطفی گفت: در قرآن بر حجاب زنان توصیه 

و بدحجابی نهی شده، زیرا بدحجابی موجب گسترش فساد در جامعه می شود.
حجت الاسلام والمسلمین ناصر رفیعی شنبه شب در جمع عزاداران حسینی در حرم 
حضرت معصومه )س( با تبیین مواردی که اسلام برای جلوگیری از ترویج فساد در جامعه 
توصیه کرده، تصریح کرد: آگاهی دادن، دین داری و تعدیل غرایض از مواردی است که برای 
جلوگیری از فساد در جامعه توصیه شده است. وی با اشاره به تفاوت های انسان، حیوان و 
فرشتگان بیان کرد: خداوند فرشتگان را موجوداتی مطیع آفریده و حیوانات نیز کارهایشان 
غریزی بوده و عقلانی نیست ولی انسان موجودی است که عقل و غریزه را با هم در اختیار 
دارد، به همین دلیل از او تکلیف خواسته شده است. کارشناس مذهبی صدا و سیما ادامه 
داد: خداوند از انسان خواسته همواره مراقب امیال و غرایز خود باشد، زیرا طغیان این امیال 
ممکن است انسان را به تباهی بکشاند. وی افزود: خداوند شجاعت را در انسان ها مورد 
تشویق قرار داده و خشم را نکوهش کرده و در اینجا توصیه شده که اگر انسان به هر شکل 
ممکن، غرایز و امیال خود را ارضا کند، تفاوتی بین انسان و حیوان نیست. رفیعی در بخش 
دیگری از سخنان خویش به مناجات شکایت  امام سجاد )ع( در مفاتیح الجنان اشاره کرد 
و گفت: امام چهارم شیعیان )ع( به ۱۴ دلیل از مسلمانان شکایت می کند و از مواردی که 
امام سجاد )ع( از آن به خدا شکایت کرده ولع در معصیت و توجیه گناه است. وی با اشاره 
به حدیثی از نبی مکرم اسلام )ص( در رابطه با مواردی که موجب هلاکت انسان می شود، 
تصریح کرد: این هلاکت جسم را با خود درگیر نمی کند، بلکه موجب می شود حیات طیبه 
انسان از بین برود که گوش دادن به هوای نفس، اطاعت از بخل و بزرگ دیدن اعمال از 
مواردی است که اگر صورت بگیرد هلاکت انسان را به همراه دارد. مدرس حوزه علمیه 
قم، با اشاره به تمثیل قرآن در رابطه با کسانی که با انجام دادن موارد ذکر شده به هلاکت 
رسیده اند، گفت: قارون، بلعم باعورا و فرعون با انجام چنین اعمالی به هلاکت رسیدند. رفیعی 
در ادامه با اشاره به راه های تعدیل غرایز که در اسلام به آن توصیه شده است، گفت: این 
راه ها در سوره نور به صورت مشروح آمده و توصیه هایی برای زنان و توصیه هایی برای مردان 
دارد. وی توصیه های اسلام برای جلوگیری از فساد که برای آقایان در قرآن آمده است را 
مورد اشاره قرار داد و بیان کرد: مراقبت از نگاه و حفظ قوای جنسی برای آقایان توصیه شده 
است. عضو هیئت علمی جامعۀالمصطفی العالمیه، توصیه های قرآن برای جلوگیری از فساد 
که در قرآن برای خانم ها آمده است را مورد توجه قرار داد و گفت: خانم ها باید مراقب چشم 
خود باشند، قوای جنسی خود را کنترل کنند و زینت خود را برای نامحرمان آشکار نکنند 
تا جامعه از فساد حفظ شود. وی یکی از مهم ترین عواملی که جامعه را به فساد می کشاند، 
بدحجابی دانست و گفت: خداوند در قرآن وضعیت پوشش زنان در دوران جاهلیت را نهی 
کرده است. عضو هیئت علمی جامعۀالمصطفی العالمیه با اشاره به برخی سخنان مبنی بر 
اینکه روابط دختر و پسر و مسئله حجاب را محدود نکنید تا مانند جوامع غربی به صورت 
یک امر عادی دربیاید، گفت: اگر زباله ها نیز در سطح شهر جمع شود و کسی آن را تمیز 

نکند، عادی خواهد شد ولی آلودگی آن عادی نخواهد بود.

مالک رضایی

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم: 

پزشکان حق دریافت وجه خارج از تعرفه ندارند 

برای نخستین بار برگزار می شود:

نمایشگاه تخصصی صنعت »رستوران، غذا و شیرینی« در قم 

فرمانده انتظامی استان قم:

خانواده شهدا، اسوه صبر و استقامت هستند



علمی و سلامت

ده نوع غذا جهت پیشگیری و درمان
 بیماری دیابت

دیابت اختلال بدن در کنترل گلوکز و قند خون است. بسیاری از مواد 
غذایی امروزی حاوی مقادیر بالایی از قندها دیابت زا هستند، با این وجود ده 
نوع ماده غذایی سالم که مانع پیشرفت دیابت می شود وجود دارد. نه تنها این 
مواد غذایی به کنترل قند خون کمک می کنند بلکه سرشار از مواد مغذی و 

معدنی بوده و برای افراد غیر دیابتی هم مفید هستند.
پیشگیری دیابت از طریق رژیم غذایی و ورزش

رژیم غذایی سالم و ورزش متناسب و مداوم جهت کنترل وزن، بهترین و مطمئن ترین 
راه پیشگیری دیابت نوع دوم  بزرگسالان است. این نتایج از یافته های محققان و هم 

چنین تحقیقات متخصصان انجمن آموزش و درمان دیابت )ADA( امریکا می باشد.
به گفته ی کریستن توبین معاون انجمن مقادیر بسیاری از مواد غذایی تحت عنوان 
"غذاهای درجه یک" جهت پیشگیری دیابت وجود، اما این انجمن ده نوع ماده غذایی 

برتر را که به درمان دیابت های نوع اول و دوم کمک می-کند، شناسایی کرده است.
این غذاها حاوی ویتامین ها و مواد معدنی از جمله کلسیم، منیزیوم، پتاسیم و 
ویتامین های آ. ث و ای هستند. این مواد غذایی سرشار از فیبر بوده که با کنترل میزان 
گلیسیرین و قند خون در طولانی مدت به کنترل عطش کمک می کند. مهمتر از همه 
این مواد کلسترول و فشار خون را کنترل می کنند و آن را در سطح طبیعی حفظ 

می کنند.
این مواد غذایی برای افراد دیابتی اهمیت بسزایی دارند و هم چنین افراد غیر دیابتی 

هم می تواند استفاده نمایند.
لوبیا: لوبیای سفید، لوبیای چیتی و... ممکن است کالری بالایی داشته باشند، اما 
سرشار از فیبر و سایر مواد مغذی هستند. فیبر زیاد به این معناست که به افراد کمک 

می کند تا برای مدت طولانی احساس سیری نمایند.
سبزیجات تیره و برگ دار: اسفناج، خردل سبز و کلم پیچ نه تنها سرشار از مواد 
مغذی اند بلکه کربوهیدرات کمی دارند. هم چنین کالری پایینی دارند بطوری که افراد 

می توانند در هر اندازه ای از آن ها مصرف نمایند.
مرکبات: گریپ فروت، پرتقال، لیمو و سایر مرکبات به دلیل ویتامین سی C زیاد 
برای قلب مفید هستند. میوه ها مقوی تر از آب میوه ها هستند چرا که میوه ها فیبر دار 

بوده و سرعت جذب قند بدن را کاهش می دهند.
سیب زمینی شیرین: سیب زمینی های شیرین مقوی تر از سایر انواع سیب زمینی 
هستند چرا که میزان گلیسیرین کمتری دارند. یعنی سیب زمینی های شیرین مانع 

افزایش قند خون می شوند. هم چنین سرشار از ویتامین A هستند.
میوه های توت مانند: توت فرنگی ها، قره قاط و... سرشار از ویتامین ، انتی اکسیدان 

و فیبر هستند. توت فرنگی تازه را به سالاد یا غلات اضافه کنید. و یا حتی به سس ها.
گوجه فرنگی:  گوجه فرنگی ها به دو صورت پخته و خام مصرف می شوند و هم 
چنین کالری پایینی دارند. گوجه فرنگی ها را می¬توان به روش های متنوعی به کار برد: 
بعنوان تزئین ظرف غذا، بصورت مخلوط با سالادها و سوپ ها و یا بعنوان ماده ی اصلی 

سس در خوراک ها. گوجه فرنگی سرشار است از ویتامین E و C و آهن.
ماهی: ماهی آزاد، گور ماهی، ماهی تن، ماهی هالیبوت و ماهیان ساردین همگی 
سرشار از امگا 3 هستند. امگا 3 اسیدی چرب است که موجب تقویت قلب و پیشگیری 
دیابت می شود. بهترین روش مصرف این ماهیان کباب کردن و یا استفاده در سوپ 

می باشد. سرخ کردن ماهیان همه ی خواص آن را از بین می برد.
غلات: بلغور جو، جو پوست کنده و سایر غلات و فراورده های آن مثل نان و ماکارونی 
همگی سرشار از فیبر هستند و هم-چنین حاوی مواد مغذی ضروری مثل کرومیوم و 

منیزیوم و امگا 3 هستند.
آجیل ها: آجیل ها سرشار از امگا 3 و سایر اسیدهای چرب هستند. این چربی ها 
موجب تقویت قلب می شوند تا اینکه رگ های قلبی را مسدود کنند. در هر صورت افراد 
باید مقدار معینی مصرف کنند چرا که کالری بسیاری بالایی دارند. یک مشت آجیل که 

به زحمت ۱/5 اونس وزن دارد برای سلامتی مفید و کافی است.
 D ماست و شیر بدون چربی: هر دوی این محصولات از نظر کلسیم و ویتامین

غنی هستند و انتخاب های خوبی برای رفع عطش هستند.
چه آسان می شود کنترل از کف داد و بی رویه به استقبال مواد غذایی رفت ولی چه 
خوب است در برابر این ده مورد از مواد غذایی که اشاره کردیم کنترل از دست بدهیم 

نه در برابر شیرینی ها و شکلات ها.
مترجم: سید فرهود قریشی

درمانی تازه مخصوص افراد معتاد به تلفن همراه 
متخصصان فیزیوتراپی و دردهای استخوانی به تازگی ناچار به ارائه راه حل های 

درمانی برای رفع مشکل استخوانی افراد معتاد به تلفن همراه شده اند.
کارشناسان هشدار می دهند استفاده از وسایلی مانند تلفن همراه و یا تبلت می تواند 
باعث ابتلای افراد به بیماری هایی مانند گردن درد، درد مفاصل دست، شانه و کتف شود.

گفتنی است، کارشناسان در تحقیقات خود دریافته اند استفاده از وسایل الکترونیکی که 
دارای صفحه نمایش لمسی هستند به دلیل نیاز به نگه داشتن در وضعیت عمودی برای 
فشار دادن انواع دکمه ها فشار بیشتری به دست به نسبت حالتی که فرد با یک کیبورد 

معمولی کار می کند را به وجود می آورد.
معلق نگه داشتن انگشتان و دست ها بر روی هوا بر اساس تحقیقات محققان دانشگاه 

ایلینوی شمالی می تواند منجر به بروز انواع صدمات و مشکلات عضلانی در افراد شود.
کارشناسان تنها راه جلوگیری از بروز این نوع دردها را کار کمتر با رایانه و تلفن همراه 

معرفی کرده اند.

اسیدهای چرب ضروری
 خطر فشار خون بالا را کاهش می دهند 

مصرف اسیدهای چرب ضروری به ویژه امگا 3 و امگا 6، خطر فشار خون بالا را 
به ویژه در بین کودکان و جوانان به میزان قابل توجهی کاهش می دهند.

صدرا... کمالوند متخصص تغذیه و رژیم درمانی گفت: اسیدهای چرب ضروری برای 
سلامتی و رشد ضروری هستند و برای به دست آوردن آن ها باید غذاهای حاوی این 

اسیدهای چرب ضروری را مصرف کرد. 
وی تصریح کرد: از جمله تاثیرات این اسید ها، تاثیر بر روی مغز انسان است، به طوریکه 
مصرف امگا 3 و امگا ۶ که دو نوع اسید چربی ضروری هستند، می تواند به تقویت هوش 

و حافظه کمک کند. 
کمالوند تاکید کرد: مصرف اسیدهای چرب ضروری به ویژه امگا 3 و امگا ۶، خطر فشار 

خون بالا را به ویژه در بین کودکان و جوانان به میزان قابل توجهی کاهش می دهند. 
وی خاطر نشان کرد: روغن آفتاب گردان و سویا حاوی امگا ۶ و روغن دانه کتان، گردو 
و سویا و ماهی نیز حاوی مقادیر خوبی از امگا 3 هستند که باید در رژیم غذایی روزانه به 

صورت متعادل گنجانده و مورد مصرف قرار گیرند. 

کربوهیدرات ها احساس خواب آلودگی و 
خستگی را افزایش می دهند 

مصرف غذاهای حاوی کربوهیدرات ها، بر چگونگی خواب و بیداری در طول 
شبانه روز تاثیر گذاشته و احساس خواب آلودگی و خستگی را افزایش می دهند.

ابوالفضل وفایی نژاد متخصص غدد و متابولیسم افزود: بسیاری از افراد بدون داشتن 
بیماری و نارسایی خاصی، تنها با عادات غذایی نادرست خواب خوش را از خود سلب 

می کنند و از این موضوع رنج می کشند. 
وی با بیان اینکه نحوه و نوع غذا خوردن تاثیر کاملا مشخصی در خواب شبانه روز دارد، 
تصریح کرد: برخی از مواد غذایی تاثیر بسیار خوبی در خواب آرام و عمیق دارند و در واقع 

با مصرف این مواد غذایی می تواند بسیار راحت خوابید. 
وفایی نژاد با اشاره به تاثیر کربوهیدرات ها و پروتئین ها در خواب شبانه روز، تاکید کرد: 
مصرف غذاهای حاوی کربوهیدرات ها بر چگونگی و بیداری در طول شبانه روز تاثیر 

گذاشته و احساس خواب آلودگی و خستگی را افزایش می دهند. 
وی یادآور شد: غذاهایی که غنی از کربوهیدرات هستند مانند نان و پاستا،  می توانند 

انسان را خسته کرده و در واقع احساس خواب را در انسان تقویت کنند. 
وفایی نژاد خاطر نشان کرد: کربوهیدرات ها در ترکیب با پروتئین ها بیشتر موجب بروز 
احساس خواب آلودگی می شوند و به عنوان مثال مصرف نان و پنیر غذاهای سبکی برای 

قبل از خواب هستند. 

رژیم غذایی باورنکردنی بر اساس روزهای هفته 
رژیم غذایی می تواند بر اساس روزهای هفته فرم و شکل خاص و منحصر به 

فردی داشته باشد.
کارشناسان به بانوان توصیه می کنند برای جلوگیری از ابتلا به انواع سرطان های مرگبار 

رژیم غذایی خاص را در طول هفته رعایت کنند.
گفتنی است، کارشناسان همچنین به بانوان توصیه می کنند دو روز در هفته رژیم غذایی 

حاوی تنها مصرف 3 وعده اصلی غذایی با میزان کالری کم را بگیرند.
بررسی ها نشان می دهند، کم خوردن غذاهای حاوی کالری تنها دو روز در هفته می تواند 
تا حد زیادی مانع از بروز بیماری هایی مانند بیماری های قلبی، سکته ی مغزی و انواع 

سرطان ها در زنان شود.
خوردن کم غذا تنها ۲ روز در هفته می تواند همچنین مانع از شکل گیری مواد سمی در 

کبد و بروز انواع بیماری های کبدی در افراد شود.

گل رز موجب تقویت حافظه و یادگیری می شود 

بوییدن گل ها به ویژه گل رز، موجب تقویت حافظه و افزایش قدرت یادگیری 
شده و احساس آرامش را در انسان افزایش می دهد.

کیوان مقتدر متخصص آسم و آلرژی افزود: شیوه های نادرست زندگی موجب کاهش 
قدرت یادگیری و هوش بسیاری از افراد شده است که کودکان بیشتر از این قضیه متضرر 

می شوند.
وی با اشاره به نقش گل ها در بروز یا پیشگیری از بسیاری از مشکلات به ویژه مشکلات 
تنفسی، قلبی و مغزی، تاکید کرد: بوییدن گل ها به ویژه گل رز، موجب تقویت حافظه و 

افزایش قدرت یادگیری شده و احساس آرامش را در انسان افزایش می دهد.
و  آلرژی  بروز  از مهمترین عوامل  یکی  افشانی گیاهان،  البته گرده  مقتدر گفت: 

حساسیت های مختلف است که این موضوع نیز باید مورد توجه قرار گیرد.
وی در خصوص تاثیر بوییدن گل ها بر روی مغز انسان، خاطرنشان کرد: براساس 
پژوهش های صورت گرفته، بوییدن گل رز قسمتی از مغز را که متعلق به یادگیری است، 

تقویت کبد که این موضوع در بین افراد عمومیت دارد.

چند یادآوری مهم درباره کاهش وزن 
اغلب افراد برای گرفتن رژیم  لاغری به جنبه های ظاهری آن توجه دارند در 

حالی که معمولا جنبه های روانی این اقدام نادیده گرفته می شوند. 
افرادی که دچار اضافه وزن و یا چاقی هستند عمدتا روی موضوعاتی چون مصرف 
خوراکی های سالم، اعتماد به نفس، میزان خواب و نیز خطر ابتلا به بیماری هایی مثل 
دیابت یا حمله قلبی متمرکز می شوند اما در ارتباط با کاهش وزن برخی مسائل روانی و 
اجتماعی نیز وجود دارند که اغلب افراد از آن غافل می شوند در حالی که در نظر داشتن 
آنها شما را در دستیابی به موفقیت یاری می دهد. روزنامه هافینگتن پست در این مقاله سه 

نکته مهم در همین رابطه را یادآوری می کند: 
- وزن شما یک شبه تغییر نمی کند. 

با توجه به اینکه اضافه وزن موجب ناامیدی و افسردگی بسیاری از افراد چاق می شود، 
این اشخاص باید مخصوصا در ابتدای راه این واقعیت را در نظر داشته باشند که کاهش 
وزن یک شبه اتفاق نمی افتد و مدت زیادی برای این تغییر وقت لازم دارند و باید در 
برنامه های خود شامل رژیم غذایی صحیح و فعالیت بدنی استقامت کنند و صبور باشند 

تا به نتیجه برسند. 
- روابط اجتماعی تان احتمالا دستخوش تغییر می شوند. 

بعد از اقدام شما برای کاهش وزن ممکن است دوستان کمتر و یا بیشتری پیدا کنید. 
بعضی از دوستانتان ممکن است به شما حسادت کنند و شما را ترک کنند. اما نگران 

نشوید و ادامه دهید. 
- برای اظهارنظر دیگران نیز آماده باشید. 

زمانی که ظاهر شما به دنبال کاهش وزن تغییر می کند به خاطر داشته باشید که ممکن 
است با جلب توجه و اظهارات دیگران مواجه شوید. این نظرات ممکن است مثبت یا منفی 
باشند پس خود را آماده کنید. اما مطمئن ترین شیوه برای ادامه دادن، مشورت گرفتن از 

یک متخصص است. 

مضرات ذرت مکزیکی 
این ترکیب غذایی بسیار پرکالری، چرب، شور و تند برای بیماران قلبی - عروقی و 
مبتلایان به فشار و چربی خون و افراد دارای اضافه وزن بسیار مضر و خطرناک است. 
 ذرت سرشار از ویتامین های گروه C، B، A و املاح معدنی کلسیم، پتاسیم، فسفر و 
آهن بوده و قسمت اعظم آن را مواد نشاسته ای تشکیل می دهد. همچنین ذرت دارای مواد 
آنتی اکسیدان )ضدسرطان( و فیبر غذایی بوده که در پیشگیری از بیماری های غیرواگیر مثل 

دیابت، بیماری های قلبی – عروقی و بیماری های گوارشی مثل یبوست بسیار مناسب است.
ذرت مکزیکی چند سالی است که در سبد غذایی مردم جای خود را باز کرده و مشتریان 
زیادی نیز دارد و بیشتر به عنوان یک میان وعده غذایی از آن استفاده می  کنند. ذرت مکزیکی به 

دلیل حجم زیاد و وزن کمی  که دارد مورد استقبال خانواده  هاست.
ذرت مکزیکی حتی برای افراد سالم نیز توصیه نمی شود

نوعی از ذرت رواج یافته، ذرت مکزیکی است که به عنوان میان وعده مصرف می شود. 
ذرت مکزیکی با اضافه کردن کره، نمک، سس های پرچرب و در مواردی افزودن کالباس و 
برخی افزودنی های دیگر که به دلیل بهترکردن طعم و مزه ذرت مکزیکی است، سبب افزایش 
کالری آن می شود. این ترکیب غذایی بسیار پرکالری، چرب، شور و تند شده و مصرف آن برای 
بیماران قلبی – عروقی و مبتلایان به فشار و چربی خون و افراد دارای اضافه وزن بسیار مضر 

و خطرناک است.
اگر ذرت مکزیکی بدون نمک تهیه شده و به جای کره و روغن جامد به آن مقدار کمی روغن 
مایع افزوده شود و از سس های چرب نیز استفاده نشود یک میان وعده مناسب است که اگر به 
شکل صحیح تهیه و مصرف شود، می  تواند جای مواد غذایی مضر مانند چیپس و پفک را نیز 
بگیرد. البته مصرف زیاد آن نیز می  تواند مضر باشد، ولی مصرف کافی و بهداشتی می تواند این 

ماده غذایی را به یک میان وعده خوب تبدیل کند.
ذرت به اشکال متنوعی مثل کنسروی، بخار پز، کبابی و بو داده مورد استفاده قرار می گیرد 
که بهترین نوع آن بخارپز کردن دانه های ذرت در خانه است و تا چند سال پیش ذرت به 
صورت ذرت کبابی یا همان بلال تهیه و مصرف می شد که نوع کم نمک آن به  عنوان یک 
میان وعده غذایی مفید توصیه می شود، ولی باید توجه داشت که بلال ها هنگام کباب شدن 

نسوزند؛ چرا که با سوختن هر ماده غذایی احتمال سرطان زایی آن 
افزایش می یابد. نوع دیگری از ذرت به صورت بو داده تهیه می شود 

و اگر به صورت خانگی، کم نمک و بدون روغن تهیه شود یک 
میان وعده بسیار مناسب بوده و می تواند جانشین 

خوبی به جای چیپس و پفک در کودکان باشد.
ذرت مکزیکی باعث اختلال در 

رشد کودکان
کودکان، زنان باردار و شیرده 
و ورزشکاران در معرض کمبود 

این  قرار دارند و کمبود  نیاسین 
به  منجر  کودکان  در  ویتامین 

اختلال در رشد می شود.
 B نیاسین یکی از ویتامین های گروه

است که ویتامین B3 نامیده می شود. این 
ویتامین نقش مهمی در متابولیسم انرژی و 

پروتیین بدن دارد که باید در برنامه غذایی 
روزانه با دریافت مواد غذایی حاوی این ویتامین 

وجود داشته باشد تا درنهایت بدن کار طبیعی 
خود را انجام دهد.

طبق مطالعاتی که صورت گرفته است بیش 
مواجه   B ویتامین  کمبود  با  مردم  از  نیمی  از 

هستند که البته این کمبود در نقاط مختلف کشور 
متفاوت است. این ویتامین می تواند در بدن باعث 
تولید اسیدآمینه ای به نام تریپتوفان شود. تریپتوفان 
اسیدآمینه ای ضروری است که خود این اسیدآمینه از 

طریق دریافت پروتیین تولید می شود بنابراین کسانی که 
کمبود پروتیین داشته باشند از این موضوع نیز محروم 

می شوند.
کمبود نیاسین در غلاتی مثل ذرت وجود دارد. بنابراین 

جوامعی که ذرت را به عنوان غذای عمده استفاده می کنند با 
کمبود این ویتامین مواجه هستند. مصرف ذرت مکزیکی نیز 

بین افراد بسیار رایج شده است که این موضوع باعث می شود افراد 

بیشتر در معرض کمبود نیاسین قرار بگیرند. ویتامین B در سبوس غلات وجود دارد ولی در 
بین غلات، ذرت از این موضوع مستثنی است.

کودکان، زنان باردار و شیرده در معرض کمبود این ویتامین قرار دارند بنابراین باید نسبت 
به دریافت این ویتامین توجه ویژه ای داشته باشند. همچنین از آنجایی که این ویتامین در 
متابولیسم انرژی و پروتیین نقش دارد گروه های دیگری که ممکن است در معرض کمبود 
این ویتامین باشند ورزشکاران هستند. بهتر است افراد از منابع غذایی شامل غلات سبوس دار 
استفاده کنند همچنین پروتیین شامل انواع گوشت، تخم مرغ، لبنیات، شیر و حبوبات می تواند 

در تأمین نیاسین بدن تاثیرگذار باشد.
روش صحیح استفاده از ذرت

ذرت از نظر طب قدیم ایران سرد و خشک است. بهترین نوع ذرت، بخارپز آن است. ذرت های 
کبابی یا همان بلال معمولی نسبت به ذرت مکزیکی بسیار سالم تر است. البته بلال موقع کباب 
شدن نباید بسوزد زیرا سوختن هر ماده غذایی احتمال سرطان زایی آن را افزایش می دهد. این 
را هم بدانید که اگر ذرت بعد از کباب شدن در آب نمک قرار داده شود کمی از خاصیت خود را 

از دست می دهد. رنگ زرد ذرت مربوط به موادی به نام زئین و زیازانتین است.
متخصصان تغذیه می گویند ذرت به دلیل این که غنی از ریزمغذی هاست می تواند یک 

میان وعده بسیار مطلوب و مفید باشد.
- ذرت یک منبع غنی از ویتامین B۱ است که در سوخت و ساز کربوهیدرات ها استفاده 

می شود.
- سرشار از ویتامین B5 است که به فعالیت های فیزیولوژیکی در بدن کمک می کند.

- حاوی فولیت است که در تولید سلول های جدید نقش قابل ملاحظه ای دارد.
- حاوی مقادیر قابل توجهی ویتامین C است که برای مقابله با بیماری ها مفید است.

- به دلیل این مزایای تغذیه ای، متخصصان تأکید دارند که ذرت را در رژیم غذایی روزانه 
خود بگنجانند.

- ذرت علاوه بر اینها، سرشار از فیبر خوراکی است که به شما کمک می کند با مشکلات 
 هاضمه و دستگاه گوارش مثل یبوست مقابله کنید.

- ذرت غذای خوبی برای پیشگیری از سرطان است؛ فیبر خوراکی ذرت به 
پایین آوردن سطح کلسترول خون کمک می کند، احتمال ابتلا 

به سرطان روده را کاهش می دهد.
- برای کمک به کاهش میزان قندخون در افراد 

مبتلا به دیابت مفید است.
موجب  )فیبر(،  مواد  این  همچنین   -
حقیقت  در  می شود،  کلسترول  کاهش 
روغن موجود در دانه و پوست ذرت سبب 
پایین آمدن کلسترول توسط پلاسمای 
خون به ویژه میان افراد میانسال و سالمند 

می شود.
- مصرف روزانه یک فنجان دانه های ذرت 
در میان وعده های غذایی، می تواند احتمال 
ابتلا به سرطان روده بزرگ )ناشی از یبوست( را 

کاهش دهد.
- همچنین مصرف میزان کافی از فیبر گیاهی به 
بهبود عملکرد روده ها کمک و مانع از ابتلا به یبوست 

و همورویید می شود.
- زنان مبتلا به کم خونی به ویژه کم خونی ناشی از 
کمبود ویتامین می توانند با مصرف ذرت به بهبود این 

نوع از اختلال کمک کنند.
- اسیدفولیک موجود در ذرت نیز در پیشگیری از 

نارسایی  مادرزادی لوله عصبی موثر است.
- کارشناسان توصیه می کنند افرادی که به کم خونی 

مبتلا هستند ذرت بخورند.
- برخی از املاح موجود در ذرت مانند منیزیم می توانند 

گرفتگی های عضلانی را بهبود ببخشند.
- همچنین کلسیم و فسفر موجود در آن تأثیر چشمگیری 
بر استخوان سازی می گذارد؛ بنابراین مصرف آن برای کودکان 

درحال رشد و نوجوانان بسیار مفید است.
- ویتامین ها و آنتی اکسیدان ها علاوه بر این که جلوی بیماری ها 

را می گیرند، می توانند در شادابی پوست، مو و ناخن نیز موثر باشند.

3

 iQi دانشمندان در انگلستان با استفاده از نوعی پد بی سیم و یک گیرنده تلفن همراه به نام
که درون محفظه ای ضدآب قرار می گیرد، توانستند گوشی آی فون را در زیر آب شارژ کنند.

در آزمایش های انجام شده توسط شرکت FoneSalesman واقع در لندن، گوشی آی فون 
 Nuud 5 به همراه گیرنده ۱۴.99 پوندی ساخت این شرکت در درون محفظه ضدآب
Lifeproof قرار داده شد. سپس این محفظه به درون مخزنی از آب انداخته شد و بر روی 

نوعی پدشارژکننده بی سیم قرار گرفت.
در طول این آزمایش، پد شارژکننده خشک باقی ماند زیرا در بیرون از مخزن قرار داشت و 

گوشی نیز مانند گوشی های هوشمند دیگر به آرامی شارژ شد.
شرکت سازنده »گیرنده تلفن همراه iQi«، این آزمایش را برای تایید امکان استفاده از آن 
در درون محفظه مهر و موم شده انجام داد. این گیرنده فقط نیم میلی متر ضخامت دارد و برای 

جفت شدن با هر نوع پد بی سیم طراحی شده است.
این نخستین باری است که دانشمندان از فناوری بی سیم برای شارژ تلفن در زیر آب 
استفاده کرده اند و آن ها امیدوارند بتوان ظرف یک دهه آینده از چنین فناوری در فواصل 

بزرگ تر استفاده کرد.

کشف گروه جدیدی از سلول های بنیادی
محققان کانادایی با استفاده از موش های مهندسی شده در آزمایشگاه، گروه 

جدیدی از سلول های بنیادی را کشف کردند.
دسته جدید سلول های بنیادی، گروه F نام گرفته و در خوشه های ریش ریش مانند به 

یکدیگر متصل شده اند.
سلول های بنیادی قادرند تقریبا به تمامی اشکال بافت تبدیل شوند و دستاورد جدید 
دانشمندان موسسه تحقیقاتی Lunenfeld-Tanenbaum در تورنتو دیدگاه نوینی درباره 
فرآیند برنامه ریزی سلولی ارائه می دهد. این موفقیت همچنین شیوه های جدیدی برای تولید 

سلول های بنیادی در اختیار می گذارد.
دانشمندان سلول های بنیادی گروه F را با استفاده از سلول های موش های مهندسی شده در 
آزمایشگاه تولید کردند و اعلام کرده اند این سلول ها ممکن است در خارج از آزمایشگاه وجود 
نداشته باشند. این یافته ها نشان می دهند احتمالا گروه های دیگری از سلول های پرتوان القایی 

یا سلول های بازبرنامه ریزی شده وجود دارند که باید آن ها را کشف کرد.
سلول های گروه F به شیوه  اندکی متفاوت از اکثر سلول های بنیادی پرتوان القایی مهندسی 
شدند. آن ها طوری طراحی شده اند که فرآیند بازبرنامه ریزی سلولی فقط زمانی که این سلول ها 
در معرض آنتی بیوتیک داکسی  سایکلین قرار می گیرند، رخ می دهد. با این حال، زمانی که 
سلول های مزبور در معرض این دارو نبودند، یا از بین رفتند یا به سلول های متخصص بزرگسال 

تبدیل شدند.
هنوز مشخص نیست آیا سلول های انسانی نیز می توانند به سلول های گروه F تبدیل شوند 

یا خیر اما محققان درباره احتمال انجام این کار در آینده امیدوارند.

کشف نشانه هایی از ماده تاریک در کهکشان های همسایه
به کشف ذراتی در  از محققان در پژوهشهای جدید خود موفق  گروهی 

کهکشانهای دیگر شده اند که می تواند ماده تاریک باشد.
ماده تاریک بیش از 8۰ درصد جهان شناخته شده را تشکیل داده اما تاکنون دانشمندان 
توانسته اند این ماده را که یکی از بزرگترین اسرار جهان است، بطور مستقیم مشاهده 

کنند.
در ماههای اخیر مشاهداتی از این ماده در خورشید و مدار اطراف زمین وجود داشت، 
اما اکنون دانشمندان بر این گمانند که توانسته اند این ماده را در کهکشانهای همسایه 

شناسایی کنند.
آنها انتشارات فوتونی را از سوی فضا مشاهده کردند و یکی از بهترین توضیحات برای 

آن می تواند این باشد که منبع آنها، ذرات ماده تاریک است.
دو گروه از محققان اخیرا از شناسایی سیگنالی خبر داده اند که می تواند نشانه ماده 

تاریک باشد.
یکی از این تیمها شامل موسسه فناوری فدرال سوئیس در لوزان توانستند با تحلیل و 
بررسی پرتوهای ایکس منتشره از دو جسم سماوی یعنی کهکشان برساووش و کهکشان 

آندرومدا، ماده تاریک را پیدا کنند.
محققان پس از جمع آوری هزاران سیگنال از تلسکوپ XMM-Newton سازمان 
فضایی اروپا و حذف آنهایی که از ذرات و اتمهای شناخته شده نشات می گرفتند، نوعی 

ناهنجاری را مشاهده کردند که ارتباطی به اشتباهات احتمالی دستگاهها نداشت.
این سیگنال در طیف پرتو ایکس به عنوان یک تابش فوتون ضعیف و غیرعادی که به 

هیچ یک از مواد شناخته شده منسوب نیست، مشاهده شد.
مهمتر از همه اینکه به گفته دانشمندان، توزیع سیگنال در کهکشان دقیقا با آنچه از 
ماده تاریک انتظار می رود – متمرکز و شدید در مرکز اجسام و ضعیف تر و پراکنده تر در 

لبه ها – مرتبط است.
محققان با هدف تائید یافته های خود به بررسی داده های کهکشان راه شیری پرداخته 

و مشاهدات مشابهی داشتند.
این سیگنال از یک رویداد بسیار نادر در جهان می آید: یک فوتون به دلیل تخریب 

ذره ای فرضی و احتمالا یک نوترینوی استریل منتشر شده است.
در صورت تائید این اکتشاف، مسیرهای جدید پژوهش در فیزیک ذرات باز خواهد شد.

مشاهده شکل گیری ستارگان فوق عظیم برای نخستین بار
منجمان اسپانیایی دو ستاره غول پیکر را رصد کرده اند که در آستانه ادغام شدن 
نشان می دهد ستار های  بار  برای نخستین  این رخداد  و  در یکدیگر هستند 

فوق عظیم چگونه شکل گرفته اند.
دانشمندان دو ستاره عظیم واقع در سیستم ستاره ای MY Camelopardalis را نظاره 
کرده اند که در مداری نزدیک، حول یکدیگر می چرخند و احتمالا در یکدیگر ادغام شوند. این 
سیستم ستاره ای در خوشه ستاره ای کوچکی به نام Alicante ۱ واقع شده و این خوشه 
نیز در فاصله ۱3 هزار سال نوری از زمین قرار دارد. خورشید، یکی از معدود ستاره هایی است 
که در تنهایی به سر می برد اما اکثر ستارگان کهکشان راه شیری در سیستم های دو یا سه  
ستاره ای قرار دارند. در حال حاضر، ستاره های تحت مطالعه حول یکدیگر و با سرعت یک 
میلیون کیلومتر در ساعت حرکت می کنند و گفته می شود عمر آن ها بیش از دو میلیون سال 
نیست. شعاع هر یک از این اجرام کیهانی ۷۰۰ برابر شعاع زمین است اما با همان سرعت 

کره خاکی دور خود می چرخند. محققان رصدخانه Calar Alto با استفاده از یک تلسکوپ 
۲.۲ متری این ستارگان را رصد و دما و شکل هر یک از آن ها را تعیین کردند. جرم هر یک 
از ستارگان مزبور 38 و 3۲ برابر خورشید اعلام شده و تصور می شود آن ها مدارهای یکدیگر 
را در کمتر از ۱.۲ روز تکمیل کنند. این بدین معناست جو های خارجی این اجسام آسمانی 
در حال لمس کردن و تعامل با یکدیگر هستند و آن ها به اندازه ای به همدیگر نزدیک اند که 

دانشمندان معتقدند سرانجام در هم ادغام خواهند شد. 
محققان اسپانیایی تخمین زده اند جرم ستاره حاصل از ادغام این دو دست کم ۶۰ برابر جرم 
خورشید خواهد بود. تیم علمی مطمئن نیست این ادغام چه هنگام رخ خواهد داد اما تخمین 
می زند چنین رخدادی احتمالا مقادیر عظیم انرژی آزاد کند. دانشمندان امیدوارند با مشاهده 
ادغام چنین ستاره های دوگانه نزدیکی در یکدیگر، بتوانند چگونگی شکل گیری ستارگان 

فوق عظیم را بهتر توضیح دهند.

پنجره هوشمندی که فقط نور را به خانه راه می دهد
نسل جدیدی از پنجره ها ساخته شده اند که به طرز هوشمندانه ای مانع از ورود 

گرمای پرتوی نور به درون خانه ها می شود.
پنجره ها محل ورود پرتوهای روشن کننده خورشید به فضای داخل سازه های اداری و 
مسکونی به حساب می آیند اما آنها تنها نور را به داخل این فضاها راه نمی دهند بلکه همراه 
با پرتوهای نور گرما نیز راه به خانه پیدا می کند. اکنون محققان پنجره هوشمندی ساخته اند 
که تنها نور را به فضای داخل خانه راه می دهد. این پنجره به گونه ای عمل می کند که 
همزمان با افزایش دمای محیط بیرون مانع از ورود گرما به درون منازل و ادارات می شود. این 
ابتکارعمل به کاهش قابل توجه مصرف برق در روزهای اوج گرما منجر می شود یعنی زمانی 
که سیستمهای تهویه مطبوع هوا با تمام توان درحال خنک کردن فضای داخل هستند و در 
همین زمان مصرف برق چشمگیری نیز دارند. بدین ترتیب هزینه مصرف برق خانواده هایی 

که از این فناوری نوین استفاده می کنند تا حد قابل توجهی کاهش می یابد.

به گفته محققان این تازه آغاز فرآیند تولید نسل جدیدی از پنجره هاست که به طرز 
هوشمندانه ای نسبت به عوامل تعیین کننده محیطی نظیر الکتریسیته، گاز، نور و گرما 
واکنش نشان می دهند. درحال حاضر پنجره های هوشمند در برخی ساختمانها نصب می 
شود که در صورت افزایش دمای محیط خارج، به طور خودکار کدر می شوند و بدین ترتیب 
مانع از راه یافتن گرمای ناخواسته به فضای داخل می شوند اما این پنجره ها یک مشکل 
اساسی دارند و آن از بین رفتن تدریجی ژل آبی کدر کننده ای است که بر روی شیشه کشیده 
می شود تا مانع از ورود حرارت به محیط داخل شود. این ماده به مرور و با افزایش حرارت 
محیط کارایی خود را از دست می دهد.  محققان دانشگاه علوم و فنون چین برای حل این 
مشکل ایده جالبی مطرح کرده اند که طی آن ژل آبی ویژه ای میان دو لایه بسیار نازک 
شیشه قرار می گیرد و همان کاری را انجام می دهد که در پنجره های هوشمند فعلی شاهد 

آن هستیم البته با این تفاوت که کارایی خود را در گذر زمان از دست نمی دهد.

با هدف کاهش وزن و تغذیه سالم؛

میکروفون توگوشی که لقمه ها را می شمارد!
محققان در مسیر کمک به سلامت افراد اکنون موفق به ساخت دستگاه جدیدی 
شده اند که بطور پنهان در گوش قرار گرفته و میزان غذای مصرفی را کنترل می کند.

دستگاه کوچک BitBite از آلومینیوم و پلاستیک ساخته شده و از درون گوش به پیگیری 
سرعت جویدن لقمه ها و ثبت غداهای مصرفی توسط کاربر می پردازد.این دستگاه ۱59 دلاری 
بصورت همزمان در هنگام غذاخوردن به ارائه پیشنهاداتی در مورد تغذیه و سلامت می پردازد.

BitBite که برای تامین بودجه اولیه در سایت IndieGogo قرار گرفته، تاکنون توانسته 
۶۰ هزار دلار کمک مالی دریافت کند.

به گفته این سایت، دستگاه مذکور با ضبط صداهای بدست آمده توسط یک میکروفون و 
چند حسگر کار کرده و به شناسایی الگو می پردازد.

این فناوری از طریق بررسی صوت می تواند نوع و میزان غذای مصرفی را مشخص کرده 
و تعداد کالری مصرفی را نیز تعیین کند. در نتیجه BitBite می تواند غذای مصرفی کاربر 
را بس از ادای کلمه »غذا« با صدای بلند توسط فرد، ثبت کند. از آنجایی که این دستگاه با 
هر بار غذا خوردن در گوش قرار داده می شود، همچنین می تواند برنامه غذاخوردن کاربر را 
برای تعیین اینکه میزان غدا کمتر یا بیشتر برای وی مفید بوده و اینکه چه زمانی باید مصرف 

افزایش یابد، یاد بگیرد.
برنامه تلفن هوشمند BitBite به انتقال این اطلاعات به یک دفتر خاطرات رژیم غذایی 
خودکار منتقل شده و به فرد در نظارت بر عادات غذا خوردن و مصرف روزانه کالری اش 

کمک می کند.
هدف از این دستگاه، ارتقای تغذیه با تشویق فرد به جویدن بیشتر، غذا خوردن آرامتر و در 

فواصل زمانی منظم تر است.
وزن این دستگاه 85 گرم بوده و در رنگهای سفید، سیاه و صورتی ارائه شده است.

شارژکردن تلفن همراه در زیر آب 
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ایمان / جواد قاسمی ورجانی

قم را به اسم کاراته می شناسند
قهرمان کاراته ایران گفت: از استان قم که بیرون می رویم، 
قم را به اسم کاراته می شناسند، همان طور که مازندران را با 
عنوان کشتی می شناسند، چرخه قهرمان پروری قم در رشته 
کاراته سال هاست ادامه دارد، امسال در نوجوانان طلای آسیا 
گرفتیم، در بزرگ سالان و در همه رده های سنی قم صاحب 
مدال شده است. امیر مهدی زاده افزود: نکته مهم این است 
که چرا وقتی قم چنین پتانسیلی در کاراته دارد، چرا از این 
پتانسیل در فدراسیون استفاده نمی شود، چرا مربیان تیم 
ملی از قم نیستند؛ وقتی که در شهر قم فردی همانند استاد 
دباغیان حضور دارند و تمام وقت خود را می گذارند و هرساله 
یک نفر جدید به تیم ملی معرفی می کنند و کاراته کشور را 
تقویت می نمایند، چرا نباید از این ظرفیت در فدراسیون و 

تیم ملی استفاده شود.
وی اظهار داشت: زمانی که آقای دباغیان سرمربی تیم 
ملی بودند افتخارات بسیار زیادی را برای کاراته ایران کسب 
کردند، آقای عموزاده اولین طلای کاراته ایران را در دنیا به 
دست آورد، آقای کتیرایی دو طلای آسیایی دارد، این ها همه 
بچه های قم هستند، چر در تیم ملی جایی ندارند، به نظر من 
مسئولان استان و نمایندگان قم در مجلس شورای اسلامی 
باید پیگیر باشند، چرا بچه های قم که افتخار کاراته ایران 
هستند به دلیل خصومت شخصی افرادی که در فدراسیون 

هستند، باید خانه نشین باشند.
نیمی از افتخارات کاراته ایران متعلق به قم است

این قهرمان کاراته کشور در ادامه سخنان خود با اشاره به 
اینکه نیمی از افتخارات کاراته ایران متعلق به قم است، گفت: 
در ایران ۴ قهرمان جهان داریم که دو نفر از این افراد قمی 
هستند، آقای کتیرایی دو طلای جهانی و دو طلای آسیایی 
دارد، آقای عموزاده 5 مدال جهانی دارد و پرافتخارترین کاراته 
کای ایران است، بنده هم دو طلای جهانی و یک طلای 
آسیایی دارم، افتخارات کاراته استان قم از افتخارات کل کشور 

بالاتر است.
طلای جهانی من را به برنز تبدیل کردند

کاراته کای قمی در ادامه سخنان خود ضمن گلایه از 
برخوردهای نامناسب در تیم ملی کاراته ایران اظهار داشت: 
امسال همه کاری کردند و از هر ترفندی که بلد بودند استفاده 
کردند تا من در مسابقات آلمان طلا نگریم، من خیلی راحت 
می توانستم در این مسابقات طلای خود را تکرار کنم، اما 

افرادی نمی خواستند این اتفاق بیفتد.
وی تصریح کرد: به طور مثال وقتی زن کشی کردیم و به 
هتل برگشتیم به ما غذا ندادند، مسئولین تیم و سرپرست تیم 
همراه ما به هتل نیامدند، گفتند بروید هتل و برای شما غذا 
می فرستیم، ما خودمان آمدیم و با چیزهایی که از ایران برده 

بودیم همچون تن ماهی، یک جوری زندگی کردیم.
مهدی زاده ادامه داد: در روز مسابقه من سه بر دو از 
حریف هلندی خود عقب افتادم، بعدازآن چند تکنیک زدم، 
اگر مربی من کارت کشیده بود من فینالیست می شدم، ولی 
کنار زمین نشست و هیچ حرکتی انجام نداد، حتی خود من 
از ایشان خواستم که کارت بکشد، ولی این کار را انجام نداد.

وی با تأکید بر اینکه اگر آقای دباغیان مربی من در این 
مسابقات بود من صد در صد طلا می گرفتم، بیان داشت: 
وقتی یک مربی می گوید که طلای جهانی تو شانسی بوده 
است، دیگر چه توقعی داریم. به نظر شما مگر می شود مدال 
طلای جهان را شانسی گرفت، اگر شانسی است چرا بقیه 
نمی گیرند، اگر شانسی بود که الآن باید ۴۰ طلای جهانی 
در ایران داشته باشیم، چرا فقط ۴ طلا داریم، پس شانسی 

نیست، نتیجه سال ها تلاش و زحمت و ممارست است.
برخی نمی توانند افتخارآفرینی کاراته قم را ببینند

وی در ادامه سخنان خود گفت: در مسابقات جهانی 
همه کارکردند که من مدال نگریم، حاضرند طلای بازی های 
آسیایی و جهانی را از چنگ ایران بیرون بیاورند تا من را 
حذف کنند، فکرشان این است که کاراته قم دیگر نباید 
پیشرفت کند و به نوعی نمی توانند افتخارآفرینی کاراته قم 
را ببینند. من می گویم اگر می خواهید رقابت کنید بایدتلاش 
نمائید، اگر قم در کاراته کشور بیشتر مدال می آورد چون 
بچه های قم تلاش زیادی می کنند، من خودم کار وزندگی ام 
را رها کرده ام و همه زندگی ام شده است تمرین، نتیجه این 
می شود که در سال ۲۰۱۴ در شش تورنمنت شرکت کردم 

که حاصل آن ۴ مدال طلا، دو نقره و یک برنز شده است.
مهدی زاده اضافه کرد: در مسابقات جهانی آلمان چندین 
قضاوت  جهان  سطح  در  که  داشتند  حضور  ایرانی  داور 
می کنند، آن ها می گفتند که مربی تو باید کارت می کشید و 
اگر این کار را می کرد تو فینالیست می شدی، آن ها می گفتند 
که ما ایرانی هستیم درست است که سال هاست در ایران 
زندگی نمی کنیم، ولی غیرت ما اجازه نمی دهد که چنین 

ناجوانمردی هایی را ببینیم.
وی افزود: دلیل اینکه من می گویم اگر مربی من کارت 
کشیده بود، امکان داشت من مدال طلا بگیرم این است که 
من در اولین مسابقه بازیکن آلمان را بردم و همه تماشاگرانی 
که آنجا بودند همه طرفدار من شدند چون اگر من فینالیست 
می شدم، بازیکن آلمانی می توانست مدال برنز بگیرد، اصلًا 
تکنیک من امتیاز بود، داوران همه می دانستند که من بازیکن 
آلمان را بردم، با تکنیکی که من اجرا کردم، داور وسط بازی 
را قطع کرد که امتیاز بدهد، من به مربی گفتم که کارت 
بکشید، ولی اصلاً برای مربی مهم نبود، مربی من با این کار 
خود ایران را از یک طلای جهانی محروم کرد نه امیر مهدی 
زاده را. وی گفت: یک موضوع دیگری هم در اینجا قابل توجه 
است، تاکنون کسی را نداریم که دو طلای جهانی داشته 
باشد و این افراد این را هم نمی توانستند ببینند که من این 

کار را انجام دهم.
وزارت ورزش به وضعیت 

فدراسیون کاراته رسیدگی کند
این قهرمان کاراته جهان در بخش دیگری از سخنان 
خود با تأکید بر اینکه افرادی که در فدراسیون کاراته مشغول 
فعالیت هستند از شایستگی لازم برخوردار نیستند، بیان 
داشت: بااین همه حواشی که برای کاراته به وجود آمده است، 
مسئولین وزارت ورزش باید به این موضوع ورود پیدا کنند 
و موضوع را سروسامان بدهند چراکه اگر این وضعیت ادامه 
پیدا کند و فدراسیون در دست این افراد باشد، کاراته ایران 

نابود خواهد شد.
مهدی زاده تصریح کرد: یک نفر در فدراسیون کاراته هم 
مدیر تیم های ملی بود، هم دبیر، این فرد مربی تیم ملی را 
برمی دارد و بازیکنان را حذف یا اضافه می کند، یعنی همه چیز 
در دست یک نفر، برای همین مسابقات جهانی برای اولین 
بار سرمربی نگذاشتند، دو مربی انتخاب کردند، چرا سرمربی 
نمی گذارند؟ برای اینکه بتوانند کاری که مدنظر خودشان 
است را در تیم اجرا کنند و در همه بخش ها بدون هیچ 

مزاحمتی دخالت داشته باشند.
وی ادامه داد: بچه هایی که با تیم اعزام شده بودند از مربی 
یک چیزی می شنیدند و از این فرد چیزهای دیگری، همین 

مسائل هم باعث شد که کاراته ایران در این مسابقات ضربه 
بخورد، اگر تیم ملی کاراته ایران نتیجه بهتری می گرفت، 
به نفع ایران بود. وی با اشاره به اینکه همه اعضای تیم به 
در  گفت:  دارند،  اعتراض  کاراته  فدراسیون  وضعیت  این 
مسابقات آسیایی بعد از بازی اول که من مسابقه دادم، روز 
بعد یک مرتبه یک سرمربی گذاشتند و گفتند که این آقا از 
امروز سرمربی تیم است که همان جا بین دو مربی و سرمربی 
اختلاف پیش آمد، مربی ها می گفتند که هفت ماه است که 
ما بالای سر تیم هستیم، حالا این آقا یک شبه آمده شده 
سرمربی، بعد از بازی های آسیایی مربیان دیگر نیامدند و 
گفتند که همه کار را ما کردیم یک شبه سرمربی انتخاب 
کردید و همه زحمات ما را به نام خود تمام کرد، از طرف 
دیگر سرمربی هم می گفت که من این تیم را قبول نمی کنم، 
چون این تیم را تمرین ندادم، حالا نه سرمربی داشتیم و نه 

مربی و مجبور بودیم خودمان تمرین کنیم.
مهدی زاده خاطرنشان کرد: در مسابقات جهانی ایران در 
بخش تیمی و کمیته اول شد، بعد که ما قهرمان شدیم، 
همان سرمربی که اصلاً سر تمرین نیامده بود گفت که من 
تیم را قهرمان کردم، وقتی از مسابقات جهانی هم برگشتیم 
در فرودگاه کاپ قهرمانی را دست گرفته بود و از پله ها 
پائین می آمد، این حرکت توهین به زحمات همه بچه هایی 
است که خودشان بدون مربی تمرین کردند و برای ایران 

افتخارآفرینی کردند.
وی گفت: این فرد کاپ قهرمانی را به شهر خودش برد 
و وقتی همه از او خواستند که کاپ را برگرداند گفت که 
آن را به امامزاده تقدیم کردم! این کاپ اصلاً برای این آقا 
نبوده است، وقتی چیزی متعلق به کسی نیست، حق ندارد 
آن را اهداء کند، این کاپ برای ایران است، برای تیم ملی 
کاراته است، نسل های آینده باید این کاپ را ببینند و به آن 

افتخار کنند.
به اصرار پدرم کاراته را شروع کردم

وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: من از سال 
۷9 کاراته را در باشگاه استاد دباغیان شروع کردم. پدرم 
خیلی به کاراته علاقه داشت چون خودش کاراته کار می کرد، 
دوست داشت من هم وارد کاراته شوم، به اصرار پدرم وارد 
کاراته شدم و بعد خودم به این رشته علاقه مند شدم. از سال 
85 کار حرفه ای و تمرینات سخت برای قهرمانی را شروع 
کردم. این موضوع همزمان شد با زمانی که استاد دباغیان از 
اردوی تیم ملی استعفا داد و به قم آمد، ایشان تمام وقت خود 
را برای بچه های قم گذاشتند و شاگردان خوبی تربیت کردند، 
من هم تصمیم گرفته بودم که با تمام وجود تمرین کنم تا 
قهرمان دنیا شوم، تمرینات را شروع کردم و برای انتخابی 
نوجوانان و جوانان کشور انتخاب شدم، در اردوها یکی دو 
سال اول خط خوردم، بعدازآن وارد رده سنی امید شدم و 
در این رده سنی هم تا نفرات آخر همیشه می رفتم ولی به 
دلیل مشکلاتی که با مربی من داشتند، من را از اردوی تیم 

ملی خط می زدند.
وی تصریح کرد: در آن زمان مربی تیم ملی جوانان و امید 
فردی بود که با استاد دباغیان مشکل داشت، همین الان هم 
مشکل دارد، به همین دلیل هم من را از تیم ملی جوانان و 
امید خط می زد، ما سه نفر از قم بودیم که در اردوی تیم ملی 
امید حضور داشتیم، مربی تیم امید ما سه نفر را آورد در اتاق 
در خوابگاه آزادی به ما گفت که اگر انتخاب هم بشوید، من 
شمارا خط می زنم، چون من با مربی شما مشکل دارم، چون 
زمانی که بازیکن بودم، مربی شما من را از تیم ملی خط زده 
است و من هم برای اینکه کار او را جبران کنم، شمارا از تیم 

خط می زنم.
مهدی زاده بیان داشت: فردای آن روز مسابقات انتخابی 
برگزار شد و من حریفان خود را بردم ولی من را خط زدند، 
البته تنها من نبودم همه بچه های قم را خط زدند، دو نفر از 
بچه های قم که از این جریان سرخورده شدند و نتوانستند 
دیگر ادامه دهند، بهتر است بگویم که جوانان بااستعداد 
مملکت را سوزاندند، فقط من باقی ماندم که مقاومت کردم، 

بقیه همه رفتند.
وی گفت: من در رده های پائین هیچ وقت عضو تیم ملی 
نشدم، جزء کاراته کاهایی هستم که در رده نوجوانان، جوانان 
و امید عضو تیم ملی نبوده است ولی به محض اینکه وارد تیم 
ملی بزرگ سالان شدم در سال 89 حریف ها را شکست دادم 
و انتخاب شد، اما در آن مسابقات نتوانستم حریفان خود را 

شکست دهم و حذف شدم.
وی ادامه داد: در سال 9۰ در مسابقات قهرمانی آسیا مدال 
برنز را کسب کردم و این اولین مدال رسمی من در تیم ملی 

کاراته جمهوری اسلامی ایران بود.
وی افزود: در سال 9۱ و در مسابقات آسیایی ازبکستان 
از اردوی تیم ملی خط خوردم و به این مسابقات نرفتم، 
بعد از مسابقات ازبکستان مسابقات جهانی بزرگ سالان در 
فرانسه برگزار شد که در این مسابقات و در اولین حضورم در 
مسابقات جهانی موفق شدم مدال طلای جهان را بگیرم، این 
در حالی بود که سه ماه قبل و در مسابقات آسیایی من را از 

تیم ملی خط زدند، حالا خودتان قضاوت کنید.
وی تصریح کرد: در سال 9۲ و به دلیل اینکه پای خود را 
عمل کردم بودم به تیم ملی نرفتم و استراحت کردم تا بتوانم 

بعد از بهبودی کامل به کار خود ادامه دهم.
مهدی زاده گفت: در سال 93 دوباره وارد اردوهای تیم 
ملی شدم، از اول سال که به تیم ملی ملحق شدم، در ترکیه 
نقره گرفتم، برای انتخابی دانشجویان جهان رفتم، در این 
مسابقات طلا گرفتم و تنها طلایی تیم ایران بودم، یعنی هم 
در انفرادی طلا گرفتم و هم در تیم موفق به کسب مدال طلا 
شدم. وی ادامه داد: بعدازاین مسابقات برای بازی های آسیایی 
انتخاب شدم و در لیگ جهانی ژاپن طلا گرفتم، در بازی های 
آسیایی نیز موفق به کسب مدال طلا شدم و در مسابقات 
جهانی هم مدال برنز را به دست آوردم، سال گذشته در 
مسابقات کاپ فرانسه طلا گرفتم و در لیگ جهانی هلند هم 

موفق به کسب نشان طلا شدم.
وی تصریح کرد: در سال ۲۰۱۴ من ۷ مدال رنگارنگ به 
دست آوردم که ۴مدال آن طلا، دو نقره و یک برنز است که 

امسال در ایران کاراته کایی در این سطح نداشتیم.
در تاریخ ایران چنین تیمی نداشتیم

وی اضافه کرد: با قهرمانی تیمی که امسال تیم کاراته 

به دست آورد، به اوج خود رسید و چنین تیمی در تاریخ 
نداشتیم، تیم یکدست که از وزن پائین تا بالا همه شانس 
طلا دارند. این قهرمان کاراته جهان در ادامه ضمن انتقاد 
از شرایط بدی که در فدراسیون کاراته وجود دارد، افزود: 
به طور مثال برای آلمان ویزا ندادند، کار کشیده شد به دقیقه 
9۰، بالاخره ویزا گرفتند ما شب رسیدیم آلمان، فردا مسابقه 
دادیم، دو شبی که باید ورزشکار بخوابد تا تمرکز داشته باشد 
برای مسابقات، چون کاراته یک رشته تمرکزی است، کل 
مسابقه ما سه دقیقه است، شما حساب کنید ما دو شب 
خواب نداشتیم، ۱8 ساعت ما درراه بودیم، به خاطر اینکه 
شاید کمی ارزان تر باشد، پرواز ما را نیمه شب گرفتند، این 

شرایط اگر نبود نتیجه ای که ما می گرفتیم خیلی بهتر بود.
وی گفت: شما ببینید در مسابقات تیمی که روزهای 
آخر بود، نتایج بهترین کسب کردیم، یعنی زمانی که بچه ها 
استراحت کردند و به آرامش رسیدند، توانستند نتایج بهتری 
بگیرند، پس نتایج انفرادی ما اگر کمی بد بود، به خاطر 

شرایط بد اعزام بود.
وی تصریح کرد: چرا آلمان ویزا نداد؟ به خاطر اینکه 
مدارکی که ارائه کرده بودند، جعلی بود، بچه های تیم که 
مشکلی نداشتند، چون یک هفته قبل به اینچئون رفته بودند، 
پس مدارک ما جعلی نبوده است، مسئولین باید بررسی کنند 
و ببینند که مدارک چه کسی جعلی بوده، چراکه ورزش 

ایران ضربه خورده است.
مهدی زاده بیان داشت: مدارک بچه های تیم و مربیان 
که جعلی نبوده، پس حتما مدارک برخی از همراهان جعلی 
بوده، مسئولان مربوطه باید بررسی کنند، مدارک چه کسی 
جعلی بوده که تیم ملی و ورزش ایران ضربه خورده است، 
چرا جوابی داده نمی شود، داستان چیست که این موضوع 

را پیگیری نمی کنند؟!
مدیر روابط بین الملل  فدراسیون

 پناهنده آلمان شد
قهرمان کاراته جهان در ادامه سخنان خود گفت: یک 
نفر را به عنوان روابط بین الملل با فدراسیون با تیم فرستادند 
به  افراد  این  آلمان شد،  پناهنده  و  فرد رفت  این  آلمان، 
تیم ملی ضربه زدند، به بچه ها ضربه زدند و نگذاشتند که 

جمهوری اسلامی ایران افتخار کسب کند.
وی تصریح کرد: با توجه به این اتفاقاتی که افتاده است، 
چرا مسئولان وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک دخالت 
نمی کنند، بیایند به مسائل و مشکلات کاراته رسیدگی کنند، 
چرا هیچ کسی نمی آید به این مسائل نظارت کند، چرا کسی 
از نمی آید بگوید که چرا این افراد این کارها را کردند، ما 
نمایندگان ایران هستیم، وقتی ما ازاینجا می رویم، کاراته ایران 
رفته است، باید همه پاسخگو باشند که وقتی ما می توانستیم 
نتایج بهتری را برای ایران کسب کنیم، این شرایط را پیش 

آوردند تا ما نتوانیم نتیجه دلخواه خود را بگیریم.
می خواهند ما را کمیته انضباطی ببرند!

مهدی زاده در ادامه سخنان خود گفت: نکته جالب این 
است، به جای اینکه آقایان بیایند و پاسخگوی عملکرد خود 
باشند، تهدید کرده اند که هرکسی که در مورد تیم ملی و 
شرایط آن صحبت کند، آن را به کمیته انضباطی خواهیم 
برد، به جای اینکه خودشان را اصلاح کنند، می خواهند ما را 

از تیم ملی حذف کنند.
وی تصریح کرد: مگر می شود ما صحبت نکنیم، شما 
دارید کاراته ایران را نابود می کنید، ما اگر صحبت نکنیم 
خیانت به کاراته است، این چیزهایی که می گوئیم کدام 
خودساخته است، تهدید می کنید تا دهان من و 5 بچه دیگر 
را ببندید، تهدید می کنید که شمارا از تیم ملی خط می زنیم، 
خوب بزنید، زمانی که ما در تیم ملی بودیم، چه کاری برای 
ما کردید، چه امکاناتی را برای ما فراهم آوردید، کل تیم ملی 

مملکت را می خواهید به کمیته انضباطی ببرید!
وی گفت: اتفاقا خوب است که کمیته انضباطی تشکیل 
شود، صحبت های ما خودساخته نیست، کمیته انضباطی باید 
تشکیل شود و از وزارت ورزش هم در آن حضورداشته باشند 
تا موضوعات همه رسیدگی شود، ما هم حرف های خود را 

بزنیم تا معلوم شود که مقصر کیست؟
چرا از پتانسیل کاراته قم استفاده نمی شود؟!

قهرمان کاراته ایران در ادامه سخنان خود با طرح این 
پرسش که چرا از پتانسیل کاراته قم استفاده نمی شود؟ اظهار 
داشت: من از مسئولان رده بالای استان سؤال دارم که چرا 

از پتانسیل کاراته قم که این هم مدال و افتخار برای کشور 
کسب کرده است، استفاده نمی شود، چرا از مربیان قمی 
به خصوص استاد دباغیان که نصف افتخارات کاراته کشور از 
باشگاه ایشان و از شاگردان ایشان هستند، در بدنه تیم ملی 

استفاده نمی شود.
وی تصریح کرد: نیمی از افتخارات کاراته کشور متعلق 
به استان قم است، چرا از استان قم یک مربی در تیم ملی 
نیست، آقای عموزاده مگر کم افتخار دارد، ایشان 5 مدال 
جهانی دارند، آقای کتیرایی دو مدال جهانی دارد، مدال هایی 
که این افراد کسب کرده اند قابل قیاس نه تنها با استان های 

دیگر، بلکه با کل ایران نیست.
وی افزود: متأسفانه در حال حاضر افرادی مربی تیم ملی 
هستند که حتی یک بازیکن ملی هم تحویل نداده اند، حالا 
آمده اند شده اند مربی یا سرمربی تیم ملی، خوب باوجوداین 

افراد باید منتظر بروز چنین اتفاقاتی باشیم.
وزارت ورزش هیچ حمایتی از ما نمی کند

پسر طلایی ایران در ادامه ضمن انتقاد از عدم حمایت 
رشته  این  قهرمانان  از  کاراته  فدراسیون  و  ورزش  وزارت 
فقط  فدراسیون  و  جوانان  و  ورزش  وزارت  داشت:  بیان 
قول می دهند، در مسابقات جهانی قبلی که قهرمان شدم، 
فدراسیون گفت که ۲۰ میلیون تومان جایزه مدال طلاست، 
در سال ۲۰۱۲ شش سال بود که کسی مدال طلا نگرفته 
بود، گفتند هرکسی طلا بگیرد، ۲۰ میلیون جایزه می دهیم، 

من طلا گرفتم ولی هنوز جایزه من را نداده اند.
مهدی زاده اظهار داشت: همین الآن فدراسیون به ما 
بدهکار است، اگر کمیته انضباطی تشکیل شود، حداقل 
ما به حق خودمان می رسیم، سه ماه است که به ما حقوق 
نداده اند، ما زمانی که وارد اردو می شویم حقوق می گیریم، 
فدراسیون یک ماه قبل و دو ماه بعدازآن هنوز حقوقی به 

ما نداده است.

وی گفت: بچه های مردم از جیب خودشان رفتند و تلاش 
کردند و برای کشور افتخار کسب کردند، با بدترین شرایط، 
حالا آمده اند به جای اینکه از ما تشکر کنند، تهدید می کنند 
که به کمیته انضباطی معرفی می شود! به ما می گویند چرا 
صحبت می کنید و آبروی ما را می برید؛ خوب اگر نمی توانید 
اینجا را اداره کنید، بروید نه اینکه بمانید و کاراته کشور را 
نابود کنید. وی تصریح کرد: به نظر من و بسیاری از قهرمانان 
کاراته، تمام مشکلات فدراسیون و تمام مشکلاتی که کاراته 
با آن دست وپنجه نرم می کند، به دلیل سوء مدیریت است، به 

دلیل این است که کارها دست افراد کاردان نیست.

کاراته قم تا زمانی که دباغیان را دارد، غم ندارد
قهرمان کاراته کشور در ادامه سخنان خود با اشاره به 
وضعیت کاراته استان قم، گفت: کاراته استان قم تا زمانی 
که استاد دباغیان را دارد، غم ندارد و در بهترین وضعیت قرار 
دارد. ما در نوجوانان طلای آسیا را توسط حمیدرضا نجاتی 
گرفتیم، در بزرگ سالان هم من توانستم طلای دانشجویان 
جهان و بازی های آسیایی و برنز جهانی را کسب کنم، قم در 
هر رده سنی تیم ملی بازیکن دارد و دلیل این موضوع هم 
این است که استاد دباغیان وقت گذاشته و بالای سر جوانان 

قمی است تا آنان موفق شوند.
وی با اشاره به اینکه کاراته قم همیشه خوب بوده است، 
افزود: یک دوره بعد از عموزاده و کتیرایی، حدود ده سال 
کاراته قم آن چنان که بایدوشاید درخشش نداشت، آن هم 
به دلیل این بود که استاد دباغیان سرمربی تیم ملی بود و 
نمی توانست برای بچه های قم وقت بگذارد، بعدازاینکه ایشان 
استعفا داد و در قم کار خود را شروع کرد، کاراته استان 

به روزهای اوج خود بازگشت.
وی افزود: من می گویم کسی که دارد این چنین زحمت 
نفرات  بتواند  که  کنید  فراهم  برایش  می کشد، شرایطی 
بیشتری را به تیم ملی معرفی نماید، استعداد کاراته در استان 
قم وجود دارد، باید بدهیم به کسی که بلد باشد این استعداد 
را رشد دهد و شکوفا کند، نه اینکه برخی بیایند بهترین 

استعداد را تحویل بگیرند و خراب کنند.
وی اضافه کرد: در رشته های دیگر فردی مثل استاد 
دباغیان نداریم که بتواند بازیکنانی را پرورش دهد و به بدنه 
تیم ملی تزریق نماید، امروز وضعیت فوتبال، ژیمناستیک و 
دیگر ورزش ها را در قم مشاهده می کنید، نه اینکه قم در این 
ورزش ها استعداد ندارد، نه! کسی را مثل استاد دباغیان ندارند 

که بتواند این استعدادها را پرورش دهد.
مهدی زاده بیان داشت: وقتی چنین فردی راداریم باید 
از او بپرسیم که چه چیزی نیاز داری که در اختیار شما قرار 
دهیم تا بتوانی افراد بیشتری را به تیم ملی بفرستی، من 
که هنوز ندیدم دریک برنامه تلویزیونی استاد دباغیان باشد، 
کسی که برای قهرمانان زحمت کشیده است، از او بپرسند که 
چه کاری باید انجام دهیم تا تعداد کاراته کاهای استان قم در 

تیم ملی بیشتر شود.
وی افزود: شما ملاحظه کنید استان مازندران همیشه ۴ 
کشتی گیر در تیم ملی دارد، چرا باید این طور باشد؟ خوب 
وقتی ما در قم پتانسیل کاراته داریم، چرا نباید همیشه ۴ یا 
5 بازیکن قم عضو تیم ملی باشند و برای استان قم و کشور 

افتخارآفرینی کنند.
هزینه یک بازیکن صبا

4 کاراته کا را به تیم ملی می فرستد
وی ادامه داد: مسئولان باید ببینند که کدام رشته موفق تر 
است و روی آن سرمایه گذاری بیشتری کنند، الآن متأسفانه 
تمام تمرکز روی تیم صبا قرارگرفته درصورتی که این تیم 

اصلا برای استان قم نیست.
قهرمان کاراته جهان بیان داشت: با هزینه ای که برای یک 
بازیکن صبا انجام می شود، می توان ۴ کاراته کا را به تیم ملی 
معرفی کرد، ما نمی گوئیم فوتبال نباشد، ولی بالاخره بچه های 

کاراته هم زحمت می کشند، حداقل عدالت را رعایت کنید.
وی با تأکید بر اینکه ورزش کاراته قم پتانسیل بیشتری 
دارد، لذا باید روی آن بیشتری سرمایه گذاری کنند، گفت: 
استاد دباغیان بیشترین بازیکن را از قم به تیم ملی کاراته 
فرستاده است، ایشان هر چه در این رشته سرمایه گذاری 
کرده از جیب شخصی بوده است، مسئولان و اداره کل ورزش 

چه چیزی در اختیار ایشان گذاشته است؟!
مهدی زاده ادامه داد: باشگاه انقلاب یک محوطه ۱5۰ 
متری است که در آن 5 ستون وجود دارد، این باشگاه نیمی 
از افتخارات کاراته ایران را دارد، خوب چرا نباید به این باشگاه 
امکانات بیشتری بدهند؟ چرا نباید این باشگاه یک سالنی 
داشته باشد که حداقل ستون در آن نباشد؟ چرا فضای 
این باشگاه نباید مقداری وسیع تر باشد تا بچه های بیشتری 

بتوانند در آن تمرین کنند.

وی تصریح کرد: در هر نوبت ۶۰ نفر در این باشگاه تمرین 
می کنند که واقعاً جای نفس کشیدن نیست، خوب این 
بچه ها دارند برای استان قم و کشور تلاش می کنند تا بتوانند 

مدال بیاورند، چرا نباید امکانات در اختیار آنان قرار گیرد؟
برای ادامه کار هیچ انگیزه ای ندارم

قهرمان کاراته کشور با تأکید بر اینکه در حال حاضر 
برای ادامه کار و فعالیت ورزشی هیچ انگیزه ای ندارم، گفت: 
مسئولین باید برای ورزش های مدال آور جایگاه ویژه ای را در 
نظر بگیرند، من وقتی می خواهم چند نفر دیگر را تشویق 
کنم که در این رشته فعالیت کنند، به من چه می گویند؟ 

می گویند خودت که کاراته کار می کنی در بالاترین سطح در 
جهان هستی، هنوز نه شغلی داری و نه مسکن، خوب من 

چه جوابی دارم بدهم؟!
مهدی زاده اظهار داشت: من تمام وقت خود را گذاشتم و 
ورزش کردم از صبح آدم تا شب فقط تمرین کردم و این همه 
مدال و افتخار برای کشور کسب کردم، حالا در سن ۲5 
سالگی تازه می خواهم بروم دنبال خانه وزندگی کار، وقتی 
هیچ انگیزه برای خود من وجود ندارد، چگونه چند نفر دیگر 

را به این ورزش تشویق کنم.
وی افزود: من زانوی چپم را دو بار عمل کردم، یعنی برای 
ورزش سلامتی خودم را هم به خطر انداختم، تمام وقتم را 
برای ورزش گذاشتم، امروز بعدازاین همه مدال و افتخار در 

زندگی شخصی خود با مشکل مواجه هستم.
وی ادامه داد: بعد از بازی های آسیایی مسئولان همه 
مجلس،  در  قم  مردم  نماینده  استاندار،  ما،  منزل  آمدند 
شهردار، همه آمدند و قول های خوبی هم دادند، ولی باید 
ببینیم که چه تصمیمی می گیرند، آیا به قول های خود عمل 
می کنند یا خیر؟ از مسئولان تقاضا دارم که کمی شرایط را 
برای ورزشکاران به خصوص قهرمانان و مدال آوران بهتر کنند.

مسکن و شغل مهم ترین خواسته من از مسئولان
قهرمان کاراته ایران در بخش دیگری از سخنان خود 
مسکن و شغل را دو خواسته مهم و اساسی خود از مسئولان 
دانست و گفت: من برای اینکه بتوانم در دنیا پرچم کشورم 
را بالا ببرم و برای ایران افتخارآفرینی کنم، زحمات زیادی 
کشیدم، همه زندگی ام را در این راه گذاشتم، ولی با این 
شرایط ادامه کار برای من سخت است، وقتی من نتوانم شغلی 
داشته باشم و سرپناهی، نمی توانم آن طور که بایدوشاید برای 
کاراته وقت بگذارم و ناخودآگاه حذف می شوم؛ چون باید بروم 

وزندگی خودم را بسازم.
وی افزود: اگر مشکل شغل و مسکن من برطرف شود، 
باانگیزه بیشتری به کار خود ادامه می دهم و با توجه به 
اینکه الآن در سن ۲5 سالگی هستم، حداقل ۱۰ سال دیگر 

می توانم برای کشور و شهر خودم مدال بیاورم.
مهدی زاده ادامه داد: مثل فوتبالیست ها خواسته زیادی 
هم نداریم که بگوییم مجوز واردات فلان خودرو لوکس را با 
ما بدهید، همین که شغل و مسکن مناسبی داشته باشم و در 
این زمینه دیگر دغدغه ای نداشته باشم، برای من کافی است.

پیریایی به هیچ کدام از قول هایش عمل نکرد
آقای  گفت:  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  وی 
پیریایی استاندار سابق قم قول های زیادی به من دادند ولی 
به هیچ کدام از آن ها عمل نکردند، بعد از مسابقات جهانی 
که ایشان آمدند استقبال من، به من گفتند که »من برای 
شما آمدم فرودگاه و این تمام کاری بود که من برای شما 
می توانستم انجام دهم«، حالا من مانده ام که فرودگاه آمدم 

آقای پیریایی چه دردی را از من دوا کرد؟
وی تصریح کرد: حجت الاسلام صالحی منش استاندار قم 
منزل ما تشریف آوردند و پیگیر مسابقات من بودند و به من 
قول هایی دادند که من شک ندارم ایشان به قول های خود 
عمل خواهند کرد. مهدی زاده ادامه داد: قهرمانان گذشته 
قم افرادی همچون آقایان عموزاده، کتیرایی و بهنام فرد، 
وزیر نفت دولت آقای خاتمی این افراد را استخدام کرد و 
همین الآن هم در وزارت نفت شاغل هستند، یعنی ازلحاظ 
شغلی دغدغه آنان برطرف شد، این از اختیارات استاندار 
است و می تواند در این زمینه مشکل من را حل کند، البته 
از نمایندگان مردم قم در مجلس شورای اسلامی هم انتظار 

دارم که در این زمینه تلاش نمایند. 
وی گفت: اگر مشکلات من برطرف نشود واقعاً ادامه کار 
بسیار سخت است، من در همین مسابقات جهانی در کشور 
آلمان، از کشور میزبان پیشنهاد داشتم که برای آن ها بازی 
کنم، ولی برای من مدالی که برای ایران به دست می آورم، 

افتخار است.
وی تصریح کرد: همین که عضو تیم ملی کشورم باشم 
یک افتخار بزرگی برای من است، مسئولان باید حمایت 
کنند و شرایطی را فراهم نمایند تا ما بتوانیم کارکنیم، من 

الآن متاهل هستم و اگر شرایط فراهم نشود و حداقل های 
من تأمین نشود، نمی توانم ادامه دهم، نه شغلی دارم و نه 
درآمدی، جوایز را یک دوره ای می دهند که باید همه آن را 

هزینه های قبلی بکنم.
وضعیت تیم آذر خودرو مشخص نیست

اظهار  خود  سخنان  ادامه  در  جهان  کاراته  قهرمان 
داشت: تیم آذر خودرو قم که در مسابقات لیگ برتر کاراته 
شرکت می کند، الآن وضعیت مشخصی ندارد، ما با این تیم 
صحبت های اولیه را انجام دادیم ولی هنوز قراردادی امضا 
نکردیم، معلوم نیست چه مشکلی برای این تیم پیش آمده، 
این تیم خصوصی اداره می شود ولی امسال به نظر می رسد 
مشکلات زیادی دارد، از مسئولان استان می خواهم که این 

موضوع را پیگیری کنند.
وی تصریح کرد: سه هفته دیگر مسابقات لیگ شروع 
می شود، لذا باید شرایطی فراهم شود که سریع تر بتوانیم با 
این تیم قرارداد ببندیم، امسال همه تیم ها بسته شده اند و 
فقط ما ماندیم، به خاطر اینکه برای قم بازی کنم با تیم های 
دیگر وارد مذاکره نشدم، بااینکه پیشنهادهای نسبتاً خوبی هم 

داشتند، اما من با آن ها قرارداد نبستم.
مهدی زاده اضافه کرد: قراردادی که سال گذشته با تیم 
آذر خودرو داشتم ۱۱ میلیون تومان برای یک سال بود، تمام 
هزینه ها هم با خودمان، ۱۱ میلیون برای یک سال یعنی 
زندگی زیرخط فقر، کل درآمد ما از لیگ است، با همین مبلغ 

باید زندگی خود را اداره کنیم.
استان های دیگر ورزشکاران مدال آور خود را 

تأمین می کنند
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اینکه 
اگر هر جای دیگری به جز قم بودم، الآن وضعیت به مراتب 
بهتری داشتم، گفت: من با ورزشکاران رشته های دیگر رفاقت 
نزدیکی دارم، در استان های دیگر مثل مازندران، شرکت های 
صنعتی و خصوصی که وجود دارند، از قهرمانان ورزشی آن 
استان که مدال می آورند، تجلیل می کنند، یعنی یک جشنی 
می گیرند و هرکدام از این شرکت ها از ورزشکاران تقدیر 
می نمایند، به نوعی زندگی ورزشکاران را امین می کنند که 
آنان بتوانند با فراغت بال به کار خود ادامه دهند و همچنان 
افتخارآفرینی کنند، این یک فرهنگ بسیار خوبی است، ولی 
من ندیدم که شرکت های خصوصی در قم چنین کار انجام 

دهند.
وی بیان داشت: تعداد افرادی که مدال جهانی می آورند 
در استان ها زیاد نیست، مگر چند قهرمان جهانی در استان ها 
وجود دارد، خوب تأمین زندگی یک یا دو نفر برای یک 

مجموعه استان کار سختی است؟!
وی گفت: در استان های دیگر بالاخره شرایط را به گونه ای 
فراهم می کنند که ورزشکاری که مدال جهانی دارد در 
زندگی خود مشکلی نداشته باشد تا دیگران هم تشویق شوند 
و به ورزش روی آورند، امروز همه مسئولان دغدغه دارند که 
جامعه از اعتیاد و فساد نجات پیدا کند، وقتی من بگویم که 
تلاش کردم برای ورزش وزندگی من هم تأمین شد، معلوم 
است تعداد زیادی به ورزش روی خواهند آورد ولی وقتی من 
بگویم که از ورزش هیچ بهره ای نبردم، چگونه بقیه تشویق 

شوند و به ورزش روی بیاورند.
با این شرایط در مسابقات جهانی آینده

 شرکت نخواهم کرد
وی اضافه کرد: با این شرایطی که دارم در مسابقات 
جهانی آینده شرکت نخواهم کرد، نه شغلی دارم و نه مسکن، 
باید بروم دنبال زندگی، من الآن در مقابل همسرم مسئول 
هستم، به او بگویم که شما تحمل کنید چون من می خواهم 

مدال بیاورم!
مهدی زاده ادامه داد: ۱3 سال است که کاراته کار می کنم، 
این همه مدال و افتخار برای کشور کسب کردم، کل جایزه 
من برای ۱3 سال تلاش جایزه بازی های آسیایی است که 
۱5۰ سکه است، با این مبلغ نه می توانم شغلی درست کنم، 
نه خانه ای بخرم و نه اینکه جشن عروسی را بگیرم، تازه اگر 

بدهند!
وی گفت: همسر من واقعاً یکی از مشوق های اصلی من 
در ورزش است، بسیاری از ورزشکاران وقتی متاهل می شوند، 
ورزش را رها می کنند، اما همسر من با من هم هدف شد و 
می گوید که باید اولویت اول تو ورزش باشد، بر همین اساس 

بعدازاینکه ازدواج کردم، افتخارات من بیشتر شد.
ائمه اطهار همیشه دست من را گرفته اند

قهرمان کاراته جهان در ادامه توسل به ائمه اطهار را در 
همه شئون زندگی ضروری دانست و گفت: ما همه مسلمان 
هستیم و شیعه، اعتقادات ما همه چیز ماست، من همیشه 
در ورزش از ائمه اطهار مدد گرفته ام و آنان را در زندگی 
خود حس کرده ام، توسل به ائمه یک آرامش خاصی به من 
می دهد تا به امروز به هرجایی رسیده ام به لطف خدا و ائمه 

بوده است.
رسانه ها صدای ما را به گوش مسئولان برسانند

وی در بخش پایانی سخنان خود گفت: از روزنامه ایمان و 
دست اندرکاران آن تشکر می کنم که زحمات بسیار زیادی را 
برای ورزش به خصوص کاراته کشیده اند، رسانه ها یک مکانی 
هستند که ما بتوانیم با مسئولان صحبت کنیم چراکه امکان 
ارتباط مستقیم با مسئولان برای ما وجود ندارد، تمام خواسته 
من از مسئولان این است که هوای ورزشکاران و مدال آوران 
را داشته باشند، از مربیانی که در این زمینه زحمت می کشند 
و شاگردان خوبی را به تیم ملی می دهند هم باید تشکر و 
قدردانی شود و امکانات مناسبی در اختیار آنان قرار داده شود.

پسر طلایی ایران از موانع پیش روی پیشرفت کاراته می گوید

ناگفته های »مهدی زاده« قهرمان کاراته جهان

در ایران 4 قهرمان جهان داریم که دو نفر از این افراد قمی 
هستند، آقای کتیرایی دو طلای جهانی و دو طلای آسیایی 

دارد، آقای عموزاده 5 مدال جهانی دارد و پرافتخارترین کاراته 
کای ایران است، بنده هم دو طلای جهانی 

و یک طلای آسیایی دارم، افتخارات کاراته استان قم از 
افتخارات کل کشور بالاتر است

من از مسئولان رده بالای استان سؤال دارم 
که چرا از پتانسیل کاراته قم که این هم مدال و افتخار برای 

کشور کسب کرده است، استفاده نمی شود، چرا از مربیان قمی 
به خصوص استاد دباغیان که نصف افتخارات کاراته کشور از 

باشگاه ایشان و از شاگردان ایشان هستند، در بدنه 
تیم ملی استفاده نمی شود

امیر مهدی زاده متولد 31 شهریورماه 136۸ در شهر قم است. او ورزش کاراته 
را از سال 13۷9 در باشگاه انقلاب قم و زیر نظر استاد دباغیان شروع کرده است. 
خودش می گوید چون پدرم علاقه زیادی به کاراته داشت، من را هم تشویق 
کرد تا در این ورزش فعالیت داشته باشم. پسر طلایی ایران گلایه های زیادی از 
عدم توجه به ورزش های مدال آور همچون کاراته در سطح استان قم و کشور 
دارد. او معتقد است همان طور که مازندران را به کشتی می شناسند، از استان 
قم نیز به عنوان استانی که قهرمانان کاراته زیادی را تحویل تیم ملی داده است، 

یاد می کنند. مهدی زاده کاراته استان قم را مدیون تلاش های بسیار زیاد استاد 
دباغیان دانست و از بی مهری های صورت گرفته نسبت به این مرد زحمتکش 
گلایه های فراوانی داشت. قهرمان کاراته جهان از بی برنامگی در فدراسیون کاراته 
کشور نیز سخن به میان آورد و هشدار داد که اگر این وضعیت ادامه داشته باشد، 
روزهای خوبی در انتظار کاراته ایران نخواهد بود. امیرمهدی زاده قهرمان کاراته 
ایران مهمان روزنامه ایمان بود. گفت وگویی را با وی ترتیب داده ایم که در ادامه 

می خوانید:

اشاره

دوشنبه - بیست وچهارم آذرماه ماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3607



5 اقتصادی

آخرین نرخطلا در ایران 

4,370,000یک مثقال طلا

1,008,800یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,850,000سکه بهار آزادی

9,870,000سکه امامی

4,930,000نیم سکه

2,700,000ربع  سکه

1,730,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

20636,335,000 تیپ 5

206SD36,865,000وی 8

GLX 405 26,۷۰۰,۰۰۰پژو

SLX 405 29,63۰,۰۰۰پژو

ELX 39,995,000پژو پارس

34,۰۰۰,۰۰۰پژو پارس سال

E2 90 36,145,۰۰۰تندر

LX 32,915,۰۰۰رانا

TU5 32,۰۰۰,۰۰۰رانا 

LX 29,554,۰۰۰سمند

LX EF۷ 29,6۸۰,۰۰۰سمند

ELX 35,۷۸۰,۰۰۰سورن

قیمت بازارنام خودرو

300 S 74,400,000زوتی

16,719,000سایپا کارا 151

19,945,۰۰۰سایپا 111

19,6۰۰,۰۰۰سایپا 131

19,725,000سایپا 132

SX 23,۷1۰,۰۰۰سایپا تیبا

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM38,303,000

530 MVM42,382,000

MVM X3365,000,000

MVM X3371,900,000 جدید اتومات

MVM11021,860,000 چهار سیلندر

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور 
را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه پرونده  به  مربوط   139360330001017124 شماره   1-رأی 
نصراله6دانگ فرزند  زاده  عرب  خانماکبر   /  1391114430001001888آقا 
 یک باب ساختمان بمساحت 117/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی
قم ثبت  در بخش1  واقع  -اصلی  از 10250  /30فرعی   66/1636و67و68وشارع 

خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001010547 شماره  رأی   -2
1391114430001010378 آقا / خانم ملیحه شومالی فرزند حسین3دانگ مشاع 
از 6دانگ یک باب ساختمان  بمساحت 90 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10926و10932 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001010542 شماره  رأی   -3
1391114430001001524 آقا / خانم رضا جزینی فرزند اسداله 3دانگ مشاع 
از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 90 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10926و10932 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001015119 شماره  رأی   -4
1391114430001003761 آقا / خانم مریم ابرقوئی فرزند حسن6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 59/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 9453 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حسین شورکی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017510 شماره  رأی    -5
1391114430001002172 آقا / خانم سید هاشم شارق فرزند سید مهدی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 144/28 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11227 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017522 شماره  رأی    -6
1391114430001002174 آقا / خانم سید هاشم شارق فرزند سید مهدی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 144/13 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11227 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017140 شماره  رأی   -7
1391114430001001835 آقا / خانم محمود اسداله زاده فرزند نقی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 240 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11232 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حسین زاهدی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018008 شماره  رأی    -8
1391114430001001284 آقا / خانم علی خلیلی مهر فرزند هادی 4دانگ مشاع 
از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 111/35 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 7566/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018011 شماره  رأی   -9
1391114430001001285 آقا / خانم اعظم رحمانی پور فرزند ابراهیم 2دانگ 
مشاع از6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 111/35 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 7566/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018350 شماره  رأی   -10
1391114430001004276 آقا / خانم اصغر پروره فرزند عباس 6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 100/63 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10659/2 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از صادق اشراقی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017382 شماره  رأی   -11
1391114430001003704 آقا / خانم طیبه آزادی فرزند رضا6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 165/96 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10261 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017373 شماره  رأی   -12
1391114430001003622 آقا / خانم علی حسن حسینعلی زاده فرزند مرشد 
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 65/38 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11241 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید 

الیاس عقیلی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017440 شماره  13-رأی 
1391114430001000477 آقا / خانم محمد کورگل فرزند علی6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 90/33 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10287 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از خانم زهرا عباسی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018044 شماره  رأی    -14
1391114430001003969 آقا / خانم علی حسنخانی وشنوئی فرزند عباس6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 330 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11201/4 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از ناصر فاضل.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018273 شماره  رأی   -15
1391114430001002106 آقا / خانم عبداله حقیقت بیان فرزند محمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 91/34 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10537 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از خانم آغا اسحاقی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017980 شماره  16-رأی 
سید  فرزند  حسینی  عباس  سید  خانم   / آقا   1391114430001003321
مهدی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 53 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11137 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حبیب 

اله مال فرزند قاسم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018225 شماره  رأی   -17
ونیفرزند  زاده  حسن  اصغر  علی  خانم   / آقا   1391114430001003159
عباس6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11135/1184 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

میرزا عبداله توسلی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017945 شماره  رأی   -18
1391114430001002760 آقا / خانم محمد دوازده امامی فرزند حسین6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 141/66 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11186/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از جواد سزاوار 

از وراث عباس سزاوار.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017921 شماره  19-رأی 
1391114430001003898 آقا / خانم عبداله غلامرضا  پور جمکرانی فرزند فتح 
اله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 282/72 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 1/664 -اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018517 شماره  20-رأی 
یک  علی6دانگ  فرزند  نامی  مریم  خانم   / آقا   1391114430001001923
ثبتی  پلاک  از  قسمتی  روی  بر  مربع  متر  بمساحت 100/30  ساختمان  باب 

48و49و280/50 -اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001007869 شماره  21-رأی 
1391114430001000367 آقا / خانم علی عمیدی نوری فرزند گلشن علی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 72/89 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11241 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از علی مجیدی 

موحد.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017438 شماره  22-رأی 
1391114430001001348 آقا / خانم سید ابوالفضل سید ابراهیمی فرزند سید 
رضا6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 137/53 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11004 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

سلطانعلی کد خدا زاده وبی بی خانم میری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018521 شماره  23-رأی 
1391114430001000500 آقا / خانم رضا رضائی نسب فرزند ابراهیم 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 192 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11113 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018182 شماره  24-رأی 
1391114430001003281 آقا / خانم مهدی غیاث پور آرانی فرزند محمد تقی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 25/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
6فرعی از باقیمانده 11093 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از حسن یزدی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001014776 شماره  25-رأی 
1391114430001000540 آقا / خانم حبیب اله بلندیان فرزند محمد6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 152/12 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11227 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حیدر پور فخاران و 

ابوالفضل غفاری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017929 شماره  26-رأی 
1391114430001001654 آقا / خانم حسن رئیس بابائی فرزند محمد ابراهیم 

6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 203/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10284 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از غلامرضا 

رضائی قمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017962 شماره  27-رأی 
1391114430001003129 آقا / خانم علی خدابنده لوفرزند رستمعلی 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 115/23 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10289 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018152 شماره  28-رأی 
1391114430001002036 آقا / خانم حسین شیر خدا فرزند عباس6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 62/75 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10453 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از زهرا رئیس ابراهیمی 

از وراث اسماعیل رئیس ابراهیمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018163 شماره  29-رأی 
1391114430001003729 آقا / خانم هادی بوجارنژاد فرزند علی6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 63/92 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11238 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از خانم عذرا سزاوار.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018280 شماره  30-رأی 
1391114430001002070 آقا / خانم علی محمد زرقانیان فرزند علی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 7500 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1/587 
-اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از مرتضی و علیرضا 

وحسین آقا بابائی و اصغر فخاری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018086 شماره  31-رأی 
1391114430001002899 آقا / خانم جواد خلج  فرزند علی محمد6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 144 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10275 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017170 شماره  32-رأی 
1391114430001001822 آقا / خانم اصغر رحمانی پور فرزند رضا6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 47/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 
8 فرعی از 10529 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

ربابه نوش فخر.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018048 شماره  33-رأی 
1391114430001002457 آقا / خانم سید تقی بنی فاطمی فرزند سید علی نقی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 138/95 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10764/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017163 شماره  34-رأی 
1391114430001002774 آقا / خانم شمسی نصیرزاده فرزند علی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 120 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 
10429 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از عبداله دلداده.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017608 شماره  35-رأی 
1391114430001002660 آقا / خانم علی مهدوی نسب فرزند غلامرضا6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 70/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11188/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حمید 

کاظمی فرزند علی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018000 شماره  36-رأی 
1391114430001003247 آقا / خانم حسین عطائی نیا فرزند حبیب اله6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 126 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11491/1 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از خانم فاطمه جهانگیریان 

از وراث مرتضی جهانگیریان.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017920 شماره  37-رأی 
1391114430001002974 آقا / خانم سید محمد رضوی فرزند سید رضا6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 152 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10586 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018172 شماره  38-رأی 
1391114430001003019 آقا / خانم فاطمه نادری یگانه فرزند رضا6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 78/82 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1مکررفرعی 
از 10543 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حسین 

نامدار.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018279 شماره  39-رأی 
1391114430001001345 آقا / خانم قاسم بیگدلی فرزند اسحق علی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 74/25 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11241 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از الیاس عقیلی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017069 شماره  40-رأی 
1391114430001002103 آقا / خانم محمد تقی ملا میرزائی فرزند علی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 150/17 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
باقیمانده 10420 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

خانم سکینه الماسی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017973 شماره  41-رأی 
1391114430001002273 آقا / خانم صادق شریعتی فرزند محمد6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 133/9 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11133 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی به مقدار 118/5و خریداری 

عادی از سید علی چاوشی به میزان 15سهم
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017105 شماره  42-رأی 
1391114430001003305 آقا / خانم مسعود فرشید نیا فرزند غلامحسین 6دانگ 
اعیانی یک باب ساختمان  بمساحت 116/62 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10642/364 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند صلح اعیانی
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018335 شماره  43-رأی 
1391114430001003330 آقا / خانم رضا کاظمی طامه فرزند مسلم 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 95 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10420 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از غلامحسین الماسی
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017573 شماره  44-رأی 
1391114430002002006 آقا / خانم ناصر رضائی فرزند حسین رضا6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11241 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از رضا فخاران
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017967 شماره  45-رأی 
1391114430001004341 آقا / خانم علی اصغر قجری فرزند احمد6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 105 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10599/989 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از خانم اکرم حسینی 

یزدی
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018045 شماره  46-رأی 
1391114430001002395 آقا / خانم محمد تقی ترابیان فرزند عبدالحمید3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 157/55 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 11629 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018046 شماره  47-رأی 
1391114430001002396 آقا / خانم زهرا برخوردارفرزند علی 3دانگ مشاع از 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 157/55 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11629 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017922 شماره  48-رأی 
1391114430001002582 آقا / خانم مجید اطلاعی فرزند علی اصغر 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10473/10 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001015090 شماره  49-رأی 
1391114430001000905 آقا / خانم حسین بغدادی فرزند مصطفی 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 108 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10291 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017341 شماره  50-رأی 
محمد6دانگ  پرورفرزند  ده  اعظم  خانم   / آقا   1391114430001000749
ثبتی  پلاک  از  قسمتی  روی  بر  مربع  متر  بمساحت 105  ساختمان  باب  یک 
113و104و105و107و10250/30/108 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از تقی حاجی علینقی و محمد روحانی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017357 شماره  51-رأی 
رضا6دانگ  فرزند  پرور  ده  جواد  خانم   / آقا   1391114430001000748
ثبتی  پلاک  از  قسمتی  روی  بر  مربع  متر  بمساحت 105  ساختمان  باب  یک 
در  واقع  -اصلی  از 10250  از 30فرعی  104و105و106و107و108و109فرعی 
بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از تقی حاجی علینقی و محمد روحانی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018327 شماره  52-رأی 

1391114430001002838 آقا / خانم ابوالقاسم اسحاقی فرزند محمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 73/90 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10833و10834 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

سکینه خوش سخن.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017681 شماره  53-رأی 
1391114430001001590 آقا / خانم فاطمه شریفی فرزند غلامعلی1دانگ مشاع 
از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 159/15 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 6فرعی از باقیمانده 11093 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017686 شماره  54-رأی 
1391114430001001594 آقا / خانم حسین نادی زاده فرزند شمس الله 5دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 159/15 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 6فرعی از باقیمانده 11093 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018209 شماره  55-رأی 
فرزند  سرایدشتی  نوروزی  انسیه  خانم   / آقا   1391114430001002981
ابراهیم6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 55 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10437 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از راضیه 

نظری از وراث عباس نظری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017984 شماره  56-رأی 
فرزند  دانا  شریفی  غلامحسین  خانم   / آقا   1391114430001004135
قربانعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11135/911 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

یحیی آل اسحاق.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018096 شماره  57-رأی 
1391114430001002364 آقا / خانم جواد محسنی راد فرزند حبیب 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 41 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10537 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از خانم آغا اسحاقی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017622 شماره  58-رأی 
1391114430001002404 آقا / خانم حسین رحیمی فرزند یحیی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 146/18 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10857 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017572 شماره  59-رأی 
1391114430001003848 آقا / خانم صدیقه نوروز بیکی فرزند عبدالحسین 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 140 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10861/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018369 شماره  60-رأی 
1391114430001001861 آقا / خانم ناصر برزگر فرزند هاشم 6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 148/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10467 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمود آقا محمد بیگی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017599 شماره  61-رأی 
1391114430001002346 آقا / خانم حمید شفاعتی فرزند عبدالرضا 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 61/05 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11022/6 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001003543 شماره  62-رأی 
1391114430001000901 آقا / خانم جواد یگانه جو فرزند مصطفی 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 149/97 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11232 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017063 شماره  63-رأی 
1391114430001003633 آقا / خانم محمد راستی فرزند محمد حسین 3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 447/35 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11133 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از خانم محبوبه 

راستی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017066 شماره  64-رأی 
1391114430001003634 آقا / خانم عیرضا راستی فرزند محمد حسین3 دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 447/35 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 11133 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018376 شماره  65-رأی 
1391114430001003009 آقا / خانم کبرا مظفری فرزند عباسعلی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 236/5 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 2014/

باقیمانده 30و30/32فرعی از 10250 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 
سند رسمی

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017072 شماره  66-رأی 
1391114430001002617 آقا / خانم حیدر صالح دوست فرزند مال اله 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 104/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

6155/18 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017149 شماره  67-رأی 
1391114430001003808 آقا / خانم حبیب الله باقر پناهی قمی فرزند حسین 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 178/94 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10275 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017254 شماره  68-رأی 
1391114430001002712 آقا / خانم سیف اله یادگاری فرزند حیدر6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 108 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11046 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از نجفعلی سیفی
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018334 شماره  69-رأی 
1391114430001002525 آقا / خانم سید محمد باقر رضوی حائری فرزند سید 
محمد 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 146/30 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10273 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از باقر سلامت
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018291 شماره  70-رأی 
1391114430001002285 آقا / خانم قربانعلی حنفی فرزند علی اکبر6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 126/70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11039/2 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از کوچکعلی کورش 

موحدی
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017157 شماره  71-رأی 
رضا6دانگ  فرزند  قائمی  ایران  قدسی  خانم   / آقا   1391114430001000930
یک باب ساختمان بمساحت 192/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10250/18/36 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001011004 شماره  72-رأی 
1391114430001001796 آقا / خانم علیرضا اسماعیلی جمکرانی فرزند حبیب 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 58/12 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
1/478 -اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از علی اسماعیلی 

جمکرانی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017934 شماره  73-رأی 
1391114430001002516 آقا / خانم علیرضا بهوند یوسفی  فرزند امیر6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 146/30 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10273 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018036 شماره  74-رأی 
1391114430001003481 آقا / خانم عباس یزدان منش فرزند محمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 57/60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10586 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف 
مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به 
توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1393/09/09
تاریخ انتشار دوم: 1393/09/24
جعفر کاظمی
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

 سخنگوی کانون عالی انجمن های صنفی کارگران:

قدرت خرید حقوق فعلی کارگران
 در سال ۹4 با کاهش 5۰درصدی همراه است

سخنگوی کانون عالی انجمن های صنفی کارگران با اشاره به اینکه مزد سال 
آینده کارگران باید متناسب با افزایش هزینه های معیشت کارگران تعیین 
شود گفت:اختصاص وام های کم بهره و ودیعه مسکن از سوی دولت بخشی از 

مشکلات کارگران را کاهش می دهد.
هادی ابوی درباره تعیین دستمزد 9۴ کارگران بیان کرد:هر ساله دستمزد کارگران 
مطابق تورم سال قبل تعیین می شود. این موضوع در تعیین دستمزد کارگران خلایی 

است که باید به پایان برسد. 
 وی ادامه داد: اگر نمایندگان کارگران اعلام می کنند مزد سال آینده ۴۰ درصد افزایش 
یابد به دلیل این است که سال آینده معیشت کارگران به اندازه 5۰ درصد عقب می افتد. 

یا از خط فقر به میزان زیادی عقب است.
 ابوی با اشاره به اینکه تورم در بحث مسکن برای کارگران به میزان بالایی است گفت: 
در حال حاضر تمام هزینه های کارگران برای هزینه های ایاب و ذهاب،  اجاره مسکن و 
خورد و خوراک خرج می شود، همین مسئله باعث می شود که از دیگر هزینه های رفاهی، 

بهداشتی و درمانی و تحصیل و آموزش باز می مانند. 
وی با بیان اینکه ملاک تعیین دستمزد کارگران از نظر ما شاخص تورم اقلام مصرفی 
سبد معیشت خانوارهای کارگری است، افزود: تورم به همت دولت کاهش یافته است اما 

هزینه سبد معیشت کارگر کاهش پیدا نکرده است. 
هزینه ایاب و ذهاب، اجاره بهای مسکن و خوراک نه تنها کاهش نیافته بلکه بسیاری از 

خدمات دولتی نیز افزایش داشته است. 
سخنگوی کانون عالی انجمن های صنفی کارگران ایران بیان کرد: دولت به عنوان یکی 
از شرکای اجتماعی باید کمک کند تا مشکلات کارگران حل شود. به طور مثال 8درصد 

مالیات بر ارزش افزوده تولید کننده حذف و به کارگر پرداخت شود.
 به طور مثال اگر کارگری که در یک کارخانه تولیدی مشغول فعالیت است در صورتی 
که از محصولات خود استفاده کند ، 8درصد مالیات بر ارزش افزوده تولید کننده حذف و 

به کارگر پرداخت شود که این مسئله کاهش قیمت ها را همراه دارد.
معیشت کارگر باید به گونه ای باشد که به او قدرت خرید بدهد تا بتواند از عهده اداره 

مخارج زندگی خود و خانواده برآید. 
وی با اشاره به اینکه دولت در حل مشکل کارگران می تواند از وام های کم بهره و 
واهای ودیعه مسکن استفاده کند گفت: اختصاص کمک های دولتی از قبیل وام های 
ودیعه مسکن و قرض الحسنه کم بهره را در جبران خلا دستمزد کارگران و پوشش 

بخشی از هزینه های زندگی آنها می تواند موثر باشد.
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وزیر آموزش و پرورش عنوان کرد:

اجرای مرخصی زایمان فرهنگیان به ۹ ماه 
وزیر آموزش و پرورش گفت: بودجه آموزش و پرورش در سال 94 ،23 درصد 
رشد دارد که البته تبصره هایی در مجلس در این خصوص به تصویب رسیده که 

در صورت قطعی شدن این رقم افزایش پیدا می کند.
علی اصغر فانی وزیر آموزش و پرورش در حاشیه همایش تقدیر از دانش آموزان  
پژوهشگر که به مناسبت هفته پژوهش در هنرستان فنی آزادی فلسطین برگزار شد 
در جمع خبرنگاران در پاسخ به این سوال که برای دانش آموزان  پژوهشگر چه برنامه ای 
دارید افزود: آموزش و پرورش در قالب پژوهشسراهای دانش آموزی تلاش های خود را 
انجام می دهد به طوری که هم اکنون ۴۰۱ پژوهشسرا در کل کشور وجود دارد که تلاش 
می شود تا پایان دولت یازدهم در هر منطقه آموزشی یک پژوهشسرای دانش آموزی را 

تاسیس کنیم. 
وی در خصوص رتبه بندی معلمان و توجه به معلمان پژوهشگر گفت: معلمانی که در 
روشهای آموزش و تدریس نو آوری داشته باشند و پژوهشهایی را در زمینه های مرتبط 
با آموزش و پرورش انجام دهند به طور یقین در امتیاز بندی آنها در طرح رتبه بندی 

تاثیر گذار خواهد بود.
فانی ادامه لایحه رتبه بندی معلمان تدوین و آئین نامه آن در حال تنظیم است که پس 

از تکمیل آئین نامه ابعاد آن را اعلام می کنیم. 
میلاد  در  معلمان  برای  جشنی  برگزاری  خصوص  در  پرورش  و  آموزش  وزیر 
حضرت رسول )ص( تصریح کرد: در این جشن از معلمانی که فراتر از وظایف سازمانی 
خود تلاش کرده اند مانند معلم مریوانی یا معلم لرستانی تقدیر می شود زیرا که این معلمان 

جلوه هایی از تلاش فوق فرهنگی خود را انجام داده اند. 
وی در خصوص بودجه سال 9۴ آموزش و پرورش افزود: امسال بودجه سال 9۴ ، ۲3 
درصد افزایش دارد که البته تبصره هایی از آن در مجلس به تصویب رسیده که درصورت 

قطعی شدن این رقم افزایش می یابد. 
فانی در خصوص مرخصی زایمان معلمان فرهنگی با کمبود نیروهایی که به دنبال آن 
ممکن ایجاد شود گفت: اجرای مرخصی زایمان به 9 ماه، کمبود نیرو و جدا شدن معلم در 
طول سال تحصیلی را به همراه داشت که به این دلیل اجرای این طرح به تعویق افتاد اما با 
توجه به نیاز همکاران فرهنگی به 9 ماه مرخصی به این نتیجه رسیدیم که این طرح را اجرا 
کنیم. البته ممکن است مشکلاتی را به همراه داشته باشد که با ساماندهی نیروی انسانی 
که از سال گذشته آغاز کرده ایم بخشی از عمده ای از کمبود نیرو را حل نمودیم و بخش 

دیگر را از طریق پرداخت اضافه کار به همکاران فرهنگی جبران خواهیم کرد. 
وزیر آموزش و پرورش در خصوص طرح ویژه آموزش و پرورش برای مرخصی زایمان 
فرهنگیان خاطر نشان کرد: مطالعاتی را از حدود ۶ ماه قبل آغاز کردیم که به برداشت های  
خوبی رسیده و امیدواریم به نتیجه برسیم اما در حال حاضر مرخصی زایمان فرهنگیان 

9 ماه است.

مدیر کل دفتر توسعه مشارکت های مردمی ستاد مبارزه با مواد مخدر؛

ضرورت  حمایت های اجتماعی
 از معتادان همزمان با درمان 

مدیر کل دفتر توسعه مشارکت های مردمی ستاد مبارزه با مواد مخدر ضمن 
تاکید بر اینکه حمایت های اجتماعی از معتادان باید از ابتدای درمان آغاز شود، 
اظهار کرد: این حمایت ها باید به گونه ای باشد که منجر به خروج این افراد از این 

چرخه شود و افراد به این حمایت ها وابسته نشوند. 
دکتر سیدحسن موسوی چلک در پاسخ به پرسشی درباره برنامه های دفتر توسعه 
مشارکت های مردمی ستاد مبارزه با مواد مخدر در زمینه ارتقای وضعیت معتادان بهبود 
یافته، گفت: سند مربوط به حمایت های اجتماعی مربوط به معتادان در ستاد مبارزه با مواد 
مخدر تصویب شده و در کنار مقابله فرهنگی و پیگشیری، درمان و کاهش آسیب یکی 
از چهار هدف ستاد محسوب می شود.  وی افزود: برای ایجاد اشتغال و حمایت  از خانواده 
معتادان بهبود یافته برنامه هایی داریم و اقداماتی در دست انجام است اما به هر حال این 
کار دشوار است.  مدیر کل دفتر توسعه مشارکت های مردمی ستاد مبارزه با مواد مخدر با 
بیان اینکه اکنون در بخش غیردولتی طی دو سال اخیر برنامه هایی برای حمایت از معتادان 
بهبود یافته و ایجاد اشتغال داشتیم، گفت: سازمان بهزیستی و کمیته امداد امام خمینی 
)ره( نیز اعتبار محدودی دارند و اقداماتی را در این زمینه انجام می دهند. اما به هر حال 
باید در نظر داشت که ارتقای این وضعیت نیازمند زمان است. پوشش بیمه ای این افراد نیز 
در جریان است اما منابع مالی زیادی می خواهد.  وی افزود: باید حمایت های اجتماعی از 
همان ابتدای درمان آغاز و به گونه ای باشد که به خروج از این چرخه کمک کند و افراد 
به این حمایت ها وابسته نشوند زیرا وقتی حمایت های اجتماعی منجر به چسبندگی شود 
دیگر کارآمدی ندارد.  موسوی چلک در ادامه به وضعیت سمن های فعال در حوزه زنان نیز 
اشاره و اظهار کرد: بر اساس آخرین آمارها 98 سمن در حوزه زنان معتاد فعالیت می کنند. 
کمیته تخصصی زنان شکل گرفته و بانک اطلاعات مراکز زنان آماده است. در تعاملی که با 
معاونت زنان ریاست جمهوری نیز داشتیم آموزش سمن ها در حوزه زنان در شش استان 
ارائه و برگزار  مدیر کل دفتر توسعه مشارکت های مردمی ستاد مبارزه با مواد مخدر با بیان 
اینکه تلاش می کنیم سمن ها در سه حوزه برنامه ریزی و سیاست گذاری، اجرا و نظارت 
حضور داشته باشند گفت: در آخرین آیین نامه سمن ها که مورد بازنگری قرار گرفت تعداد 
سمن ها در کمیته های تخصصی افزایش یافت. ما سمن ها را باور داریم و در هر سه حوزه 

تصمیم سازی، اجرا و نظارت هیچگاه آنها را تهدید نمی دانیم. 

جانشین اداره منابع انسانی ستاد کل نیروهای مسلح؛

افزایش حقوق سربازان در سال آینده 
جانشین اداره منابع انسانی ستاد کل نیروهای مسلح از افزایش حقوق 

سربازان در سال آینده خبر داد. 
سردار موسی کمالی درباره آخرین وضعیت افزایش حقوق سربازان اظهارکرد: افزایش 
حقوق سربازان برابر قانون است و به اندازه همان درصدی که حقوق دیگر قشرها افزایش 
می یابد، حقوق سربازان نیز افزایش خواهد یافت. کمالی ادامه داد: به اندازه همان درصدی 
که حقوق کارمندان افزایش می یابد حقوق سربازان نیز افزوده خواهد شد. به عنوان مثال 
اگر حقوق کارمندان ۱5 درصد افزایش داشته باشد به رقم حقوق فعلی، حقوق سربازان 
نیز ۱5 درصد اضافه خواهد شد. به گفته جانشین اداره منابع انسانی ستاد کل نیروهای 
مسلح، در این شرایط با توجه به اینکه دولت درصد افزایش حقوق در سال آینده را اعلام 

کرده به همان درصد نیز حقوق سربازان در سال 9۴ اضافه خواهد شد. 
وی درباره اینکه آیا طرح جریمه ریالی مشمولان غایب می تواند در حقوق سربازان 
تاثیر داشته باشد، افزود: حقوق سربازان بر اساس آنچه که گفته شد افزایش خواهد یافت. 

بررسی آخرین وضعیت پرونده
 جعل کارت های پایان خدمت

رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح، درباره آخرین وضعیت پرونده جعل 
کارت های پایان خدمت توضیحاتی ارائه داد. 

موضوع کارت های جعلی پایان خدمت که در ماه های اخیر به دلیل استفاده برخی 
از بازیکنان فوتبال به بحث داغ رسانه ای تبدیل شده است در سال 9۲ هم مطرح شد 
به نحوی که سردار حمید صدرالسادات رئیس سازمان نظام وظیفه نیروی انتظامی اعلام 
کرد که 35۲ کارت جعلی سربازی را ابطال کرده است. همچنین اردیبهشت ماه سال 
جاری نیز خبر شناسایی یک باند جعل کارت های پایان خدمت در خوزستان منتشر شد 
و بعد از آن ماجرای کارت های جعلی پایان خدمت برخی فوتبالیست ها در تیتر رسانه ها 
قرار گرفت. ناصر سراج رئیس سازمان بازرسی کل کشور هم اعلام کرد: سازمان بازرسی 
مشغول بررسی این موضوع است و جلساتی هم با مسئولان ورزشی داشته اما گزارش ها 
محرمانه است. حجت الاسلام محمد کاظم بهرامی رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح 
در پاسخ به اینکه آیا پرونده جعل کارت های پایان خدمت که مرتبط با نیروی انتظامی 
هم هست وارد سازمان قضایی نیروهای مسلح شده است، گفت: افرادی در این خصوص 

در قوه قضائیه پرونده دارند.

چه کنیم که فرزندانمان 
یکدیگر را دوست داشته باشند؟ 

اغلب کودکان یکدیگر را دوست دارند و به طور طبیعي به سوي هم 
کشیده مي شوند. اگر والدین به موضوع هایي که دوستي فرزندانشان را 
بین  روابط دوستانه  باشند،  توجه داشته  تر مي کند  و مستحکم  پایدار 

فرزندان تداوم خواهد یافت
همه والدین امیدوارند که فرزندانشان به یکدیگر عشق ورزیده و احترام بگذارند، یا 
حداقل از آنها انتظار دارند که همبازي خوبي براي یکدیگر باشند و رفاقت و سازگاري 
داشته باشند. با وجود این، سروصداها و برخوردهاي بین فرزندان تنشهاي زیادي در 
خانه ایجاد مي کند و پدرو مادر را درمانده مي سازد. اما چه کنیم تا فرزندانمان یکدیگر 
را دوست بدارند، همان قدر که ما دوستشان داریم ؟ و چگونه مي توان کمي صلح و 

آرامش به فضاي خانه هدیه کرد ؟
 نکات مهمي درباره روابط بین خواهرها و برادرها وجود دارد، ازجمله : 

۱- هریک از فرزندان به طور طبیعي به خواهر یا برادر خود عشق مي ورزند. آنها 
مي خواهند که دوست بدارند و دوست داشته شوند.

۲- همه فرزندان نیازمند توجه و آغوش گرم والدین خود هستند. توجه مستقیم 
و اندیشیدن به نیازها و خواسته هاي آنان و در دسترس بودن والدین از مهمترین 

نیازهاي کودکان به شمارمي آیند.  
3- زمانیکه والدین به نیازهاي مهم کودکان توجه نکنند، آنها به آسیب دیدگي 

روحي دچار مي شوند که به صورت ناامیدي و بي اعتنایي بروز مي کند.  
۴- در بیشتر موارد، فرزندان، احساسات خود را پنهان مي کنند ؛ زیرا کسي در 
اطراف و نزدیکي آنان وجود ندارد تا شنونده گفته هاي آنان باشد و از احساسات نهفته 

آنها با خبر شود. 
5- زماني که والدین به فرزند دیگر توجه مي کنند یا اینکه با دوست خود به گفتگو 
مشغولند، احساسات کودک آسیب دیده تحریک مي شود. او بیش از پیش نسبت به 
توجه والدین احساس نیاز مي کند، نیازي فوري و اضطراري که باید به آن پاسخ داد.  
۶- کودکي که نسبت به توجه والدین خود احساس نیاز مي کند، به طور طبیعي 
ولي در شرایطي دور از انتظار والدین احساس دروني و نهفته خود را آشکار مي سازد. 
احساساتي که به شکل گریه کردن ، خندیدن ، بدخلقي ، عرق کردن ، لرزیدن ، 
دعوا کردن بروز مي کند و به منظور جلب توجه و رضایت پدرومادر آشکار مي شود. این 
رفتارها ادامه مي یابد تا عملکرد والدین متوقف شود و توجه آنها به سوي فرزندشان 

معطوف گردد. 
۷- شنیدن حرفهاي فرزندان بدون قضاوت کردن راه مناسبي است که به فرزندان 

کمک مي کند تا بتوانند فشار رواني موجود را بر طرف سازند. 
8- پس از یک گریه طولاني ، کودک مي داند که جایگاه مطمئني براي عشق 
ورزیدن درانتظار اوست وهمه اطرافیان از اضطراب و نگراني حاصل از فشار رواني اي 

که او را آزار مي دهد، باخبر شده اند. 
9- مداخله کردن در درگیریهاي کودکان ممکن است آسیب دیدگي را بیشتر کند. 
در این هنگام به فرصت کافي نیاز داریم تا گفته هاي آنان را بشنویم و درفرصتي 

مناسب احساسات خود را بیان کنیم .
 توجه به این مطالب به والدین کمک مي کند تا هنگام در گیري فرزندان برخورد 
مناسبي داشته باشند. بیشتر کودکان نسبت به فرزند دیگر احساس حسادت و خشم 
دارند. اما هرگز احساسات کودک به این دو محدود نمي شود، اگر چه از نظر پدر ومادر، 
شاخص ترین احساسات کودک به حساب مي آیند. فرزندان ما زمان زیادي را براي 
بازي کردن و همکاري با یکدیگر صرف مي کنند، در حالي که درهمین زمان که آنها 
رفتاري دوستانه با یکدیگر دارند، ما مشغول شستن ، پختن ، نظافت کردن و پرداختن 

به کارهاي روزانه هستیم.
 بهترین توصیه ها هنگام درگیري خواهران و برادران :

و  اظهارات  فرزندان زماني مناسب صرف کنیم و شنونده  از  براي هر یک  اگر 
احساسات آنها باشیم ، احساس آنها درباره توجه ما به آنها بدون خدشه مي ماند و 
مطمئن هستند که براي والدین خود اهمیت دارند. با دقت وهوشیاري مداخله کنید 
یا حداقل پس از 5 دقیقه ي اول درصحنه حاضر شوید. حضور به موقع شما درصحنه 
درگیري ، کمک مي کند تا بتوانید به مسئله پي ببرید و مانع عصبانیت فرزندان و 
صدمه زدن یا اهانت کردن آنها به هم بشوید. پیش از شروع و ادامه یافتن درگیري 
، راحت تر مي توان اضطراب و ناراحتي موجود را برطرف ساخت. اگر نتوانستید به 
موقع حاضر شوید از فرزندانتان عذرخواهي کنید : " متأسفم از این که نتوانستم به 
موقع حاضر شوم و از بروز حوادث ناراحت کننده جلوگیري کنم . به من بگویید چه 

اتفاقي افتاده است ؟"
 فرزندان ما پس از درگیري مي توانند به راحتي رفتاري دوستانه با یکدیگر داشته 
باشند، البته درصورتیکه مورد سرزنش قرا رنگیرند. اگر والدین بتوانند درخانواده به طور 
منصفانه رفتار کنند و مسئولیتها را برعهده بگیرند، فرزندان میتوانند احساسات دروني 
خود را بهتر ابراز کنند و از آسیب دیدگي هاي روحي در امان بمانند. به آرامي و نرمي با 
آنها گفت و گو کنید. به نوبت از هر یک از آنها بپرسید که چه اتفاقي افتاده و به سخنان 
هردو با دقت گوش دهید. بیان کردن احساسات دروني مهمترین بخش درگیري 
است. به آنها فرصت کافي بدهید؛ زیرا برقراري پیوند دوباره نیاز به زمان کافي دارد. در 
برخي موارد، یکي از کودکان به دیگري ضربه وارد کرده و فرار میکند. در اینگونه موارد، 
واکنشهاي خود را تغییر دهید؛ بطور مثال بار اول وقت بیشتري با کودک آسیب دیده 
یا مجروح صرف کنید و سپس به سوي فرد دیگر بروید. بار دوم فقط به کودک آسیب 
دیده توجه کنید. هر دو کودک به کمک شما نیازمندند. کودکي که ضربه را وارد کرده 
احساس پشیماني میکند، او فرد بي مسئولیتي نیست بلکه نتوانسته احساس خود را 

بیان کند و کنترل خود را ازدست داده است. 
 اغلب کودکان یکدیگر را دوست دارند و به طور طبیعي به سوي هم کشیده 
مي شوند. اگر والدین به موضوع هایي که دوستي فرزندانشان را پایدار و مستحکم 
تر مي کند توجه داشته باشند، روابط دوستانه بین فرزندان تداوم خواهد یافت. بچه 
ها همیشه به دنبال بهانه مي گردند تا بتوانند احساسات دروني خود را بیرون بریزند،  
به طور مثال هنگامیکه بستني مي خورند اگر فرزند دیگر یک قاشق بیشتر بستني 
بخورد،  درگیري شروع مي شود و از این طریق احساس حسادت، نیاز، درماندگي و 
عدم پذیرش از سوي آنها ابراز مي گردد. زماني که والدین گریه ، بدخلقي و خشم 
فرزند خود را تحمل کنند و با حوصله به حرف هاي او گوش کنند، به اشتباه خود 

پي مي برد. 
 " گوش دادن به سخنان کودکان آسیب دیدگي روحي آنها را ترمیم مي کند و 

روابط موجود را محکمتر مي سازد. "

یکی از مواردی که در زندگی برخی از ما به عنوان 
یک مسلمان کمتر بدان توجه می شود تلاوت قرآن به 
عنوان کتاب دینی ما و تعمق در آیات آن است. در 
حالی که خداوند حکیم در این مورد می فرماید:  ای 
مردم، از سوی پروردگارتان موعظه و اندرزی برای 
شما آمد، کلامی و قرآنی که مایه شفای بیماری دل ها 
و روان هاست و چیزی که مایه هدایت و راهنمایی و 
رحمت برای مومنان است. ای پیامبر به مردم بگو به 
فضل پروردگار و به رحمت بی پایان او و این کتاب 
بزرگ آسمانی که جامع همه نعمت هاست باید خشنود 
بشوند نه به ثروت اندوزی و پست و مقام دنیا و فزونی 

قوم و قبیله. )سوره یونس آیات 5۷-5۸(
ویژگی های خانواده قرآنی

اگر ما به آثار خواندن قرآن توجه و قرآن را مانند دوستی 
معانی  در  و  بخوانیم  را  آیاتش  کنیم،  انتخاب  زندگی  در 
آسمانی اش تفکر کنیم، پس از مدتی زندگی مان سرشار از 
نور، روشنایی، طراوت و زیبایی خواهد شد.ما در نیایشی پیش 
از تلاوت قرآن از خدا می خواهیم: »خدایا! رغبت مرا به قرآن 
افزون گردان و آن را مایه روشنایی دیده و درمانِ بیماری های 
دل و از بین رفتن غم  و  اندوه من قرار ده. خدایا! زبانم را به 
خواندن قرآن بیارا و چهره ام را با آن زیبا، بدنم را با آن قدرتمند 
و ترازوی اعمالم را سنگین کن«.و در نیایشی که هنگام ختم 
قرآن می خوانیم، به خداوند می گوییم: »خدایا! قرآن را در دنیا 
همراه ما، در گور انیس ما، در قیامت شفاعت کننده ما، بر 
پلُ صراط مایه روشنایی، در بهشت همنشین، در برابر آتش 
دوزخ پوشش و برای اجرای کارهای نیک، راهنمای ما قرار 
ده.« ]بحارالانوار، ج 89، ص ۲۰۶ ۲۰9[اگر از آغاز تا پایان 
به آیات و سوره های قرآن نظری بیفکنیم، خواهیم دید که 
قرآن، بهترین شیوه ها را برای زندگی دنیایی همراه با سعادت 
به انسان ها نشان داده است؛ زندگی همراه با عزت، سربلندی، 

برادری و بزرگواری، نه همراه با ظلم و بیداد و ستم.

خانه هایمان را قرآنی کنیم
برکات  از  باشد،  داشته  انس  قرآن  با  که  خانواده ای 
فوق العاده ای بهره مند خواهد شد، برکاتی که تنها منحصر به 
آخرت نیست بلکه در همین دنیا نیز می توان ثمرات آن را 
مشاهده نمود . کارکرد وسیع و گرانقدر خانه، آن را مکانی 
مورد احترام و عنایت قرار داده است؛ اما چنانچه این محل 
معبدی برای بندگی و ذکر حق واقع شود، خداوند آن را رفیع 
و عظیم می گرداند. چنان که خطاب به رسول گرامی اش 
می فرماید: »فی بیوت اذن الله ان ترفع و یذکر فیها اسمه 
یسبّح له فیها بالغدوّ و الاصال« )نور،3۶( رفعت و علو حقیقی 
خاص خداوند متعال است؛ خانه ای که مسجد خداوند و محل 
تسبیح او باشد، نیز عظیم و مرفوع است. آنچه از آیه فوق و 
تفسیر مرحوم علامه طباطبایی )المیزان( استفاده می شود، 
این است که اگر خانه از هر پلیدی منزه بماند و به ذکر خدا 
و عبادت او مزینّ شود، رفعت می یابد و از یک چهار دیواری 
سرد و بی روح خارج می شود و هر چه صبغه الهی و معنویش 
بیشتر شود، مقامی رفیع تر می یابد که مصداق کامل آن کعبه، 
خانه خداست. )طباطبایی، ۱3۶3: ج ۱5، صص ۱۷8-۱۷9(

یکی دیگر از نکاتی که باید مورد توجه قرار بگیرد این است 
که آموزه های دینی ما همانگونه که به نورانیت ظاهری منزل 
سفارش کرده به نورانیت باطنی آن نیز توجه نموده است. 
ما انسان ها برای نورانی کردن ظاهر منزل، سعی می کنیم 
خانه هایمان را در مکان هایی بنا کنیم که نور بیشتری جذب 
می کنند. همچنین برای افزایش روشنایی، از انواع لامپ و 
چراغ نیز استفاده می کنیم. اما برای نورانیت باطنی آن چه 
باید کرد؟یکی از مشخصه های خانه قرآنی آن است که چنین 
خانه هایی به برکت قرآن، از نورانیت باطنی نیز برخوردار 
می شوند چنانکه پیامبر اعظم)صلی الله و علیه وآله( در این 
زمینه می فرماید:»نوروا بیوتکم بتلاوۀ القرآن...فإن البیت إذا 
کثر فیه تلاوۀ القرآن... أضا لأهل السما کما تضی نجوم السما 
لأهل الدنیا«]۱[با تلاوت قرآن، خانه هایتان را روشن کنید، 

زیرا هرگاه در خانه بسیار تلاوتِ قرآن شود، آن خانه برای اهل 
آسمان می درخشد همانگونه که ستارگان آسمان برای اهل 

زمین می درخشند.
محل ریزش برکت الهی

امروزه به رغم اینکه منازل کاهگِلی و خشتی کمتر وجود 
دارند و مسکن و خانه، با شتاب بیشتری در حال قد کشیدن 
افراد  اینکه میزان درآمدهای  با وجود  هستند، همچنین 
رشد قابل توجهی نموده است و نیز نعمت های الهی به طور 
چشمگیری در میان مردم افزایش پیدا کرده است، اما با همه 
اینها کمتر کسی را می بینیم که ننالد، به راستی چه اتفاقی 
افتاده که با وجود این همه نعمت و با وجود این همه رفاه 
و آسایش نسبی که امروزه همگان از آن برخوردارند، اما باز 
هم بسیاری از مردم می نالند؟چرا پدربزرگ های ما با وجود 
اینکه از نعمت برق محروم بودند و به جای آن از چراغ های 
کم فروغ استفاده می کردند یا به جای خانه های مجلل و 
شیک، در خانه های گِلی و گنبدی زندگی می کردند یا به 
جای اتومبیل های آخرین مدل، با اسب و الاغ، مسافت ها 
اینقدر  و  بودند  راضی  زندگیشان  از  می کردند،  طی  را 
نمی نالیدند؟شاید یکی از علت های این مسأله این باشد که 
در حساب و کتاب برخی از امروزی ها، فرمولی به نام »برکت« 
جایش را به بالا بردن ارقام و اعداد داده است. در حالی که 
پیشینیان ما قبل از اینکه به اعداد و ارقام چشم بدوزند، 
در وهله نخست از فرمول »برکت« بهره می بردند و معتقد 
بودند که زندگی انسان با ارقام و اعداد پولی، سامان نمی یابد 
بلکه عامل معنویِ به نام »برکت« است که زندگی انسان 
را رونق می بخشد از همین رو همواره از خداوند درخواست 
»برکت« می کردند.یکی از شاخصه های خانواده قرآنی این 
است که بر اثر انس گرفتن با قرآن کریم، از نعمت »برکت« 
برخوردارند. چنانکه امام صادق )علیه السلام( در این زمینه 
ُ عَزَّ وَ جَلَّ  می فرماید:»البَْیْتُ الَّذِی یقُْرَأُ فیِهِ القُْرْآنُ وَ یذُْکَرُ اللهَّ
فیِهِ تکَْثُرُ برََکَتُهُ وَ تحَْضُرُهُ المَْلَائکِۀُ«]۲[خانه ای که قرآن در آن 
خوانده شود و خدا در آن یاد گردد برکتش افزون می شود و 

فرشتگان در آن حضور می یابند.
ورود شیطان ممنوع

از دستور  شیطانی که به دلیل تکبر و خودبرتر بینی، 
خداوند سرپیچی کرد ]3[ و از درگاه خداوند رانده شد،]۴[ 
نه تنها نخستین دشمن انسان محسوب می شود، بلکه از 
سرسخت ترین دشمنان او نیز می باشد. از همین رو همواره 
تلاش می کند تا به هر نحوی که شده انسان را از راه راست، به 
بیراهه کشانده و او را گمراه کند. اما برای رهایی از توطئه های 
این دشمن، چه باید کرد؟راه های زیادی وجود دارند که یکی از 
مهمترین آنها، تلاوت قرآن است. به گونه ای که یکی از برکات 
خانه ای که در آن قرآن تلاوت شود، این است که مانع نفوذ 
شیطان می شود.چنانکه امام صادق)علیه السلام( در این زمینه 
ُ عَزَّ وَ جَلَّ  می فرماید:»البَْیْتُ الَّذِی یقُْرَأُ فیِهِ القُْرْآنُ وَ یذُْکَرُ اللهَّ
یَاطِینُ«]5[خانه ای که قرآن در آن خوانده  فیِهِ .... تهَْجُرُهُ الشَّ

شود و خدا در آن یاد گردد ... شیاطین از آن دور می شوند.
پی نوشت ها: ]۱[. اصول کافی، ج ۲، ص ۶۱۰. ]۲[. کافی، 
.ـ ش. ج ۲، ص ۴99. ]3[.  دار الکتب الاسلامیه، ۱3۶5 ه
حجر، آیه 3۰ – 33. ]۴[. حجر، آیه 3۴ – 35. ]5[. کافی، 

.ـ ش. ج ۲، ص ۴99. دار الکتب الاسلامیه، ۱3۶5 ه

سخت تر از هنر انتقاد کردن این است که انتقاد را 
تحمل کنیم و بپذیریم. انتقادکننده و انتقادشونده مانند 
این هستند که در یک زمین مین گذاري شده حرکت 
مي کنند اما آن چیزي که اهمیت دارد این است که از 
دیدگاه روان شناختي بدون انتقاد هیچ پیشرفتي وجود 

نخواهد داشت.
 »سرسري و ملال آور«، اینها کلماتي بودند که یک کارشناس 
ادبیات در مورد یادداشتي که براي اظهارنظر به او داده بودم به 
نوشته ام نسبت داد و من هرگز این انتقاد را فراموش نخواهم 
کرد. شبیه این انتقاد ۱۰ سال قبل هم برایم اتفاق افتاد و آن 
زماني بود که یکي از دوستانم در مورد من گفت: »تو خیلي غلو 
مي کني و چهره  بازي نداري« من هم مانند هر فرد دیگري 
تجربیات سخت و ناخوشایند عکس العمل هاي منفي را دارم. 
چند سال پیش هم که یک سمینار نویسندگي را اداره مي کردم 
یکي از شرکت کنندگان خانم در واکنش انتقادي که از کارش 
کرده بودم پیشنهاد یک سیلي را به من داد اما حقیقت این 
است که هیچ کس تمایل به شنیدن انتقاد ندارد، هر چند هم 
که خلاف آن را ادعا کند. انتقاد در بهترین حالت براي انسان  

ناخوشایند است و در بدترین حال هویت ما را متزلزل مي کند.
اما آیا روش صحیحي براي انتقاد از دیگري وجود دارد؟ 
اما حتي اگر روش صحیحي هم در مورد انتقاد وجود داشته 
باشد در این رابطه عکس العمل منفي غیرقابل چشم پوشي 
است و مطمئنا واکنش تندي اتفاق خواهد افتاد، اما موضوعي 
که اهمیت دارد این است که انتقاد مي تواند توانایي ما را براي 
کنترل امور زندگاني و ایجاد نظم بالا ببرد. ما بدون انتقاد قادر به 
ساماندهي روابط اجتماعي و برقراري آن نیستیم چون با انتقاد 
کردن و انتقاد شدن به تجربیات خود اضافه خواهیم کرد و 

همین تجربیات ما را براي زندگي آماده خواهد کرد.
هر نوع پروسه آموزشي منوط به این است که اساسا اشتباه ها 
را بشناسیم و از میان برداریم و این جز با انتقاد امکان پذیر نیست. 
براي مثال در ورزش مربیان عکس العمل فردي خود را با فریاد و 
حرکت هاي شدید دست در زمین نشان مي دهند و این هم در 
نوع خود انتقاد محسوب مي شود. در دنیاي کاري هم تصحیح 
اشتباهات و ارزشیابي راندمان کاري یکي از بخش هاي مهمي 
است که باعث پیشرفت کار مي شود در زندگي فردي نیز بدون 
عکس العمل هاي منفي کاري از پیش نمي رود. ولي در عین حال 

انتقاد همیشه کمابیش با احساس دشمني همراه است، حتي 
نسبت به انتقادکننده. هم کارمندان و هم کارفرمایان به طور 
مشابه در زمینه ارزشیابي راندمان کارشان احساس تنفر دارند و 
همین موضوع در مورد همسران نیز صدق مي کند. بسیاري از 
والدین به جاي پذیرش ریسک انتقاد از فرزندان خود، ترجیحا 
نارضایتي خود را سرکوب مي کنند چون از این موضوع واهمه 

دارند که نکند فرزندانشان، سرخورده شوند.
امور  روان شناس   )Robert sottn(سوتون روبرت 
سازماندهي از دانشگاه استانفورد مي گوید: »ما در جامعه مان نه 

عادت به انتقاد کردن داریم و نه عادت به انتقاد شنیدن«
اما بیایید دنبال روش هاي استاندارد براي انتقاد کردن باشیم. 
براي مثال هنگام ابراز جمله انتقادي از کلمه »من فکر مي کنم.« 
استفاده کنیم و لحن کلاممان را آرام و انتقاد را با لطیفه اي، 
شیرین کنیم. این موضوع را با ذکر یک مثال برایتان روشن تر 
مي کنم؛ به جاي اینکه بگوییم  »سیگار کشیدن مدام تو مرا 
دیوانه مي کند« بهتر است بگوییم »من تو را دوست دارم ولي 
اینکه تو هر روز بیشتر سیگار مي کشي مرا ناراحت مي کند.« و 

مطمئن باشید این نوع لحن انتقاد را خوشایندتر خواهد کرد.

چگونه خانه هایمان را قرآنی کنیم؟

اجتماعی 6

راز و رمز هایی برای انتقاد سازنده از دیگران 
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توصیه و هشدار های پلیس
با رعایت حق تقدم 

عبور، ضمن بالا بردن 
ضریب ایمني، فرهنگ خود 

را به نمایش بگذاریم. 
   اداره آموزش همگانی معاونت اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم

است  داده  نشان  اخیر  تحقیقات 
عذرخواهی تأثیری مثبت و قابل توجه 
بر جسم و روح انسان و به خصوص بر 

عملکردهای جسمی او می گذارد.
عذرخواهی همیشه کار ساده ای نیست، 
احتمالاً در طول زندگی بارها با افرادی مواجه 
شده اید که هرگز این کار را انجام نداده اند و 
این کار برایشان دشوارترین و عذاب آورترین 
از  پرهیز  دلایل  از  یکی  شاید  کارهاست. 
عذرخواهی، ترس از ضعیف به نظر آمدن در 
نظر دیگران باشد و یا اینکه انجام این عمل 
به پرداخت هزینه های گزافی در آینده منجر 
آن  عذرخواهی  که  حالی  در  شد.  خواهد 
چنان قدرتمند است که می تواند کدورت 
ها را از بین ببرد، قلب های شکسته را پیوند 
دهد و سوء برداشت ها را نابود کند. این عمل 
یکی از آداب مهم اجتماعی و روشی برای 
به  نشان دادن همدردی و احترام نسبت 
فرد آزرده خاطر است. اگرچه با عذرخواهی 
نمی توان گذشته را تغییر داد، اما در صورتی 
که این عمل با صداقت فرد عذرخواه همراه 
از  حاصل  منفی  نتایج  تواند  می  باشد، 

اشتباهات گذشته را از بین ببرد.
تحقیقات اخیر نشان داده است عذرخواهی 
تأثیری مثبت و قابل توجه بر جسم و روح 
انسان و به خصوص بر عملکردهای جسمی 
او می گذارد. نتیجه این تحقیقات کاهش 
فشار در شریان های اصلی بدن، کاهش 
ایجاد تنفس بسیار  بیماری های قلبی و 

منظم است.
فواید عذرخواهی

اصلی  فایده   3 به  مقدمه  این  با   _
عذرخواهی اشاره می کند: فرد با مواجهه با 

عذرخواهی طرف مقابل دیگر رفتارهای او را 
تهدیدی برای خود تلقی نمی کند.

_ با عذرخواهی تمام خشم ها در گذشته 
جا می مانند و دیگر طرفین، درگیر اتفاقات 

ناخوشایند گذشته نمی شوند.
_ این رفتار دری را به سوی فرد آزرده 
او  برای  را  بخشودن  و  گشاید  می  خاطر 

آسان تر می کند.
 اما اگر جزو کسانی هستید که عذرخواهی 
برایشان دشوار است، این نکات می تواند به 

شما کمک کند:
انتخاب مناسب ترین زمان

زمانی را انتخاب کنید که تنش های ایجاد 
شده در شما و طرف مقابلتان فرو نشسته 

باشد.
نشان دادن پشیمانی

زمانی که متوجه رنجش فردی شدید، 
به او نشان دهید که از رفتار خود متأسفید. 
فراموش نکنید زبان بدن، حالت چهره و لحن 
شما باید به گونه ای باشد که ناراحتی شما 

را نشان دهد.
خود را جای طرف مقابل گذاشتن

رفتار نادرست خود را در آخرین ملاقات 
به طرف مقابلتان یادآوری کنید و مسئولیت 
شخص  گردن  اینکه  بدون  را  اشتباهتان 
دیگری بیندازید، بپذیرید. چگونگی برخورد 
او به هنگام عذرخواهی رابطه ای مستقیم با 

نوع رفتار شما در انجام این عمل دارد.

رفتار مودبانه و متواضعانه
طرف مقابلتان را مجبور به شنیدن نکنید 
باشید که  داشته  توجه  این موضوع  به  و 
رفتارتان نباید طوری باشد که او فکر کند 
مورد بازخواست قرار گرفته است؛ در واقع 
کارهایی مانند تکان دادن انگشت اشاره برای 
تأکید روی موضوع مورد نظر و نیز دست به 
سینه ایستادن، برای او تهدیدی از جانب 

شما محسوب می شود.
به کار نبردن عبارت »من متأسفم اما...«

این عبارت مخرب ترین جمله در روند 
عذرخواهی است. اینکه چه عملی از سوی 
شما باعث رنجش او شده است، اصلاً مهم 
نیست و در حقیقت موضوع قابل بحث، 
نوع عذرخواهی شما از اوست. اگر در طول 
عذرخواهی از کلمات تدافعی استفاده کنید، 
مطمئناً این کار، هیچ تأثیری در او نخواهد 
گذاشت و حتی او را آزرده تر نیز خواهد کرد.
گفت و گوی ساده، کوتاه، واضح و طبیعی

بهترین روش برای معذرت خواهی این 
است که به طور غیررسمی و بسیار روشن 
درخواست خود را بگویید و از او به خاطر 
اینکه فرصتی را برای شنیدن حرف هایتان 

اختصاص داده است، تشکر کنید.
درخواست برای بخشش

باشید که  داشته  توجه  این موضوع  به 
اشتباهتان  از  ناشی  های  ناراحتی  گاهی 
برای  مذکور  فرد  و  است  ناپذیر  جبران 

بخشش شما آمادگی لازم را ندارد؛ در حالی 
که اگر پس از عذرخواهی، شما را بخشید، 
لزوماً به معنی آن نیست که خواستار ادامه 
رابطه با شماست؛ چون این دسته از افراد 
بخشش و آشتی را دو چیز کاملاً متفاوت 

می دانند.
رو راستی با خود و فرد آزرده خاطر

ممکن است گاهی با موقعیت هایی روبه 
و  داده  اشتباهی رخ  آن،  رو شوید که در 
طرف مقابلتان از شما رنجیده است، اما شما 
خودتان را مسئول به وجود آمدن این اشتباه 
و ناراحتی نمی دانید. در چنین مواقعی ابتدا 
مطمئن شوید که از قبول این مسئولیت 
شانه خالی نمی کنید. چنانچه به راستی 
قصد آزار او را نداشتید باید این موضوع را 
قبول کنید که رفتار شما علت رنجش او 
شده است. طی ملاقاتی سعی کنید با کمال 
صداقت آنچه را که از نظر شما اتفاق افتاده 
است، شرح دهید و تأکید کنید که قصد شما 

آزردن او نبوده است.
تجدید نظر در رفتار

اگر رفتار اشتباهتان به عادت تبدیل شده 
است، باید فکری برای آن بکنید تا بار دیگر 
ناراحتی  موجب  مشابه  های  موقعیت  در 
او نشوید. باید با تلاش اعتماد او را دوباره 
جلب کنید؛ در حقیقت لازم است به طرف 
مقابلتان نشان دهید که می خواهید تغییر 

کنید .
صبوری

به او فرصت دهید تا درباره گفته هایتان 
فکر کند. ممکن است هضم مسئله مستلزم 
زمان باشد؛ بنابراین برای اینکه بدانید شما را 

بخشیده است، عجله نکنید.

1۰نکته برای کسانی که عذرخواهی را 
سخت ترین کار دنیا می دانند

آگهی مزایده 
 آگهی مزایده پلاک ثبتی 1۸۷۰/۷4/6۸5 اصلی بخش 2 قم مربوط به 

پرونده کلاسه 1393۰4۰3۰۰11۰۰۰۰۷9
 به موجب پرونده کلاسه 93۰۰۰۷9. له : سرپرستی بانک سپه قم . و علیه : شرکت 
ارابه چوبی سفید مزرعه ثبت شده به شماره 8۶۱۲ و آقای علی امیر آبادی فراهانی 
مستند سند رهنی ۲۰۲۶۰-۱388/۶/8 دفتر اسناد  رسمی ۴5 قم ششدانگ پلاک 
ثبتی ۱8۷۰/۷۴/۶85 اصلی ثبت شده در دفتر 8۲ و صفحه ۱۶9 بخش دو قم واقع در 
قم – خیابان توحید – خیابان مالک اشتر  کوچه شماره ۱ پلاک ۱۷ متعلق به آقای علی 

امیر آبادی  فراهانی از طریق مزایده به فروش می رسد:
حدود و مشخصات پلاک ثبتی ۱8۷۰/۷۴/۶85  اصلی به مساحت ۲۴۰ متر مربع : 

شمالا : بطول ۱۰ متر دیوار به دیوار  پلاک ۷۴ فرعی از باقیمانده  اصلی مذکور
شرقا :  بطول ۲۴ متر دیواریست به پلاک  ۷5 فرعی از اصلی مذکور 

جنوبا : بطول ۱۰ متر درب و  دیواریست به خیابان ۱۰ متری 
غربا:  بطول ۲۴ متر دیواریست به دیوار  پلاک ۷3 فرعی از  اصلی مذکور

 حقوق ارتفاقی ندارد: 
مشخصات اعیانی :

 ملک مورد مزایده  مسکونی و شمالی ساز با نمای سنگ و  با پنجره های آلومینیومی 

و آهنی مشبک و دارای سه طبقه زیرزمین و همکف و فوقانی ویک سرپله و یک حیاط 
است کف طبقات مسکونی سرامیک فرش  و موزائیک فرش و موکت فرش شده است 
اسکلت ساختمان دیوار آجری و سقف و ستون تیرآهن به صورت طاق ضربی می باشد 
هر یک از طبقات  زیرزمین و همکف و فوقانی به صورت یک واحد مسکونی مستقل و 
هرکدام شامل  هال و پذیرایی مشترک واتاق خواب و آشپزخانه کاشی کاری شده و 
سرامیک فرش شده مجهز به کابینت فلزی  و سرویس بهداشتی وحمام کاشی شده 
و سرامیک فرش شده است این ملک دارای پایانکار از شهرداری با شماره ۲/۱۰/۲۶۷9  

مورخ ۱38۲/3/۱۷ می باشد.
حیاط آن موزائیک فرش شده و دیوارهای آن با نمای سنگ است و دارای سرویس 
بهداشتی کاشی کاری شده و دو درب فلزی  یک لنگه و دو لنگه است و دیوار  سمت 

کوچه آن مجهز به نرده فلزی حفاظتی است .
مبلغ ارزیابی ملک مورد مزایده با نظر کارشناس رسمی دادگستری بدین شرح اعلام 

می گردد:
 ارزش عرصه ششدانگ به مساحت ۲۴۰مترمربع از قرار هر متر ۱5/۰۰۰/۰۰۰ ریال 

جمعا به ارزش 3/۶۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال 
ارزش مجموع اعیانی به مساحت 5۲۷ مترمربع از قرار هرمتر ۴/۲5۰/۰۰۰ ریال جمعا 

به ارزش ۲/۲39/۷5۰/۰۰۰ ریال 

ارزش حیاط سازی سرپله آب و برق ) سه انشعاب ( و گاز جمعا به ارزش ۱۴۱/۰۰۰/۰۰۰ 
ریال 

 کل ارزش ملک به مبلغ 5/98۰/۷5۰/۰۰۰ ریال به حروف پنج میلیارد و نهصد و هشتاد 
میلیون و هفتصدو پنجاه هزار ریال ارزیابی گردیده است .

مزایده ملک مذکور از ساعت 9 صبح الی ۱۲ روز دوشنبه مورخ ۱393/۱۱/۱3 در اجرای 
ثبت قم واقع درخیابان ساحلی انجام می شود. مزایده از مبلغ پایه 5/98۰/۷5۰/۰۰۰ ریال 
به حروف پنج میلیاردو نهصدو هشتاد میلیون و هفتصدو پنجاه هزار ریال شروع شده وبه 
بالاترین قیمت فروخته خواهد شد. حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به 
عهده برنده مزایده خواهدبود. درضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری 
و آب وبرق  و گاز و غیره تا تاریخ حراج اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده 
باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. خریداران می بایست مبلغ پایه را بعنوان سپرده 
شرکت در مزایده به حساب این اداره واریز نمایند و در صورت توافق بر واریز غیر نقدی با 
بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار  براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز 
مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیر مترقبه گردد. مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان 
محل و ساعت انجام می شود وحقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهدشد.  

تاریخ انتشارآگهی :۱393/9/۲۴
مهدی روز خوش – مسئول اجرای ثبت قم 



اتمی  انرژی  سازمان  رییس 
جمهوری  که  کرد  اعلام  کشورمان 
اسلامی ایران آخرین نسل سانتریفیوژ 
)IR۸( را در اختیار دارد، ولی هنوز به 

آن گاز تزریق نشده است. 
اکنون  ما  گفت:  صالحی  علی اکبر 
سانتریفیوژهای نسل دوم خودمان را داریم 
که حدود هزار عدد آنها نصب شده است و 
حدود یک زنجیره ۱۶۴ تایی آنها به صورت 

آزمایشی کار می کند. 
سانتریفیوژهای  ما  کرد:  تأکید  وی 
"IR۴" و "IR۶" و "IR8"را هم داریم که 
این "IR8" آخرین نسل سانتریفیوژ است 
که قریب به "۲۴ سو" قدرت غنی سازی آن 
است. صالحی با این حال گفت: ما به این 
سانتریفیوژ گاز تزریق نکرده ایم و این کار 
هم داوطلبانه است و تا زمانی که مذاکرات 
ادامه دارد ، قرار نیست که به "IR8" گاز 

تزریق کنیم. 
صالحی در گفت وگو با برنامه من طهران 
شبکه خبری العالم ادامه داد: ما این را به 
عنوان حسن نیت خودمان به طرف مقابل 
نشان می دهیم البته تست های مکانیکی در 
حال انجام است و تست های متنوعی باید 
انجام گیرد و از جمله تست های مکانیکی 
سانتریفیوژ  به  ولی  است  انجام  درحال 
ادامه  مذاکرات  که  زمانی  تا  فعلا   "IR8"
دارد قصد تزریق گاز اکتیو یعنی "یو اف 

۶" نداریم. 
صالحی تأکید کرد: ما اکنون قریب به ۲۰ 
هزار سانتریفیوژ نصب شده داریم که قریب 
به 9 هزار و اندی از اینها کار می کند و تقریبا 
9 هزار تا از آنها فعلا درحال نصب است ولی 
کار نمی کند. تا زمانی که مذاکرات ادامه دارد، 

ما قصد راه اندازی آن 9 هزار دستگاه بعدی 
را نداریم. این یک نوع تفاهمی است که با هم 
انجام داده ایم هرچند نانوشته اما ما مقید به 
این هستیم. این حتی از دولت گذشته هم 
اینطور بوده است فقط برای اینکه ما حسن 
نیت خودمان را نشان دهیم که بدنبال حل 
موضوع هستیم نه بدنبال تحریک مسأله یا 
پیچیده تر کردن آن. بنابراین ما با همین 9 
هزار دستگاه فعلا کار می کنیم، تا ببینم که 

سرانجام این مذاکرات چه خواهد بود. 
صالحی تأکید کرد: راه دیگری جز تعامل 
و تفاهم باقی نمانده است، و هر دو طرف باید 
به توافق برسند از این رو من به حصول توافق 
خوشبین هستم، چون اگر اتفاق دیگری 

بیفتد به نفع هیچ کس نیست. 
ایران در  افزود: جمهوری اسلامی  وی 
این مدت حکمت سیاسی و عقلانیت خود 
را نشان داده است، بر خلاف تصویری که آنها 
از ما در جهان ارائه کرده اند که لجاجت می 

کنیم و اهل مذاکره نیستیم. 
صالحی با بیان اینکه تا آنجا که جا داشته 

از خود انعطاف نشان داده ایم اظهار داشت: 
افکار عمومی جهان نسبت به اقدامات ما 
خدای  که  باشد  قرار  اگر  و  شده  روشن 
نکرده به تفاهم نرسیم همه می دانند مقصر 
کیست و حداقل استفاده و بهره ای که از 
این مذاکرات بردیم این است که با افکار 
عمومی جهان اتمام حجت کردیم که ما 
تمام مسیرهای ممکن را برای رسیدن به 
تفاهم طی کردیم اما طرف مقابل اهل تفاهم 

نبوده است. 
وی تأکید کرد: بنابراین من فکر می کنم 
که برای طرف مقابل هم راهی جز تفاهم 
باقی نمانده البته ما هم همانطور که آقای 
رئیس جمهور گفتند به دنبال تفاهم برد - 
برد هستیم یعنی اینطور نیست که بخواهیم 
همه امتیازات را بگیریم و آنها هم برای افکار 
عمومی خودشان حرفی برای گفتن نداشته 
با  بنده  کرد:  خاطرنشان  صالحی  باشند. 
اطلاعاتی که دارم فکر می کنم در مجموع 

امکان رسیدن به تفاهم بسیار بالا است. 
صالحی با اشاره به حضور نمایندگانی از 

سازمان انرژی اتمی در گروه مذاکره کننده، 
اظهار داشت: بحث آب سنگین، فوردو، غنی 
سازی و تحریم ها مطرح شده که به صورت 
کلی عرض می کنم در این موارد خیلی به 
هم نزدیک شده ایم و در بعضی موضوعات 

پرونده بسته شده . 
کرد:  تصریح  وی  ایسنا؛  گزارش  به 
تلاش  همه  هم  ایران  اسلامی  جمهوری 
بحث  این  که  است  کرده  را  خودش 
گفت وگوی با ۱+5 به یک سرانجام درستی 
این  از  ها  آمریکایی  که  امیدوارم  برسد. 
فرصت پیش آمده حسن استفاده را بکنند 
زیرا ممکن است که این فرصت دیگر پیش 
نیاید و ما برمی گردیم به گذشته. یک بار 
هم این اتفاق افتاد و دیدید که آن زمانی که 
جمهوری اسلامی ایران چند ده سانتریفیوژ 
بیشتر نداشت و ما فعالیت های هسته ای 
خودمان را بیش از دوسال و نیم تعلیق کردیم 
ولی متاسفانه آنها به تعهدات خودشان پایبند 
نشدند و ما مجبور شدیم مجددا فعالیت های 
خودمان را آغاز کنیم و دیدید که چه رشد 
و پیشرفتی داشتیم و الان بیش از ۲۰ هزار 
سانتریفوژ در ایران نصب است و فعالیت های 
جمهوری اسلامی ایران طبق روال خودش 
پیش می رود. بخصوص که ما قراردادی 
اخیرا با روسها بستیم و اصلا ایران در این 
عرصه وارد فاز جدیدی شده است. صالحی 
درپاسخ به این سوال که اگر مذاکرات با غرب 
شکست بخورد آیا ایران از نظر فنی به قبل از 
توافقنامه اصولی ژنو بازخواهد گشت؟ گفت: 
ببینید این امر در خود تفاهم نامه ژنو و اقدام 
مشترک آمده است که اگر به نتیجه نرسد، 
هرکسی کار خودش را انجام می دهد این 

امر واضح است. 

رییس سازمان انرژی اتمی: 

1+5 راهی جز تفاهم ندارد 

بیان  با  ایرانیان  امید  بنیاد  رئیس 
نهادینه شده  ما  اینکه فساد در کشور 
است،گفت:یکی از بسترهای تولید فساد 
در جامعه نوع نگاه به قانونگذاری است. 
متاسفانه نگاه به قانون گذاری در کشور ما 
بر اساس مچ گیری بوده و عده ای هم به 
راحتی برای رسیدن به اهداف خود قانون 

را دور می زنند. 
به گزارش ایسنا، محمدرضا عارف در دیدار 
جمعی از دبیران کل احزاب و اعضای جبهه 
اصلاح طلبان ایران با اشاره به اجتماع عظیم 
مسلمانان در اربعین حسینی، آن را افتخار 
بزرگی برای شیعیان دانست و گفت: حضور 
میلیونی عاشقان ابا عبدالله الحسین)ع( در کربلا 

که به حق باید آن را حماسه اربعین نامید تنها مختص شیعیان 
نیست، بلکه از مذاهب دیگر هم در این حماسه شرکت کردند و 
جلوه های زیبایی از وفاق و همدلی بین خواهران و برادران اهل 

سنت و تشیع را به نمایش گذاشتند. 
 تلاش برای فاصله  انداختن بین نیروهای اصیل انقلاب 
وی تاکید کرد: تفکر اصلاح طلبی نقش موثری در پیروزی 
انقلاب اسلامی داشت و جفاست کسانی که خود در زمان 
انقلاب نام و نشانی از آنها نبود، اصلاح طلبان را خارج از دایره 

نظام معرفی می کنند. 
رئیس بنیاد امید ایرانیان به تلاش جریانی خاص در جهت 

شکاف بین نیروهای اصیل انقلاب اشاره کرد و گفت: از بعد از 
پیروزی انقلاب اسلامی جریان هایی همچون منافقین تلاش 
گسترده ای در جهت تخریب برخی چهره های سیاسی و 
مذهبی انجام دادند امروز هم با نام و نشان دیگری می خواهند 
بین نیروهای اصیل انقلاب فاصله بیاندازند که باید مراقبت کرد 

در دام طراحی شده این جریانات نیفتاد. 
وی وظیفه سخنوران و تریبون داران را در راستای وفاق و 
همدلی در جامعه بسیار با اهمیت برشمرد و خاطرنشان کرد: 
اگر می خواهیم بین خانواده انقلاب فاصله نیافتد باید به گونه ای 
سخن بگوییم تا سخن ما در راستای تلطیف قلوب باشد نه 

اینکه نفاق و کینه توزی را در جامعه بیشتر کند. 
فرهنگ کار گروهی نهادینه نشده است 

وی یکی از راه های جلوگیری از فساد را 
اظهار  و  دانست  در کشور  تحزب  حاکمیت 
کرد: متاسفانه جایگاه واقعی حزب در کشور 
بدرستی شناخته نشده است و فرهنگ  ما 
کار گروهی و جمعی نیز نهادینه نشده است.

اگر می خواهیم حاکمیت مردم بر سرنوشت 
از  آن  کار  و  یابد، ساز  بدرستی تحقق  خود 
طریق پا گرفتن تحزب در کشور است. رئیس 
بنیاد امید ایرانیان در بخش دیگری از سخنان 
از  برآمده  فعلی  دولت  این که  بیان  با  خود 
خردورزی اصلاح طلبان است، خاطرنشان کرد: 
اصلاح طلبان بدون هیچگونه سهم خواهی به 
دولت کمک می کنند و در همین راستا در انتخابات مجلس 
حضور موثری خواهند داشت تا با بدست آوردن کرسی های 
مجلس دولت را در پاسخگویی به مطالبات به حق مردم 
همراهی کنند. وی در پایان به محدودیت هایی که دولت با آن 
مواجه است اشاره کرد و گفت: در قضیه وزارت علوم ایستادگی 
رئیس جمهور محترم بر سر وعده هایی که به دانشگاهیان عزیز 
داده بود قابل تقدیر است.هر چند هزینه هایی هم داده شد ولی 
در نهایت با حضور شخصیتی توانمند و برآمده از تفکر اصلاح 
طلبی در راس وزارت علوم، جامعه دانشگاهی کشور امیدوار به 

ادامه مسیر گذشته شده  است. 

محمدرضا عارف: 

عدهای به راحتی قانون را دورمی زنند

اخبار

ویژه

یادداشت

تیتر اخبار کشور

مسوول امور استان های کمیسیون حقوق بشر اسلامی ایران اعلام کرد؛ 

جایزه امسال حقوق بشر 
به وزیر بهداشت می رسد 

 هیات ارزیابی و داوری جایزه ویژه سالیانه حقوق بشر در کمیسیون حقوق 
بشر اسلامی ایران ، وزیر بهداشت ودرمان و آموزش پزشکی را حائز بالاترین 

امتیاز جهت کسب این جایزه دانست. 
پیام طبیبی با اعلام این خبر گفت: بر اساس ارزیابی های انجام شده ،وزارت بهداشت، 
در ماه های گذشته به خوبی توانست به رغم وجود مشکلات متعدد حوزه سلامت، لایه 
های مختلف حاکمیت و طیف های متنوع فکری جامعه را برای پیشبرد برنامه تحول 

سلامت همراه کند. 
وی ادامه داد: برا ساس ارزیابی هیات داوران جایزه ویژه سالیانه حقوق بشر ، وزیر 
بهداشت در ابعاد مختلف سلامت شهروندان، برنامه های منسجمی را به اجرا در آورد به 
گونه ای که شهروندان در سراسر کشور تغییر و تحول مثبت را تائید کردند و در جهت 
تقویت برنامه های تحول نظام سلامت به سمت همیاری و همدلی با دولت و توجه به 

تقاضاها و پیام های دولت در حیطه سلامت گام برداشتند. 
این مقام مسوول در کمیسیون حقوق بشر اسلامی ایران در ادامه افزود: بر اساس این 
ارزیابی ، ایجاد و ارتقای اعتماد عمومی ، سرمایه مهمی برای کشور است که وزیر بهداشت 

حائز بیشترین امتیاز در مقایسه با دیگر مسوولان شد. 
طبیبی تصریح کرد: البته از فعالیت های انجام شده وزارتخانه هایی همچون وزارت راه 
و شهرسازی، آموزش و پرورش و تعاون ، کار و رفاه اجتماعی و سازمان حفاظت از محیط 
زیست برای پیشبرد حقوق مردم تقدیر شده است اما وزیر بهداشت و درمان و آموزش 

پزشکی حائز بالاترین امتیاز جهت کسب جایزه سالیانه حقوق بشر انتخاب شد. 
وی بیان کرد: هیات ارزیابی و داوری جایزه ویژه سالیانه حقوق بشر کمیسیون حقوق 
بشر اسلامی ایران، در بخش بهترین تلاشهای علمی در یک ساله گذشته آثاری را قابل 
توجه و مولفان آنها را شایسته تقدیر دانست اما به این نتیجه رسید که چه از حیث پژوهشی 
و چه از حیث آموزشی در زمینه حقوق بشر اقدام برجسته ای که در حد شاخص های مقرر 

جایزه حقوق بشر باشد در یک ساله گذشته صورت نگرفته است. 
طبیبی گفت : این کمیسیون در بخش ارزیابی عملکرد نهادهای مدنی برای پیشبرد 
حقوق انسانی،تلاشهای چندین نهاد مدنی فعال در زمینه حقوق کودک، حقوق افراد 
توانخواه)معلولین(، آسیب های اجتماعی،حفاظت از محیط زیست را شایسته تقدیر دانست 
و مقرر شد تجربیات مفید این نهادها در جهت توسعه ظرفیت ها و توانمندی های فعالان 
مدنی ایران و جلب مشارکت عموم مردم در همیاری به این نهادها از سوی کمیسیون 

منتشر گردد. 
امسال دومین سالی است که از سوی کمیسیون مزبور جایزه حقوق بشر به تلاشهای 
انجام شده در چهار طیف اعم از کارگزاران حکومتی ، فعالان مدنی، بخشهای علمی و نظری 

و ایده های کاربردی شهروندان مورد بررسی و ارزیابی قرار می گیرد. 
سال گذشته این جایزه به دکتر محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه تعلق گرفت.

وزیر علوم: 

»تجاری سازی« به سرفصل های اختیاری 
دانشگاه ها اضافه می شود

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری گفت: واحدهای درسی تجاری سازی به 
واحدهای اختیاری دانشگاه ها اضافه می شوند.

دکتر فرهادی دیروز در مراسم افتتاحیه پانزدهمین نمایشگاه دستاوردهای پژوهش و 
فناوری که تا چهارشنبه در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی تهران ادامه دارد به بخشی 
از برنامه های این وزارتخانه پرداخت و گفت: توسعه پژوهشگاه ها و مراکز تحقیقاتی کالبدی 
درسراسر کشور متناسب با نیازهای منطقه از جمله برنامه های این وزارتخانه به شمار می 
رود. همچنین بازنگری برنامه های آموزشی و اضافه کردن واحدهای درسی تجاری سازی 

به واحدهای اختیاری دانشگاه ها از دیگر رویکردها جدید این وزارتخانه است.
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری، نام گذاری هفته ملی پژوهش و فناوری در کشور را 
فرصت مناسبی در جهت نهادینه کردن این موضوع در کشور عنوان کرد و گفت: در این 
راستا حداقل در یک هفته فضای عمومی کشور به سمت تحقیق بدون تقلید سوق پیدا می 
کند و این منجر می شود که آموزش به شیوه حفظ کردن از فرهنگ دانشگاهی دور شود.

فرهادی اضافه کرد: امروز وظیفه ما است که حمایت کنیم تا سهم تولید محصولات به 
بیش از 5۰ درصد تولید ناخالص داخلی افزایش یابد.

وی گفت:  براساس رتبه بندی صورت گرفته در سال های ۱99۶ تا ۲۰۱3 ایران از نظر 
تولید علم در رتبه ۲۱ قرار دارد و همچنین در سال ۲۰۱3 نیز رتبه اول منطقه را کسب 

کرده است.
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری تاکید کرد: داشتن مقاله علمی کافی نیست بلکه تحقیق 

باید به سمت تولید و ثروت آفرینی پیش رود.
وی با تاکید بر ضرورت انسجام میان نهادهای علم و فناوری تصریح کرد: ارتباط با 
صنعت برای ما بسیار حائز اهمیت است و در این مسیر قوانین دست و پاگیر نیز باید سهل 

و آسان شود.
فرهادی، تکمیل چرخه علم و فناوری را در گرو توسعه شرکت های دانش بنیان دانست 

و گفت: در حال حاضر تعداد این شرکت ها به بیش از هزار شرکت ارتقا یافته است.
وزیر علوم با اشاره به ۱5۴ قطب علمی و بیش از ۴۰۰ مرکز رشد گفت: همچنین ما 
دارای چهار منطقه ویژه علم و فناوری هستیم که این مناطق باید بیش از پیش مورد توجه 

قرار گیرد.
وی در ادامه به 3۶ هزار مقاله آی اس آی و آی اس ای ایران اشاره کرد و گفت: همچنین 

باید علاوه بر توجه به بحث تولید علم مقالات ما به سمت تولید پیش رود.
فرهادی گفت: در حالی که جمعیت کشور یک درصد جمعیت دنیاست، سهم ما از 
تولید علمی دنیا ۱.5۷ درصد است.به گفته وی، 8۰ درصد تولید ناخالص مالی از منابع 

طبیعی و ۲۰ درصد نیز از بخش نرم افزار و تفکر است که این رقم باید برعکس گردد.
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری با تاکید بر ضرورت حرکت به سمت دانشگاه های نسل 
سوم، تصریح کرد: توسعه و توجه به امر پژوهش، مراکز رشد و پارک های علم و فناوری و 

ارتباط بیش از پیش با صنعت از رویکردهایی است که باید مورد توجه قرار گیرد.
  

نوری مالکی هواپیمای اهدایی 
ایران را پس نمی دهد!

نوری مالکی نخست وزیر سابق عراق حاضر نیست هواپیمای اختصاصی در 
اختیار خود را تحویل دولت عراق بدهد. 

 به گزارش روزنامه القدس العربی، مقاومت نوری مالکی در برابر درخواست ها برای پس 
دادن هواپیمای اختصاصی در اختیارش، دولت عراق را وارد بحران جدیدی کرده است. 

 هیات وزیران عراق در مصوبه ای دستور داد نوری مالکی یک فروند هواپیمای تشریفاتی 
در اختیار خود را پس بدهد اما نوری مالکی با این اقدام مخالفت کرده است. مالکی گفته 
است این هواپیما به نام شخصی وی ثبت شده است اما وزارت راه می گوید مالکیت این 
هواپیما باید به دولت واگذار شود. منابع آگاه در وزارت راه و ترابری عراق نیز گفته اند: وزارت 
راه و ترابری عراق در نامه نگاری با دفتر نوری مالکی معاون رئیس جمهور، خواستار تحویل 
گرفتن هواپیما شده بود اما دفتر نوری مالکی این اقدام را رد کرده و گفته است این هواپیما 
به نام نوری مالکی ثبت شده است. به دنبال این اتفاق، وزارت راه و ترابری عراق از نخست 
وزیری خواست مالکیت این هواپیما از نوری مالکی به شرکت هواپیمایی عراق منتقل شود. 
هیات وزیران عراق هم به دنبال این درخواست، مصوبه قانونی را در این باره صادر کرد اما 
نوری مالکی همچنان بر نظر خود پافشاری می کند و از پس دادن هواپیما خودداری می 
کند. منابع آگاه اضافه کردند: این هواپیما از سوی ایران به نوری مالکی به هنگام نخست 
وزیری اش هدیه داده شده بود. این هواپیما، یکی از هواپیماهایی است که صدام حسین 
رئیس جمهور وقت عراق در جنگ بازپس گیری کویت در سال ۱99۱ برای در امان ماندن 
از حملات نیروهای ائتلاف به رهبری آمریکا، به ایران فرستاده بود. ناظران عراقی می گویند: 
فاش شدن این موضوع پس از آن صورت گرفت که "بیان جبر صولاغ" عضو حزب مجلس 
اعلای اسلامی عراق مسؤولیت وزارت راه و ترابری عراق را به عهده گرفت.  مجلس اعلا 
از مخالفان تمدید دوره نخست وزیری نوری مالکی برای دوره سوم بود. اعلام این موضوع 
همچنین در راستای فعالیت های دولت جدید عراق به ریاست حیدر العبادی برای کشف 
فسادهای اداری مالی دوره نوری مالکی است. حیدر العبادی نخست وزیر عراق قبل از این 
هم فاش کرده بود که دولت برای حدود 5۰ هزار نظامی عراقی ماهانه حقوق واریز می کرده 
است در صورتی که این افراد اصلا وجود خارجی نداشتند. ناظران تاکید کرده اند: مالکیت 

این هواپیما نه متعلق به نوری مالکی بلکه باید متعلق به دولت عراق است.

 مبارزه با مفاسد شعار یا واقعیت؟ 
علی ربیعی *

 از آخرین روزهای حضورم در ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادی ۱3سال می گذرد که 
در این سال ها به نظر می رسد آن عزم جدی که بر اساس ساختارها باشد مدنظر قرار 
نگرفته است. به عبارت دیگر برنامه ای منسجم و کارشناسی شده برای مبارزه با مفاسد 
اقتصادی در نظر گرفته نشده است. مادامی که سخن از مبارزه با مفاسد اقتصادی به 
میان می آید لازم است به یک نکته اساسی توجه نمود و آن هم ابعاد این مساله است؛ در 
حقیقت باید گفت مبارزه با مفاسد اقتصادی دارای چند وجه از جمله مبارزات ساختاری، 
اصلاح قوانین و مبارزات فرهنگی به معنای ارتقای فرهنگ مبارزه با مفاسد اقتصادی است 
و البته مهم ترین مساله بخش قضایی است. مضاف بر آن شاید آنچه در سال های گذشته 
موجب شده است مبارزه با مفاسد اقتصادی پیگیری نشود یا به صورت ناقص با آن برخورد 
شود عدم هماهنگی لازم میان قوا بوده است چرا که این بحث نیازمند یک همکاری و 
هماهنگی گسترده میان تمام قواست و بدیهی است که یک دستگاه نمی تواند مانع بروز 
مفاسد اقتصادی شود لذا در چالش هایی که میان قوا وجود داشته این هماهنگی چندان 
مشاهده نشده و خود این مسئله موجب شده تا به امروز به این امر اساسی آن طور که باید 
و شاید پرداخته نشود لذا با نگاهی به عملکردها در سال های گذشته این ارزیابی وجود دارد 
که متاسفانه در راستای مبارزه با مفاسد اقتصادی هیچ برنامه منسجمی که به جا مانده 
باشد و بر اساس آن این برداشت را داشت که فعالیت هایی صورت گرفته مشاهده نشده 
است. اما در دولت تدبیر و امید یک عزم جدی وجود دارد و آن اینکه بر پایه برنامه ریزی ها 
و اصول اساسی و کارشناسی شده گام برداشته و راه را بر هرگونه عملکرد غیرقانونی اعم از 
اختلاس و رانت ببندد. در این مسیر آنچه امیدها را افزون می کند همکاری و همگرایی میان 
قواست. همایشی هم که در این رابطه با حضور فعال سران سه قوه برگزار شد خود نشانی 
محکم از وجود این همگرایی است. نکته دیگری که نباید از نظر دور بماند بحث افزایش 
نظارت عمومی بر خود است؛ به عبارت دیگر هر دولتی که شعار مبارزه با مفاسد اقتصادی 
می دهد اگر افزایش نظارت عمومی بر خود را تحقق نبخشد تنها در حد شعار باقی خواهد 
ماند. دولت تدبیر و امید که اکنون پا در رکاب مبارزه با مفاسد اقتصادی گذاشته است، در 
این راه عزم خود را جزم نموده و تا پایان کار این روند را ادامه خواهد داد. همایش ارتقای 
سلامت اداری و مبارزه با مفاسد اقتصادی که در این راستا برگزار شد خود نشان از اراده 
جدی دولت در این راه دارد و قطعا چنین همایش ها و گردهمایی ها می تواند راه را در 

رسیدن به مقصد کوتاه نماید. 
* وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی

محمدنبی حبیبی دبیرکل موتلفه اسلامی،

نهادهای نظارتی باید در مورد پدیده فساد پاسخگو باشند

 قشقاوی معاون وزارت امور خارجه  اعلام کرد:

عفو3۷زندانی ایرانی  در ترکمنستان 

ولایتی: 

تمدید مذاکرات هسته ای  خواست آمریکا بود

آیت الله هاشمی رفسنجانی: 

ظالمان خیال می کنند قدرت شان تمام شدنی نیست

وزیر علوم: 

سرپرستان چند دانشگاه هفته آینده معرفی می شوند

 ابراهیم یزدی فعال سیاسی: 

از آقای روحانی انتظار معجزه نداشتیم

محبیان تحلیلگر اصولگرا: 

تندروها می خواهند لاریجانی را حذف کنند 

آقاتهرانی:

حضو میلیونی درکربلامقدمه ظهوراست 

 سردار کمالی :

حقوق سربازان سال آینده اضافه می شود 

رئیس کمیسیون صادرات اتاق بازرگانی ایران:

بانک های  در  صادرکنندگان  بانکی  حساب های 
اروپایی مسدود است

"رحمانی فضلی" در مصاحبه با شبکه تلویزیونی راشاتودی:

تهران آمریکایی  ها را باور ندارد 

 میر لوحی معاون وزیر کشور دولت اصلاحات ؛ 

دولت بسیاری از جاها هنوز پشت در مانده است

سیدمحمدخاتمی در جمع هنرمندان و ورزشکاران اردکان: 

ایران و ایرانی با دنیا سر جنگ ندارد

دبیرکل اوپک:

کاهش قیمت نفت سیاسی نیست

تکذیب مذاکره ایران و آمریکا در باکو 

مدیر حج و زیارت ایلام 

ضرب الاجل  5روزه خروج زوار از عراق صحت ندارد 

بحرین زائران کربلا را بازداشت کرد

فانی خبر داد : 

افزایش 23 درصدی بودجه آموزش و پرورش

جهانبخش محبی نیا، قائم مقام معاونت نظارتی مجلس

غیرت انتشار لیست بدهکاران بانکی را نداریم

عضو شورای نظارت بر صدا و سیما: 

صدا و سیما باید چابک سازی شود 
عضو شورای نظارت بر صداوسیما و عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای 
اسلامی با دفاع از عملکرد »محمد سرافراز« در ادغام بخش های مختلف این 
دستگاه و کاهش حدود 15۰ اداره کل این سازمان، گفت: صداوسیما باید چابک 

شده و به سمت تولید محوری حرکت کند. 
سیدرمضان شجاعی کیاسری درباره ادغام بخش های مختلف صدا وسیما افزود: 
»محمد سرافراز« رییس جدید سازمان صداوسیما، برنامه های جدیدی برای حل 
مشکلات و برون رفت از وضعیت نابسامان فعلی این دستگاه در بخش های کیفی و 

کمی دارد.
وی ادغام های اخیر در صداوسیما را ضروری دانست و اظهار داشت: ادغام معاونت 
های غیرضروری در راستای چابک سازی صداوسیما صورت می گیرد.عضو کمیسیون 
فرهنگی مجلس خاطر نشان کرد: صداوسیما حدود ۲۰۰ تا 3۰۰ اداره کل دارد و 
متاسفانه این میزان اداره کل باعث کندی و فربه شدن صداوسیما شده است و باید ۱۰۰ 

تا ۱5۰ اداره کل حذف شود، زیرا به چابک سازی سازمان صداوسیما خواهد انجامید.
وی تصریح کرد: بسیاری از اداره کل ها نیز موازی کاری می کنند و همان کاری را 

که اداره کل دیگری انجام می دهد را انجام می دهند.
وی درباره واگذاری شبکه های صداوسیما به بخش خصوصی در سال های آینده 
نیز گفت: در زمینه تولید می توان از بخش خصوصی استفاده کرد، اما در زمینه پخش و 
براساس قانون اساسی نمی توان شبکه ها را به بخش خصوصی واگذار کرد.نماینده مردم 
ساری در مجلس درباره ادغام شبکه های تلویزیون در یکدیگر نیز اظهار داشت: بطور 
مثال شبکه های آی فیلم، نمایش، تماشا و دو تقریبا کاری شبیه هم انجام می دهند و 
باید تعریفی مشخص برای ماموریت های این شبکه ها انجام شود تا هر شبکه براساس 

تخصص خود به نامی که دارد، متعهد باشد.

 توسط رییس کل بانک مرکزی عنوان شد: 

رد ادعای برداشت از منابع صندوق توسعه ملی 
رییس کل بانک مرکزی با رد ادعای برداشت از منابع صندوق توسعه ملی، 
گفت: اینکه هرچند وقت یکبار ادعا می شود دولت یا بانک مرکزی مرتکب خلاف 

شده به هیچوجه درست نیست و واقعا از سخنان میرکاظمی تعجب کردم. 
ولی الله سیف در پاسخ به پرسشی در خصوص اظهارات مسعود میرکاظمی عضو 
کمیسیون انرژی مبنی بر برداشت ۴.۱ میلیارد دلاری از منابع صندوق توسعه ملی 
بدون مجوز مجلس، افزود: از سخنان میرکاظمی واقعاً تعجب کردم. در صورتی که هنوز 
تردیدی دارند اعلام نمایند تا در یک جلسه حضوری در بانک مرکزی با ارائه مستندات 

مراتب به صورت کامل توضیح داده شود.
به گفته وی، دفاتر بانک مرکزی و صندوق توسعه ملی نشان می دهد که در بانک 
مرکزی عیناً طبق مصوبه ستاد تدابیر ویژه اقدام شده است. متاسفانه براساس حدس و 
گمان و اطلاعات ناقص ادعاهایی می شود که درست نیست، اصولاً نباید براساس چنین 

اطلاعات ناقصی اینقدر محکم اظهار نظر کرد.
وی ادامه داد: همان طور که قبلا هم گفته شد با توجه به اینکه امکان واریز مطالبات 
شرکت نفت از شرکت اینوک به حساب های بانک مرکزی وجود نداشت، بنابر مصوبه 
ستاد تدابیر ویژه بعد از تایید بدهی مذکور توسط شرکت اینوک بانک مرکزی تاییدیه را 
به منزله وصول تلقی و طبق ضوابط مربوطه، سهم صندوق توسعه ملی و وزارت نفت از 

آن تامین و معادل ریالی بقیه بحساب خزانه واریز شد.
رییس کل بانک مرکزی اظهار داشت: لازم به توضیح است که بنابر ابهام اولیه در متن 
مصوبه صادره در بادی امر براساس متن مذکور تصوراتی ایجاد شده بود ولی بانک مرکزی 
براساس استنباط درست اقدام کرده و اخیرا برای رفع هرگونه ابهام کتبا اقدام انجام شده 
فوق مجددا به ستاد تدابیر ویژه منعکس شد و تطبیق اقدام انجام شده با مصوبه صادره 

قبلی مورد تایید مجدد قرار گرفت.

شرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان قم
شرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان قم درنظر دارد نسبت به فروش حدود 19 تن مواد 
حاصل از بوجاری بذور جو از طریق حراج حضوری اقدام  نماید، لذا کلیه متقاضیان می توانند 
جهت اخذ شرایط و بازدید از مورد حراج از روز دوشنبه مورخ 93/9/24 لغایت پنجشنبه مورخ 
93/9/2۷ )4 روزکاری( در ساعات اداری، به آدرس محل انبار واقع در کیلومتر 12 جاده قم به 

اراک بعد از سیلو انبار مرکزی شرکت خدمات حمایتی کشاورزی مراجعه نمایند.
ضمنا تاریخ برگزاری حراج راس ساعت 11 صبح روز شنبه مورخ 93/9/29 در آدرس فوق 
الذکر خواهد بود و مورد معامله به خریداری که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید فروخته شده و 
در مقابل فروش موضوع حراج، وجه آن دریافت می گردد. ارائه کارت شناسایی معتبر )ترجیحا 

کارت ملی( از سوی برنده الزامی است.
پرداخت هزینه هر دو نوبت آگهی، کلیه هزینه های مرتبط )بارگیری، حمل و ...( و هر گونه 

مالیات و عوارض به عهده خریدار - برنده - خواهد بود.
ضمنا جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانید ضمن تماس با شماره تلفن 326۰31۰2 - ۰25 و 

به آدرس اینترنتی شرکت www.assc.ir آدرس پایگاه نیز مراجعه فرمائید. 

آگهی حراج )نوبت اول(
تاریخ: 93/9/24شماره: 3۰6۰
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رئیس سازمان حج و زیارت کشور، وضعیت مرز شلمچه و چزابه را روان گزارش 
کرد و از ترافیک سنگین در مرز مهران خبر داد و اظهار داشت: پیش بینی می کنیم تا 

امروز بیش از ۸۰۰ هزار زائر اربعین حسینی، به کشور باز گشتند.
سعید اوحدی افزود: در حال حاضر مرز چزابه و شلمچه برای بازگشت زائران وضعیت روانی 

دارد،  در مرز مهران شاهد کاهش ترافیک هستیم.
اوحدی تصریح کرد: تمام دستگاه ها و ارگان های داخل کشور، امکانات خود را بسیج و در 
مرز مهران مستقر کرده اند تا حجم ترافیک صورت گرفته در مرز مهران کاسته شود و امید است 

که این حجم ترافیک تا عصر امروز به صورت عادی خود بازگردد.
وی ادامه داد: در حال حاضر 5۰ گیت برای ورود زائران در مرز مهران مستقر شده است که 
این تعداد بیش از 8 برابر سال گذشته است و نیروی انتظامی این اتفاق بزرگ را مدیریت می کند 

تا زائران با کمترین دغدغه و نگرانی وارد کشور شوند.
رئیس سازمان حج وزیارت تاکید کرد: همچنان که در گذشته تاکید شد، اکنون نیز به زائران 
توصیه می کنیم که کمی زمان بازگشت خود را مدیریت کنند تا هنگام ورود به کشور با مشکل 

چندانی روبه رو نشوند و بتوانند به راحتی به شهرهای خود بازگردند.
وی ادامه داد: در جلساتی که در دو روز گذشته با حضور تمامی مس ئولان مربوطه در وزارت 
کشور برگزار شد، مقرر شد تا انتقال زائران به شهرها را سازمان حمل و نقل شهری به عهده 
بگیرد و مدیریت راه های کشور نیز به پلیس راهور واگذار شد و تامین تغذیه و تدارکات و اسکان 

موقت نیز به عهده سازمان حج وزیارت داده شد.
معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: در حال حاضر جمعیت هلال احمر نیز 
طبق تصمیم شورای امنیت، کار درمانی زائران را در مرز دنبال می کند و سازمان حج 
وزیارت نیز امکانات تغذیه را در مرزها فراهم کرده و هنگام انتقال زائران به شهرهایشان 
این تدارکات را در اختیار آن ها قرار می دهد و جای هیچ گونه نگرانی در این خصوص 

وجود ندارد.
وی افزود: همچنین با رایزنی که وزارت کشور ایران با عراق داشت، قرار شد که ۱۰۰۰ 
دستگاه اتوبوس به خاک عراق جهت انتقال زائران از شهرهای نجف و کربلا به مرزها اعزام شود 

که تاکنون ۲۰۰ دستگاه اعزام شده و 8۰۰ دستگاه دیگر نیز اعزام خواهد شد.

ایمان: روزنامه ایمان با اهداء لوح سپاس و هدایایی 
از  امیر مهدی زاده قهرمان کاراته جهان که برای استان 
قم و کشور افتخارات زیادی را به ارمغان آورده است، 

تجلیل کرد. 
روح الله کرمانی در این مراسم ضمن تقدیر از موفقیت 
های مهدی زاده قهرمان کاراته جهان گفت: رشته کاراته از 
جمله رشته های مدال آور ورزش قم در مسابقات کشوری، 
آسیایی و جهانی است که باید بیش از پیش مورد توجه و 

حمایت قرار گیرد. وی ادامه داد: قهرمانان برای ادامه روند 
موفقیت های خود در عرصه های بین المللی و برافراشتن 
پرچم پر افتخار جمهوری اسلامی ایران، نیاز به حمایت 
های مسئولان در حوزه های مختلف از جمله اشتغال 
و مسکن دارند که جا دارد مسئولان رفع دغدغه ذهنی 
با خاطری  آنها  تا  قرار دهند  توجه  مورد  را  ورزشکاران 

آسوده به فعالیت خود ادامه دهند.
کرمانی افزود: با توجه به وجود استاد دباغیان در قم که 

قهرمانان کاراته قم همه شاگردان ایشان هستند، مسئولان 
ورزش استان باید امکانات بیشتری دراختیار وی قرار دهند تا 
شاهد پرورش قهرمانان دیگری همچون مهدی زاده از استان 

قم در عرصه بین المللی باشیم.
وی ادامه داد: از آنجا که هزینه های رشته های انفرادی 
که مدال آوری بالایی هم دارند نسبت به رشته های تیمی 
کمتر است، توجه به این رشته ها باید در اولویت ورزش استان 

قم قرار گیرد.
رئیس سازمان حج و زیارت خبرداد:

بازگشت ۸۰۰ هزار زائر  اربعین حسینی

نامحرمانه
راهپیمایی روز اربعین در قم و شائبه بی توجهی به تذکر مرجعیت !

گفته می شود: راهپیمایی روز اربعین حسینی در بلوار پیامبر اعظم حد فاصل حرم حضرت معصومه تا 
مسجدمقدس  جمکران، امسال در حالی برگزار شد که چند روز قبل خبری مبنی بر مخالفت آیت الله وحید 
خراسانی با این اقدام و البته تأکید بر برگزاری با شکوه مراسم عزاداری در حرم حضرت معصومه منتشر شده 
بود. در همین خصوص پایگاه خبری تحلیلی قم پرس نوشته است: در خبرهای غیر رسمی هم از مکاتبه ی 
استاندار قم با برخی بانیان این راهپیمایی برای گوش سپردن به فرمان مرجعیت معظم تقلید به گوش می 
رسید که با اعلام خبر محدودیت های ترافیکی روز اربعین و نیامدن اسمی از بلوار پیامبر اعظم در طرح ترافیک 
روز اربعین، تلقی شد که به حسب ظاهر این اهتمام و احترام به حضرت آیت الله وحید خراسانی رعایت شده 
است. از عصر روز اربعین که برخی همکاران خبرنگار و عکاس ما برای تهیه گزارش و پوشش برنامه های 
این روز از محدوده ی بلوار پیامبر اعظم عبور کرده بودند مشاهده کردند که گویا این برنامه پیاده روی چراغ 
خاموش با ایجاد محدودیت های ترافیکی در ابتدای این جاده ی منتهی به مسجد جمکران آغاز شده است. 
گرچه تا قبل از تذکر این مرجع معظم تقلید مصاحبه ها و تبلیغات گسترده ای برای این راهپیمایی صورت 
می گرفت ولی بعد از این تذکر هیچ خبری مبنی بر لغو این راهپیمایی حتی از زبان مسولین دولتی در قم 
شنیده نشد که خود نشان دهنده ی یک حرکت خاموش برای برگزاری این مراسم بوده است و مع الاسف 
می توان گفت که مسولان محترم این راهپیمایی را به شکل عملی لغو نکردند! تا آنجا که در اتفاقی نادر شبکه 
سوم سیما هم در ارتباطی زنده مراسم مسجد مقدس جمکران را پخش کند که خود موجب ترغیب هر چه 

بیشتر برخی شهروندان قم برای پیوستن به این حرکت بود.

عارف به قم سفر می کند
گفته می شود: محمدرضا عارف رئیس بنیاد امید ایرانیان در آستانه سالروز وحدت حوزه و دانشگاه به 
شهر قم سفر می کند.وی دراین سفر یک روزه خود به قم علاوه بر دیدار با مراجع و علمای این شهر در دانشگاه 
قم نیز سخنرانی خواهد کرد.عارف در این سفر که روز سه شنبه-۲5 آذر- صورت می گیرد با فعالین سیاسی 

و اعضای تشکل های مذهبی و سیاسی قم نیز دیدار خواهد کرد.

 ارسال حکم انفصال دائم مرتضوی به اجرای احکام
 گفته می شود: حکم دیوان عالی کشور درباره سعید مرتضوی یکی از قضات متهم در پرونده حادثه 
بازداشتگاه کهریزک مبنی بر انفصال دائم از خدمات قضایی و پنج سال انفصال از خدمات دولتی، برای اجرا 
به اجرای احکام ارسال شده است. محسن افتخاری سرپرست دادگاه های کیفری استان تهران در پاسخ به 
این سووال که آیا شعبه هم عرض برای آن بخش از پرونده که دیوان عالی کشور ایراد گرفته، تعیین شده 
است یا نه، افزود: هنوز شعبه هم عرض تعیین نشده، اما اصل حکم که تایید شده، برای اجرا به اجرای احکام 

ارسال شده است.

144بازیکن فوتبال ممنوع الخروج شده اند
گفته می شود: حمید رسایی نایب رئیس کمیسیون اصل 9۰ مجلس با اعلام اینکه ۱۴۴ بازیکن فوتبال 
به دلیل بدهی مالیاتی ممنوع الخروج هستند، گفته است :چند باشگاه و بازیکن فوتبال بیش از ۱3۰ میلیارد 

تومان بدهی مالیاتی دارند.

وزیر بهداشت : دولت غافلگیر شد 
گفته می شود: دکتر قاضی زاده هاشمی وزیر بهداشت گفته است: وقتی مردم برای زیارت حرکت 
کردند تازه دولت متوجه شد که حجم زائرین چقدر زیاد است و هیچ پیش بینی از قبل صورت نگرفته بود، 
بنابراین احتمال بیماری های واگیردار بالاست، از جانب وزارت بهداشت و درمان آمادگی نسبی برای مواجه با 

بیماری های واگیردار وجود دارد ولی باید آمادگی ها کامل وجود داشته باشد. 

حذف واژه مونتاژکاری از فرهنگ خودروسازی 
گفته می شود: محمد رضا نعمت زاده وزیر صنعت ، معدن وتجارت گفته است: امروزه با توجه به توان 
بالای مهندسی و طراحی انواع خودرو و قطعات آن در داخل کشور باید واژه مونتاژکاری )سی کی دی( را از 
فرهنگ خودرو سازی برای همیشه برداریم.وی در نشست شورای مشورتی صنعت خودرو افزوده است:  برای 
رسیدن به عمق هدف ساخت خودروهای جدید باید خودروسازان و قطعه سازان در سال اول ۴۰ ، سال دوم 

5۰ و سال سوم ۶۰ درصد از توان داخلی کشور  استفاده کنند.

هیئت پارلمانی ایران به انگلیس سفر می کنند
گفته می شود: عباسعلی منصوری آرانی رئیس گروه دوستی پارلمان ایران و انگلیس از سفر قریب الوقوع 

پارلمان ایران به انگلیس قبل از برگزاری انتخابات پارلمان این کشور خبر داده است.

کناره گیری و عذر خواهی  بعلت تاخیر 2۰دقیقه ای
گفته می شود: مدیر اجرایی "شرکت هواپیمایی کره” به دلیل ایجاد تاخیر در یکی از پروازهای این 
هواپیما،  روز جمعه از سمت خود کناره گیری و به خاطر کارش به صورت عمومی عذرخواهی کرد. به گزارش 
تقاطع، یک مهمان دار پرواز نیویورک به سئول شرکت هواپیمایی تحت مدیریتش را به خاطر عدم سرو کردن 

آجیل در کاسه اخراج کرده و باعث تاخیر ۲۰ دقیقه  ای این پرواز شده بود.

انوشیروان ارجمند درگذشت 
گفته می شود: انوشیروان ارجمند بازیگر پیشکسوت سینما، تئاتر و تلویزیون  روزگذشته پس از تحمل 
بیش از دو هفته بیماری براثر سکته قلبی در سن ۷3 سالگی درگذشت.زنده یاد ارجمند از چندی پیش به 
دلیل سکته قلبی در بیمارستان پارسیان تهران بستری بود. مراسم تشییع و خاک سپاری این هرمند روز سه 

شنبه برگزار خواهد شد.

به نصيب خود از روزى راضى باش 

تا بى نياز زندگى كنى.

سازمان نظام کاردانی ساختمان استان قم
بدینوسیله از کلیه کاردانهای محترم عضو 

سازمان نظام کاردانی ساختمان استان قم دعوت می شود 
در مجمع عمومی سالیانه شرکت فرمایند.

حضور به موقع شما عزیزان موجب امتنان خواهد بود.
زمان: روز سه شنبه مورخ 93/1۰/9 از ساعت 1۸ الی 22

مکان: قم، خیابان شهید لواسانی )ساحلی(، سالن پذیرایی 
شماره 2 خانه معلم

قابل توجه کلیه اعضا محترم

هیات مدیره سازمان نظام کاردانی ساختمان استان قم

از سوی روزنامه ایمان صورت گرفت:

تجلیل از امیر مهدی زاده قهرمان کاراته جهان
اخبار

بحث فسخ یک طرفه را در قرارداد ندیده ام

جهان بینی: چک مرفاوی 
طبق اصول باشگاه صادر شده است

مدیرعامل باشگاه صبا گفت: چکی که برای سرمربی سابق صبا 
این کار  باشگاه  بر اساس اصول  و  نبوده  صادر شده من درآوردی 

صورت گرفته است.

عباس جهان بینی در خصوص شرایط تیم فوتبال صبا در فصل نقل و 
انتقالات اظهار داشت: ما یک مدافع و یک مهاجم جذب کرده ایم و عجله ای هم 
در خصوص جذب سایر بازیکنان نداریم. هدف ما این است که مجموعه صبا 
حفظ شود و به دنبال تقویت تیم هستیم. تاکنون بازیکنی از ما جدا نشده و به 
جز سپاهان که برای روزبه چشمی درخواستی را ارائه داده بود باشگاه دیگری 
این کار را نکرده است. وی در مورد اینکه انتقال چشمی به سپاهان منتفی 
شده خاطرنشان کرد: ما به جای چشمی شریفی را از سپاهان می خواستیم. 
به هر حال هدف اصلی ما در فصل نقل و انتقالات منافع باشگاه است که با 
جابجایی ها طبیعتا به دنبال چنین موضوعی هستیم. مدیرعامل باشگاه صبا در 
خصوص شکایت صمد مرفاوی از او و اینکه وی چکی را که باید با دو امضا 
انجام می شد با یک امضا صادر کرده و چند روز پس از آن مسدود کرده است 
تاکید کرد: من در جریان شکایت نیستم. به هر حال چکی هم که صادر شده 
بر اساس چارچوب باشگاه بوده است حالا چه یک امضا یا دو امضا، به هر حال 
این موضوع بر مبنای اصول باشگاه بوده است و من درآوردی نیست. هر کاری 
که صورت گرفته روی اصول انجام شده است. تنها برای سرمربی سابق صبا 
هم این اتفاق نیفتاده است بلکه برای همه افراد بوده است. جهان بینی در مورد 
شکایت عنایتی، حاجی زاده و کیوان امرایی نیز گفت: این افراد از باشگاه صبا 
طلب داشتند و به همین دلیل برای دریافت پول شان به سازمان لیگ مراجعه 
کردند. عنایتی طلبش برای سال ها پیش است و حاجی زاده هم برای 5 سال 
پیش است. حالا نمی دانم دیگر دوستانی که هم اکنون پیدایشان شده از کجا 
آمده اند. شما بروید در باشگاه های دیگر جستجو کنید و ببینید چند نفر از این 
بازیکنان حضور دارند که طلبکار هستند. وی در مورد اینکه جلسه کمیته 
انضباطی باشگاه صبا و مرفاوی قرار است ۶ دی ماه برگزار شود و گویا دعوای 
این دو پایان ناپذیر است تصریح کرد: ما مشکلی نداریم. مرفاوی درخواست 
فسخ قرارداد داده بود و سازمان لیگ از ما خواست که موضوع را برای آنها 
توضیح بدهیم حالا هم این مسئله در کمیته انضباطی مورد بررسی قرار خواهد 
گرفت. مدیرعامل باشگاه صبا در مورد اینکه وکیل مرفاوی معتقد است که در 
قراردادش بندی وجود دارد که اگر ۱۰ درصد از قراردادش را دریافت نکند 
می تواند یک طرفه فسخ کند یادآور شد: این مسائل جدید و من درآوردی 
است که من چیزی ندیده ام. هر روز آقایان یک موضوع جدید را بیان می کنند. 
حالا باید ببینیم در کمیته انضباطی چه تصمیمی گرفته می شود. جهان بینی 
در خصوص جدایی مارکو بازیکن برزیلی صبا تاکید کرد: او جدا نشده بلکه به 
مرخصی خواهد رفت. او تا پایان فصل 93-9۴ با ما قرارداد دارد و ما هم به 
دنبال حفظ او هستیم. وی در مورد اردوی صبا در نیم فصل تاکید کرد: هنوز 
موضوعی قطعی نشده اما به احتمال فراوان اواسط ماه آینده اردویی را در یکی 

از کشورهای خارجی یا کیش برگزار خواهیم کرد.

شکایت مرفاوی از مدیرعامل باشگاه صبا 
به کمیته انضباطی و مراجع کیفری

سرمربی تیم فوتبال پیکان از مدیرعامل باشگاه صبا به مراجع 
کیفری و کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال شکایت کرد.

سعید طرزی در خصوص شکایت صمد مرفاوی از مدیرعامل باشگاه صبا 
اظهار داشت: ۲ هفته پیش مرفاوی اعلام کرد که به علت مشکلات مالی قصد 
جدایی از صبا را دارد و با توجه به اینکه در بند قراردادش اعلام شده بود که در 
صورت عدم پرداخت ۱۰ درصد از قراردادش می تواند آن را یکطرفه فسخ کند، 
می توانستیم این کار را انجام دهیم. وی ادامه داد: مسئولان باشگاه چکی را به 
مبلغ یک میلیارد و 5۰ میلیون ریال 5 آبان به صمد مرفاوی دادند که حدود 
3۰-۴۰ درصد از قراردادش می شد اما ۷ آبان آن را مسدود کردند. چک هم 
فاقد امضای دوم بود و این در حالی بود که مدیرعامل باشگاه باید خبر داشته 
باشد که چک دو امضایی است. حالا بماند که مدیرعامل خبر داشته که این 
امر مصداق مجرمانه است یا خیر. وکیل مرفاوی تصریح کرد: مرفاوی حجب 
و حیا دارد و اهل لابی کردن نیست و در این مدت هم هیچ مصاحبه ای انجام 
نداد اما مسئولان صبا رفتار خوبی نداشتند با وجود اینکه مرفاوی پیشنهاداتی 
از تیم های مختلف از جمله لیگ دسته اول با مبلغ 5۰۰-۶۰۰ میلیون داشت 
اما به خاطر مردم قم حاضر شد که هدایت صبا را بر عهده بگیرد. زمانی که 
این اتفاقات رخ داد ما شکایتی را به کمیته انضباطی بابت عدم پرداخت قرارداد 
مرفاوی و به مراجع کیفری بابت اصرار صدور چک بلاعوض از مدیرعامل 
باشگاه صبا انجام دادیم. طرزی در خصوص شکایت باشگاه صبا از مرفاوی و 
جلسه کمیته انضباطی که قرار است ۶ دی برگزار شود،  گفت: نمی دانم این 
شکایت چگونه انجام شده است. البته هر کسی که فکر می کند حقش تضییع 
شده می تواند شکایت خود را انجام دهد اما در قرارداد مرفاوی اعلام شده که 
در صورت عدم پرداخت ۱۰ درصد از قراردادش در نیم فصل می تواند آن را 
یکطرفه فسخ کند. در کنار این ۱۲۰ میلیون پول مالیات است که بر عهده 

باشگاه بوده و آن پرداخت نشده است. 
وی با اشاره به طلب عنایتی، امرایی و حاجی زاده اظهار داشت: عنایتی 
طلب ۴8۰ میلیونی، حاجی زاده طلب ۱۰۰ میلیونی و کیوان امرایی طلب 9۰ 
میلیونی دارد که آنها هم به این دلیل از مدیر باشگاه شکایت کردند در این بین 
تنها پول علیرضا نیکبخت واحدی پرداخت شده که آنهم ۲۰۰ میلیون بوده اما 

توافقی ۱۰۰ میلیون پرداخت شده است.


